
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 10176
2. Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ. κ. Α. Σπηλιωτόπουλου

και Γ. Παπανδρέου, σελ. 10168
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Κέρκυρας, σελ. 10156
4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 10146, 10155, 10156,

10168, 10175
5. Αναφορά στην αποτυχία συγχώνευσης της Εθνικής Τρά-

πεζας µε τη Eurobank, σελ. 10160, 10162, 10163, 10164,
10166, 10167, 10170, 10172, 10173, 10174, 10175

6. Αναφορά στην  Έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους που αφορά τις γερµανικές αποζηµιώσεις, σελ.
10160, 10172, 10174

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 10123 - 10126
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

10126- 10144
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της 9

Απριλίου 2013, σελ. 10145
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-

σης και Πρόνοιας: 
i) σχετικά µε την άµεση καταβολή των δεδουλευµένων των

εργαζοµένων στις κλινικές του οµίλου "EUROMEDICA", σελ.
10146

ii) σχετικά µε το καθεστώς των "ενοικιαζόµενων εργαζοµέ-
νων", σελ. 10148

β) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αυστηρή τήρηση των µέ-
τρων ασφάλειας στα ορυχεία και τους ατµοηλεκτρικούς
σταθµούς της ΔΕΗ Α.Ε., σελ. 10150

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης του Προέδρου της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πάνου
Καµµένου και οκτώ Βουλευτών του Κόµµατός του, των κ.κ.
Επαµεινώνδα Μαριά, Μαρίνας Χρυσοβελώνη, Χρυσούλας-
Μαρίας Γιαταγάνα, Παναγιώτη Μελά, Τέρενς Κουίκ, Βασι-
λείου Καπερνάρου, Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου και Σταυ-
ρούλας Ξουλίδου, προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη διάλυση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου., σελ. 10153
- 10175
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ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , 

σελ. 10167
ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ Ι. , σελ. 10172
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 10166

Γ. Επί της αναφοράς στην  Έκθεση του Γενικού Λογιστη-
ρίου του Κράτους που αφορά τις γερµανικές αποζηµιώ-
σεις:

ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 10160, 10174
ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ Ι. , σελ. 10172

Δ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 10146, 10147
ΜΑΚΡΗ Ρ. , σελ. 10150, 10151
ΜΠΟΛΑΡΗ Μ. , σελ. 10148, 10149
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 10146, 10148, 10149, 10150
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Α. , σελ. 10150, 10151

Ε. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 10164
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 10154, 10155, 10156, 

10159, 10169, 10173
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ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 10167
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 10159, 10165, 10172
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 10160, 10174, 10175
ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , 

σελ. 10167
ΞΟΥΛΙΔΟΥ Σ. , σελ. 10156, 10170, 10171
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Αθήνα, σήµερα στις 8 Απριλίου 2013, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.13’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΧΡΗΣΤΟΥ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γεώργιο Λαµπρο-
ύλη, Βουλευτή Λαρίσης, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο θέµα  επανα-
καθορισµού των χερσαίων ζωνών από τον Υπουργό Ναυτιλίας
και Αιγαίου στο λιµάνι της Πάτρας.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο θέµα της πα-
ραµονής του ΤΕΙ Αιγίου, καθώς και στο χρηµατικό ποσό που
επρόκειτο να διατεθεί το 2003 για την ανάπτυξη του παραρτή-
µατος στο Αίγιο.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µη ορθολο-
γική χρήση ασθενοφόρου στο ΕΚΑΒ Πάτρας σε σχέση µε το
νοσοκοµείο «Άγιος Ανδρέας».

4) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Μεσσηνίας αιτείται
να απορριφθεί ως απαράδεκτο το αίτηµα της ΠΕΜΕΤΕ για την
κατάργηση του ΠΟΠ « Ελιά Καλαµάτας».

5) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή Αγώνα
Θηραίων Πολιτών για την Ανέλκυση του Κ/Ζ «Sea Diamond» αι-
τείται την ανέλκυση και αποµάκρυνση του ναυαγίου του «Sea
Diamond» από τη θάλασσα της Θήρας και την επαναφορά του
φυσικού περιβάλλοντος στη πρότερη κατάστασή του.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον τερµατισµό
της νέας σιδηροδροµικής γραµµής στη Ροδοδάφνη Αιγιαλείας.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Συνδικαλιστική Οµο-
σπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού εκφράζει τη διαµαρτυρία
της για το ζήτηµα της εξαγγελίας πρόσληψης πεντακοσίων σω-
φρονιστικών υπαλλήλων, ενώ εκκρεµεί η πρόσληψη επιτυχόντων
του διαγωνισµού 7Κ/2009.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-
γων Διδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού αιτείται άµεση
συνάντηση µε τον Υπουργό Υγείας για την επίλυση αιτηµάτων
του κλάδου.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη σύµβαση
µεταξύ ΟΠΑΠ και ΙΝΤΡΑΛΟΤ.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Τερζίδης αιτεί-
ται τη διατήρηση της λειτουργίας του Τµήµατος Διαχείρισης
Πληροφοριών του ΤΕΙ Καβάλας.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά την ψηφιακή
συλλογή µε τίτλο «Ο Φακός της Ιστορίας» του Δήµου Πατρέων,
η οποία  βρίσκεται εκτός λειτουργίας.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πολυτεκνική Παρέµβαση Πα-
τρών και Περιχώρων αιτείται τη χορήγηση µειωµένου εισιτηρίου
για τους πολύτεκνους στον προαστικό σιδηρόδροµο  Πάτρας και
προτείνει τη  έκδοση κάρτας απεριορίστων διαδροµών και την
επέκταση της γραµµής του προαστιακού σιδηροδρόµου.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον
τρόπο αγοράς και αποπληρωµής των φαρµάκων. 

14) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΠΥΡΡΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων του  Σχολείου «ΟΜΗ-
ΡΟΣ» της  Χειµάρρας αιτείται τη λήψη µέτρων για την εύρυθµη
λειτουργία του σχολείου.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος αιτείται την τροποποίηση των άρθρων 1 και 4
του σχεδίου νόµου: «Ρυθµίσεις για την τροποποίηση και τη βελ-
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τίωση συνταξιοδοτικών, δηµοσιονοµικών, διοικητικών και λοιπών
διατάξεων του Υπουργείου Οικονοµικών» που αφορούν τους πο-
λύτεκνους.

16) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι της Μονάδας Υποκατάστασης
ΟΚΑΝΑ Λάρισας αιτούνται την επίλυση θέµατος που αφορά την
υποχρηµατοδότηση του οργανισµού.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Διαµαντένια Καϊάφα αιτείται
την επίλυση του θέµατος της πρόσληψης των επιτυχόντων διο-
ριστέων του διαγωνισµού 6Κ/2008 στο ΓΕΑ Αχαΐας (ΦΕΚ 245 Γ’).

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε θέσεις
του δηµοσίου που δεν κατανέµονται αξιοκρατικά.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Ανεξάρτητοι Έλληνες Κιλκίς αι-
τούνται να ενηµερωθούν για ζητήµατα που αφορούν το
πρόγραµµα του ΕΣΠΑ: «Μετεγκατάσταση επιχειρήσεων σε ΒΕΠΕ
και Επιχειρηµατικά Πάρκα».

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Πολυµελών Οι-
κογενειών µε Τρία Τέκνα Ελλάδος αιτείται την αύξηση των εισο-
δηµατικών κριτηρίων για την παροχή τροφίµων και επιδόµατος
500 ευρώ.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία  παραθέτει τις προτάσεις της στο σχέδιο νόµου:
«Ρυθµίσεις για την τροποποίηση, βελτίωση συνταξιοδοτικών, δη-
µοσιονοµικών, διοικητικών και λοιπών διατάξεων του Υπουργείου
Οικονοµικών».

22) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ζαγοράς-Μουρεσίου
Νοµού Μαγνησίας επισηµαίνει την ανάγκη δηµιουργίας Αστυνο-
µικού Τµήµατος εντός των ορίων του δήµου.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα
προβλήµατα ηλεκτροδότησης των σταθµών «ΚΡΗΤΗ FM 1015»,
«ΚΡΗΤΗ TV1» και «Αγώνα της Κρήτης».

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη χορήγηση ιατρικών βε-
βαιώσεων σε µαθητές από τους ιατρούς του ΕΟΠΥΥ.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ενωτική Κίνηση Εκπαιδευτικών
ΠΕ- Ελεύθερα Ψηφοδέλτια αιτείται την επίλυση θεµάτων που
αφορούν τους διορισµούς και τα επιµορφωτικά σεµινάρια των
εκπαιδευτικών παράλληλης στήριξης.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µη κατα-
βολή της µισθοδοσίας σε είκοσι επιστήµονες αρχαιολόγους.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά την αναµοριοδότηση των σχολικών µονάδων.

28) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  κάτοικοι της Κοινότητας Ανδρίτσας
Νοµού Αργολίδας αιτούνται τη λήψη  µέτρων για την αποτροπή
πολλαπλών ληστειών, διαρρήξεων και παράνοµων ανασκαφών,
µε σκοπό τη διασφάλιση της ζωής και της περιουσίας των κατοί-
κων, καθώς και της πολιτιστικής κληρονοµιάς του τόπου.

29) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η  ανώνυµη εταιρεία «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΥΦΑΝ-
ΤΟΥΡΓΙΑ» επισηµαίνει την ανάγκη αναστολής πληρωµής λογα-
ριασµών ρεύµατος, λόγω φυσικής καταστροφής η οποία
σηµειώθηκε στην περιοχή στις 25-2-2013.

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος αιτείται να συνεχίσουν οι πολύτεκνοι να
δικαιούνται µειωµένο εισιτήριο για όλες τις θέσεις των πλοίων,
όλες τις ηµέρες της εβδοµάδας.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Γόρτυνας Νοµού
Ηρακλείου αιτείται την επίλυση του προβλήµατος που αφορά τη
µη ανάληψη υποχρεώσεων, για τις λειτουργικές ανάγκες του
δήµου, από τον Διευθυντή Οικονοµικών Υπηρεσιών. 

32) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Νοσηλευτών Ελ-
λάδος  αιτείται την ίση µεταχείριση του νοσηλευτικού προσω-
πικού ΠΕ και ΤΕ, για τις θέσεις ευθύνης των νοσηλευτικών υπη-
ρεσιών.

33) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Περιφερει-
ακή Εφορεία Προσκόπων Ηρακλείου αιτείται την παραχώρηση
του χώρου της «Αποθήκης Μονοπωλίου Αλατιού» για τη στέγαση
της έδρας των Ναυτοπροσκόπων.

34) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ, Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Εκτελεστική Επιτροπή του Αυστραλιανού Ελληνικού
Συµβουλίου εκφράζει την απογοήτευσή της για την απαξίωση
που δέχθηκε η οµογένεια της Αυστραλίας από τον Υφυπουργό
Εξωτερικών της Ελλάδας, κατά την επίσκεψή του στη χώρα.

35) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Πέλλας αιτείται
την επίλυση προβληµάτων που προέκυψαν κατά την εφαρµογή
της νέας υγειονοµικής διάταξης στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις
τροφίµων και ποτών.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την πρόθεση
του Αρχηγού ΓΕΕΘΑ να σκληρύνει τη στάση του έναντι φαινο-
µένων συνδικαλισµού.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη λειτουργία
του ΧΥΤΑ της περιοχής Ξερόλακκας Αχαΐας.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ονό-
µατα που αναφέρονται στη λίστα «Λαγκάρντ».

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Δηµοτικών Υπαλλή-
λων Πτυχιούχων Ανωτάτων Σχολών Νοµού Θεσσαλονίκης
παραθέτει τις προτάσεις του στο σχέδιο νόµου «Ρυθµίσεις για
την τροποποίηση και την βελτίωση συνταξιοδοτικών, δηµοσιονο-
µικών, διοικητικών και λοιπών διατάξεων του Υπουργείου Οικο-
νοµικών», για θέµατα που αφορούν τον κλάδο.

40) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Αµπελουργικός Σύλλογος Ζίτσας Νοµού
Ιωαννίνων εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για το γεγονός ότι το
Περιφερειακό Κέντρο Προστασίας Φυτών και Ποιοτικού Ελέγχου
Ιωαννίνων και το Περιφερειακό Εργαστήριο Γεωργικών Εφαρµο-
γών και Ανάλυσης Λιπασµάτων Ιωαννίνων δεν έχουν συµπεριλη-
φθεί στο νέο οργανόγραµµα του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
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πτυξης και Τροφίµων.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων δεκατεσσάρων Πρότυπων Πειραµατικών Σχολείων εκφράζει
την αντίθεσή του στην απόφαση της ΔΕΠΠΣ και του Υπουργείου
Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού για εξε-
τάσεις στα Πρότυπα Πειραµατικά Σχολεία. 

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι κ.κ. Αθανάσιος Κουστέλιος,
Κωνσταντίνος Θάνος και Νικόλαος Τσιακάρας εκφράζουν την αν-
τίθεσή τους  στην απόφαση εξαίρεσης του αθλήµατος της πάλης
από τα Ολυµπιακά Αγωνίσµατα.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Δηµήτριος Κονάκας αιτείται
την τροποποίηση των διατάξεων του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά
µε τη συνταξιοδότηση µε τριάντα επτά έτη εργασίας των ασφα-
λισµένων του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται τη διασφάλιση της επικείµενης
µισθοδοσίας του µηνός Απριλίου των αστυνοµικών, που πραγµα-
τοποιείται µέσω κυπριακών τραπεζικών υποκαταστηµάτων.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων παραθέτει τις προτάσεις της για  τη
διασφάλιση του εργασιακού καθεστώτος των αστυνοµικών που
µετακινήθηκαν στη Θράκη, στο πλαίσιο της επιχείρησης αντιµε-
τώπισης του µεταναστευτικού προβλήµατος.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ενέργειες
του ΣΔΟΕ για τριακόσιους δηµοσίους υπαλλήλους που έχουν
βγάλει χρήµατα στο εξωτερικό.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε έρευνες που
πρόκειται να κάνει η Τουρκία εντός της Ελληνικής και της Κυ-
πριακής ΑΟΖ.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Γιαλτουρίδης εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία του για τη δήλωση ψευδών στοιχείων
µιας εκπροσώπου της οµάδας «END» και παραθέτει στοιχεία
σχετικά µε την υπόθεση του κ. Σώρρα και το δάνειο που δόθηκε
από την «END» στη Κύπρο.

49) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλ-
λήλων ΕΤΑΑ αιτείται τον απεγκλωβισµό των αποθεµατικών του
Ταµείου από την Τράπεζα της Ελλάδος, την άµεση καταβολή των
οφειλοµένων από την τριµερή χρηµατοδότηση και την επίλυση
θεσµικών αιτηµάτων των εργαζοµένων.

50) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία  παραθέτει τις προτάσεις της για την προστασία
των δικαιωµάτων των ατόµων µε αναπηρία, µε σκοπό την εύ-
ρυθµη λειτουργία των Κέντρων Πιστοποίησης Αναπηρίας.

51) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ιατρών ΕΟΠΥΥ αιτεί-
ται την παρέµβαση του Υπουργείου Υγείας για την αποτροπή
προώθησης φαρµάκων από τα φαρµακεία χωρίς ιατρική συν-
ταγή.

52) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ξενοδοχοϋπαλλήλων
Νοµών Θεσσαλονίκης και Χαλκιδικής αιτείται τη παρέµβαση των
αρµόδιων Υπουργείων, της επιθεώρησης εργασίας και όλων των
υπεύθυνων φορέων, για την επιβολή των ανάλογων προστίµων
σε όσους ξενοδόχους δεν τηρούν την κλαδική σύµβαση των ξε-
νοδοχοϋπαλλήλων.

53) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ, Β’
Αθηνών κ. ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ, Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ και Αχαΐας κ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
η Ένωση Στρατιωτικών Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας και
Θράκης παραθέτει τις θέσεις της σχετικά µε τις συνθήκες εργα-
σίας και τους όρους αµοιβής των Πυροτεχνουργών του Στρατού
Ξηράς και εκφράζει τη συµπαράστασή της στην οικογένεια ενός
θανόντος ανθυπολοχαγού πυροτεχνουργού.

54) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στην ανάγκη αναµοριοδότησης των σχολικών µονάδων της Κρή-
της.

55) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Σκυριανός και άλλοι
είκοσι τρεις αιµοκαθαρούµενοι στη µονάδα τεχνητού νεφρού του
Νοσοκοµείου Λευκάδας επισηµαίνει την ανάγκη άµεσης στελέ-
χωσης µε ιατρικό προσωπικό της εν λόγω µονάδας.

56) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Σπυρίδων Πολίτης, ο εκπρόσω-
πος της Τοπικής Κοινότητας Αθανίου Λευκάδας, ο ηγούµενος
της Μονής Αγίου Νικολάου Νηράς, Αθανιού Λευκάδας και δηµο-
τικοί παράγοντες του Δήµου Λευκάδας αιτούνται την επίλυση θε-
µάτων που αφορούν τη καταπάτηση δηµοτικών εκτάσεων στη
Λευκάδα.

57) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αµπελουργικός Σύλλογος Ζί-
τσας Νοµού Ιωαννίνων αιτείται τη διατήρηση και ενίσχυση των
δύο εξειδικευµένων κέντρων εργαστηριακής τεχνικής στήριξης
για τη φυτική παραγωγή στην Ήπειρο.

58) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Κεντρική Κλαδική Συνεταιριστική
Ένωση Πτηνοτροφικών Προϊόντων «Πτηνοτροφική» και η Πανελ-
λήνια Ένωση Πτηνοτρόφων Παραγωγών παραθέτουν τις προτά-
σεις τους για την αντιµετώπιση του προβλήµατος άµεσης
απαίτησης από τις τράπεζες των έντοκων και άτοκων δανείων µε
την εγγύηση του δηµοσίου, που χορηγήθηκαν στην πτηνοτροφία.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεράσιµος Φεσσιάν εκφράζει
τη συµπαράστασή του στον Δήµαρχο Μεσολογγίου που πραγ-
µατοποιεί απεργία πείνας, διαµαρτυρόµενος για την αναστολή
λειτουργίας του ΤΕΙ Μεσολογγίου.

60) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΣΙΔΗ-
ΡΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής του
7ου Δηµοτικού Σχολείου Αγίας Βαρβάρας αιτείται την επανεξέ-
ταση του θέµατος της συνυπηρέτησης των συζύγων στελεχών
εκπαίδευσης.

61) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Πέλλας αι-
τείται να δοθεί παράταση στην εφαρµογή της νέας υγειονοµικής
διάταξης στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις τροφίµων και ποτών.

62) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Ένωση Οδοντοτεχνολόγων Ελλάδος επι-
σηµαίνει την ανάγκη ύπαρξης σαφούς αναφοράς στον Κανονι-
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σµό Παροχών Υγείας του ΕΟΠΥΥ για την επιστήµη της οδοντο-
τεχνικής τεχνολογίας και τα παρεχόµενα ιατροτεχνολογικά προ-
ϊόντα στους ασφαλισµένους του ΕΟΠΥΥ.

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Οικονοµικού Επι-
µελητηρίου Ελλάδας παραθέτει την πρότασή του στο άρθρο 12
του σχεδίου νόµου: «Ρυθµίσεις για την τροποποίηση και τη βελ-
τίωση των συνταξιοδοτικών, δηµοσιονοµικών, διοικητικών και λοι-
πών διατάξεων του Υπουργείου Οικονοµικών».

64) Οι Βουλευτές Βοιωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ, Β’ Αθηνών κ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ, κ. ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ και Επι-
κρατείας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Ένωση Πυροσβεστών Πενταετούς Υποχρέ- ωσης Ελλά-
δος αιτείται την επανεξέταση του θέµατος την αλλαγής µισθολο-
γίου στους πυροσβέστες πενταετούς υποχρέωσης.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Αχαΐας εκφράζει την αντίθεσή του στην υποβάθµιση του Τελω-
νείου Αιγίου είτε σε Τελωνείο Γ’ Τάξης είτε σε Τοπικό Τελωνειακό
Γραφείο.

66) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Τοπικής Κοι-
νότητας Σέσκλου του Δήµου Βόλου αιτείται τη σύνδεση δικτύου
αποχέτευσης ακαθάρτων Σέσκλου µε τις Εγκαταστάσεις Επεξερ-
γασίας Λυµάτων ΔΕΥΑΜΒ.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Αχαΐας αιτείται την έγκριση νέας ηµεροµηνίας υποβολής αιτηµά-
των ρύθµισης των πυροδανίων, ώστε να παρέχεται η δυνατότητα
αίτησης και στις επιχειρήσεις της Αχαΐας και της Αιγιάλειας.

68) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εργαζοµένων
Βιοµηχανιών Ζαχάρεως Ελλάδος καταγγέλλει ότι το κλείσιµο της
Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης θα πλήξει ανεπανόρθωτα, τόσο
τη γεωργία, όσο και την οικονοµία της χώρας.

69) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο θέµα της
επιρροής της εκπαίδευσης από τα πολιτικά κόµµατα.

70) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Αχαΐας αιτείται την εγγυοδοσία των µικρών και των µεσαίων επι-

χειρήσεων λόγω των προβληµάτων ρευστότητας που αντιµετω-
πίζουν πολλές επιχειρήσεις.

71) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο θέµα της
έλλειψης προσωπικού, και ειδικότερα ιατρού, στις φυλακές του
Αγίου Στεφάνου της Πάτρας.

72) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Αχαΐας εκφράζει την αντίθεσή του στη προτεινόµενη ρύθµιση
σχετικά µε την απελευθέρωση της λειτουργίας των µικρών κα-
ταστηµάτων για όλες τις Κυριακές του έτους.

73) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο θέµα στε-
λέχωσης των ΔΕΚΟ.

74) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Φιλεκπαιδευτικής
Εταιρείας Καναλιών Βόλου παραθέτει τις θέσεις του για την κοι-
νωνική και οικονοµική κρίση που αντιµετωπίζει η χώρα.

75) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις µεγάλες επι-
χορηγήσεις σε αγροτικές συνεταιριστικές οργανώσεις.

76) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο διαγωνισµό
για την κάλυψη της θέσης του Διευθυντή του ΣΔΟΕ Δυτικής Ελ-
λάδας.

77) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Τριτέκνων Ελ-
λάδας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για το επίδοµα των 500 ευρώ
και τα οικονοµικά κριτήρια για τη χορήγηση δωρεάν τροφίµων
από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

78) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κώστας Χατζηδάκης παρα-
θέτει τις θέσεις του σχετικά µε την οικονοµική  κατάσταση στην
οποία έχει περιέλθει η χώρα µας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5566/08-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 983β/4-3-2013
έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:

10126 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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«
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»



2. Στην µε αριθµό 6447/29-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μιχελάκη Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 890β/4-3-2013 έγ-

γραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 6778/06-02-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Καφαντάρη Χαρούλας (Χαράς) και Διώτη Ηρούς δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 654/4-3-2013 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

«
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4. Στην µε αριθµό 6844/07-02-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Δρίτσα Θεόδωρο, Διαµαντόπουλου Ευάγγελου, Σακοράφα Σο-
φίας, Χατζηλάµπρου Βασιλείου, Βαρεµένου Γεώργιου, Καλογερή

Αγνής και Τσουκαλά Δηµήτριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
Φ.900α/94381/13053/4-3-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Εθνι-
κής Άµυνας η ακόλουθη απάντηση:

«
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5. Στην µε αριθµό 6884/07-02-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λαγού Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 948/Β/4-3-2013 έγγραφο

από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:

»

«
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6. Στην µε αριθµό 7107/12-02-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παππά Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/61/ΑΣ 8814/4-3-2013

έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:

«
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7. Στην µε αριθµό 7224/14-02-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Γιαννακάκη Μαρίας, Μάρκου Αικατερίνης, Πανούση Ιωάννη και
Ρεπούση Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 337/4-3-2013 έγγραφο

από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάν-
τηση:

«
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης 9 Απριλίου 2013.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της  Bουλής)

1. Η µε αριθµό 2410/2-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την απόδοση των δαπανών µετακί-
νησης των αιµοκαθαρόµενων ασφαλισµένων από τον ΕΟΠΥΥ.

2. Η µε αριθµό 4278/22-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή Β’
Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικό
Κοινωνικό Μέτωπο κ. Δηµητρίου Στρατούλη προς τον Υπουρ- γό
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την
κάλυψη των αναγκών χρηµατοδότησης του Ελληνικού Ινστιτού-
του Υγιεινής και Ασφάλειας της Εργασίας.

3. Η µε αριθµό 6145/22-1-2013 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την έκδοση προεδρι-
κού διατάγµατος για την αναγνώριση της προϋπηρεσίας των δη-
µοσίων υπαλλήλων στον ιδιωτικό τοµέα.

4. Η µε αριθµό 2899/19-2-2013 αναφορά του Βουλευτή Ηρα-
κλείου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα (Νότη) Μαριά
προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρό-
νοιας, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων του Εµπορικού
Συλλόγου Ηρακλείου.

5. Η µε αριθµό 7104/12-2-2013 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Αθη-
νών του Λαϊκού Συνδέσµου –Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το ύψος των αµοι-
βών των στελεχών του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότη-
τας.

6. Η µε αριθµό 7013/11-2-2013 ερώτηση της Βουλευτού Αιτω-
λοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νίκης Φούντα
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την αναγκαιότητα προώθησης και άµεσης
εφαρµογής προγραµµάτων κοµποστοποίησης.

7. Η µε αριθµό 7053/12-2-2013 ερώτηση του Βουλευτή Λαρί-
σης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµ-
προύλη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την κατάσταση
του Γενικού Νοσοκοµείου της Θήβας.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 7630/25-2-2013 ερώτηση του Βουλευτή Λέσβου
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικό Κοινωνικό
Μέτωπο κ. Ιωάννη Ζερδελή προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τα προβλήµατα των
εργαζοµένων στις εταιρείες: «Αναπτυξιακή Εταιρεία Νοµαρχια-
κής Αυτοδιοίκησης Λέσβου» και «Lesvos Shops» Α.Ε.

2. Η µε αριθµό 3672/1-11-2012 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή Ευβοίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της εται-
ρείας ΛΑΡΚΟ.



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 1253/2-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τα κριτήρια
αντικατάστασης του Διοικητικού Συµβουλίου του Πράσινου Τα-
µείου, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 1267/2-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς - Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Χαρούλας Καφαν-
τάρη προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
προστασίας της δηµόσιας δασικής γης στο όρος του Υµηττού,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1256/2-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε την επανεξέταση του σχεδίου «Αθηνά» ως προς το ΤΕΙ Κρή-
της, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού
και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 1274/2-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τους Υπουργούς  Εσωτε-
ρικών και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε τη δηµοσιοποίηση των στοιχείων της Ελληνικής Στατιστικής
Αρχής από την απογραφή των µεταναστών, δεν συζητείται λόγω
αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου δώσετε το λόγο
για ένα λεπτό, παρακαλώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, έχετε
το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Προσέξτε µε, γιατί θα έχει ενδιαφέρον
για εσάς. 

Στις 12-2-2013 καταθέτουµε µία γραπτή ερώτηση για τον
αριθµό των µεταναστών που αποκρύπτει η Ελληνική Στατιστική
Αρχή. Στις 28-2-2013 λαµβάνουµε από το Υπουργείο Εσωτερικών
απάντηση, όπου δηλώνει αναρµοδιότητα και οµοίως από το
Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης στις 11-3-2013. 

Το Υπουργείο Οικονοµικών δεν απαντά στην ερώτησή µας της
12ης Φεβρουαρίου. Επανερχόµεθα, λοιπόν, στις 12-3-2013 και
καταθέτουµε την ίδια ερώτηση ως επίκαιρη και έχουµε το εξής:
Τα δύο Υπουργεία να δηλώνουν πάλι αναρµοδιότητα και το
Υπουργείο Οικονοµικών προφορικά, τηλεφωνικά, να δηλώνει
αναρµοδιότητα και αυτό, ενώ τα άλλα δύο Υπουργεία υπεδεί-
κνυαν το Υπουργείο Οικονοµικών ως υπεύθυνο. Έρχεται, λοιπόν,
ένα δηµοσίευµά µας την ίδια µέρα που ήταν να δηµοσιευθεί, στις
21-3-2013, µε τον τίτλο «Κρύβεται η Κυβέρνηση του Αντωνάκη,
αναρµόδιοι παντού, ευθυνοφοβία και αλληλοκαρφώµατα» και
εκείνη τη στιγµή, 21-3-2013, αναρτάται στην ιστοσελίδα της Βου-
λής απάντηση του Υπουργείου Οικονοµικών στην ερώτησή µας
της 12ης Φεβρουαρίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Από ποιον;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Από το Υπουργείο Οικονοµικών, το υπο-

τιθέµενα αναρµόδιο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Είχατε απευθυν-

θεί τότε στο Υπουργείο Οικονοµικών;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Βεβαίως. Και στα τρία Υπουργεία πάλι.
Επανακαταθέτουµε, λοιπόν, την ερώτηση για να συζητηθεί σή-

µερα και βλέπουµε πάλι το «ανευθυνο-υπεύθυνο» Υπουργείο Οι-
κονοµικών να µην προσέρχεται να απαντήσει.

Θέλω να διαµηνύσετε εσείς στον κύριο Υπουργό Οικονοµικών,
τον φωστήρα και σωτήρα για κάποιους λίγους, που δεν απαντά
στην ερώτησή µας, όπως δεν απαντά και στην ερώτηση για τον

«πολλαπλασιαστή», ότι εµείς θα ξανακαταθέσουµε την ερώτηση
αυτή ως επίκαιρη και θα κληθεί να απαντήσει.

Θέλω να δω το εξής: Θα έχουν το θάρρος και την τόλµη, το
πολιτικό ανάστηµα να έρθουν επιτέλους από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών να συµµετάσχουν στις κοινοβουλευτικές διαδικασίες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα µεταφερθεί.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε -και σας ευχαρι-

στώ πολύ- και λέω: Θα έχουν την τόλµη; Θέλουµε να συµµετά-
σχουν και αυτοί στις κοινοβουλευτικές διαδικασίες, διότι αυτοί
αρέσκονται και λένε ότι είναι εντός του κοινοβουλευτικού τόξου.
Δεν είναι εντός του τόξου. Τοξοβόλοι της ζωής και του µέλλον-
τος ενός ολόκληρου λαού είναι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα µεταφερθεί
αρµοδίως το ερώτηµά σας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Θα έχει πολύ ενδιαφέρον. Δεν ξέρω αν
επιτρέπεται από τον Κανονισµό, κύριε Πρόεδρε, αλλά θα ήθελα,
σας παρακαλώ πολύ, αυτά τα έγγραφα όπου γίνεται επίκληση
της αναρµοδιότητος να τα καταθέσω στα Πρακτικά, για τα δείτε
και εσείς.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Η έκτη µε
αριθµό 1264/2-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της
Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας
Γιαννακάκη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την εφαρµογή των συστά-
σεων της Επιτροπής κατά του Ρατσισµού και της Ξενοφοβίας του
Συµβουλίου της Ευρώπης (ECRI), δεν συζητείται λόγω αναρµο-
διότητος και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η έβδοµη µε αριθµό 1270/2-4-2013 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς
τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
και Υγείας, σχετικά µε την άµεση καταβολή των δεδουλευµένων
των εργαζοµένων στις κλινικές του οµίλου «EUROMEDICA».

Στον κ. Λαµπρούλη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, κ. Νικόλαος Παναγιωτό-
πουλος.

Το λόγο έχει ο κ. Λαµπρούλης για δύο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Εδώ και δύο χρόνια βρίσκεται σε εξέλιξη µια συστηµατική κα-
θυστέρηση στην καταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζό-
µενους του οµίλου «EUROMEDICA». Βέβαια, η κατάσταση αυτή
έχει οξυνθεί ακόµα περισσότερο από τον Οκτώβριο του 2012 και
εντεύθεν, που πλέον οι εργαζόµενοι µένουν απλήρωτοι εδώ και
πέντε µε έξι µήνες περίπου.

Ο όµιλος, όλο αυτό το διάστηµα, το µόνο που έκανε είναι να
καταβάλλει «έναντι» κάποια ποσά κατά περιόδους και βέβαια, οι
εργαζόµενοι, ειδικά αυτήν την περίοδο που βάλλονται βάναυσα
από τις πολιτικές που εφαρµόζονται σε όλα τα επίπεδα, βρίσκον-
ται σε αδιέξοδο. «Σήκωσαν» το ζήτηµα µε κινητοποιήσεις και πα-
ραστάσεις έκαναν και διαµαρτυρίες και απεργίες. Βέβαια, η
εργοδοσία κωφεύει.

Εµείς ρωτάµε, λοιπόν, τον κύριο Υπουργό, τι µέτρα προτίθεται
να πάρει η Κυβέρνηση, ώστε να καταβληθούν άµεσα τα δεδου-
λευµένα των εργαζοµένων στον όµιλο «EUROMEDICA» και να
διασφαλιστεί η τακτική µηνιαία καταβολή των αποδοχών των ερ-
γαζοµένων, αλλά παράλληλα και πώς θα διασφαλιστούν τα
πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά, µισθολογικά κατ’ επέκταση
δικαιώµατα των εργαζοµένων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, δεν έχω άλλο τρόπο να απαντήσω για λο-
γαριασµό του Υπουργείου Εργασίας στην επίκαιρή σας ερώ-
τηση, για ένα θέµα το οποίο όντως υπάρχει και είναι οξυµµένο.
Δεν είναι βέβαια, αυτή η µοναδική οµάδα εργαζοµένων που αν-
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τιµετωπίζει αυτού του είδους τα προβλήµατα, δηλαδή µεγάλες
καθυστερήσεις όσον αφορά την καταβολή δεδουλευµένων, αλλά
επειδή τα υποκαταστήµατα της συγκεκριµένης εταιρείας βρί-
σκονται σε όλη την Ελλάδα, σε όλη την Ελλάδα υπάρχουν τέτοια
προβλήµατα.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά την αναφορά του Σώµατος Επι-
θεώρησης Εργασίας της Κεντρικής Υπηρεσίας Διεύθυνσης Προ-
γραµµατισµού και Συντονισµού Κοινωνικής Επιθεώρησης, για να
δει και ο συνάδελφος σε βάθος λεπτοµέρειας ανά την επικράτεια
τι ενέργειες έχουν γίνει, και επιγραµµατικά θα σκιαγραφήσω κά-
ποια βασικά σηµεία. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας, κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όπως ξέρετε, το βασικό εργαλείο του Υπουργείου Εργασίας
για να ελεγχθούν τα φαινόµενα παραβίασης της εργατικής νο-
µοθεσίας είναι το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας. Αυτοί προβαί-
νουν σε ελέγχους, αυτοί διαπιστώνουν τυχόν παραβιάσεις, προ-
χωρούν σε διαπιστώσεις, καλούν τις εταιρείες για εξηγήσεις, διε-
νεργούν τις διαδικασίες επίλυσης εργατικών διαφορών και όπου
διαπιστώνεται ευθεία παράβαση της εργατικής νοµοθεσίας, επι-
βάλλονται και κυρώσεις. Δεν µπορούµε να ξεφύγουµε από αυτόν
τον τρόπο λειτουργίας. Το ΣΕΠΕ είναι ο οδηγός µας, αλλά και
το εργαλείο µας. 

Θα δείτε, λοιπόν, ότι ανά την επικράτεια -ξεκινάω από τη Διεύ-
θυνση Κοινωνικής Επιθεώρησης Δυτικής Μακεδονίας- έχουν διε-
νεργηθεί δύο έλεγχοι. Έχει διαπιστωθεί και στους δύο ελέγχους
µη καταβολή δεδουλευµένων αποδοχών, κατ’ αρχάς από το µήνα
Σεπτέµβριο-Οκτώβριο του 2012, αργότερα από το Νοέµβριο-Δε-
κέµβριο του 2012 και τον Ιανουάριο του 2013. Η εταιρεία προ-
σκόµισε γραπτές εξηγήσεις. Μέχρι σήµερα έχει εξοφλήσει το
σύνολο των δεδουλευµένων αποδοχών του Νοεµβρίου του 2012
και έχει καταβάλει έναντι για τους µήνες Δεκέµβριο του 2012 και
Ιανουάριο του 2013. Μετά τον πρώτο έλεγχο έχει εξοφλήσει και
τους µήνες εκείνους. Ήδη έχει υποβληθεί από την Κοινωνική Επι-
θεώρηση Κοζάνης µηνυτήρια αναφορά από τις 13-3-2013 προς
τον Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών Κοζάνης, όπως καταλαβαίνετε,
ο οποίος παρακολουθεί από κοντά την εξέλιξη της καταβολής
των δεδουλευµένων. Αν κριθεί απαραίτητο, θα προχωρήσει και
στις νόµιµες κυρώσεις.

Κοινωνική Επιθεώρηση Κεντρικού Τοµέα Θεσσαλονίκης, έλεγ-
χος το Δεκέµβριο του 2012 για το Διαγνωστικό Κέντρο του Κέν-
τρου Θεσσαλονίκης: Για το σύνολο του προσωπικού διαπι-
στώθηκε µη καταβολή δεδουλευµένων αποδοχών Σεπτεµβρίου
του 2012 και εντεύθεν. Υποβλήθηκαν οι σχετικές εξηγήσεις και
προσκοµίστηκαν αναλυτικές καταστάσεις. Η Τοπική Υπηρεσία
στις 18 Δεκεµβρίου διαβίβασε µήνυση στην Εισαγγελία Πληµµε-
λειοδικών. Καταβλήθηκαν κατά καιρούς κάποια ποσά. 

Σε όλες τις φάσεις, σε όλα τα υποκαταστήµατα για τα οποία
διενεργήθηκαν έλεγχοι η διαδικασία κατέληξε στην υποβολή µη-
νύσεων. Εποµένως, το λόγο τώρα για τη συνέχεια της υπόθεσης
-µε ενδεχόµενο επιβολής ποινικών κυρώσεων πλέον στην εται-
ρεία αυτή, αν συνεχίσει να µην καταβάλλει- τον έχει πλέον η δι-
καιοσύνη. Δηλαδή, τι άλλο να κάνει από το να τους ταράξει στις
µηνύσεις, κύριε συνάδελφε; Γιατί αυτό έχει κάνει. Όπου διαπι-
στώνεται καθυστέρηση, προχωράει η διαδικασία µε την υποβολή
µηνυτήριας αναφοράς. Αυτό είναι, νοµίζω, το µοναδικό εργαλείο
που έχουµε στη διάθεσή µας. Πιέζουµε όσο µπορούµε. Το Σώµα
Επιθεώρησης Εργασίας µας δίνει τα φώτα του, τις εκάστοτε πλη-
ροφορίες και από εκεί και πέρα κάνουµε όλα τα νόµιµα που µπο-
ρούµε να κάνουµε απέναντι σε µία ιδιωτική εταιρεία, η οποία δεν
πληρώνει. Θα συνεχίσουµε, για όσο καιρό χρειαστεί, ακόµα και
για όποιους εργαζοµένους χρειαστεί ακόµα. 

Παράλληλα, διενεργούµε και τη λεγόµενη διαδικασία της τρι-
µερούς διαµεσολάβησης, δηλαδή το Υπουργείο έχει τον επο-
πτικό, τον διαµεσολαβητικό ρόλο ανάµεσα στην εργοδοσία και
στους εργαζόµενους. Έχουν ήδη έρθει οι εργαζόµενοι της «EU-
ROMEDICA» και άλλων µονάδων παροχής υπηρεσιών υγείας στη
χώρα να µας εκθέσουν αυτά τα προβλήµατά τους. Εµείς κινητο-

ποιούµε τους ελεγκτικούς µας µηχανισµούς και όπου µπορούµε
επιβάλλουµε τα δέοντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τα υπόλοιπα θα
τα πείτε στη δευτερολογία σας, κύριε Υπουργέ. Σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Λαµπρούλης για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Θα συµφωνήσουµε, γιατί όλοι

συµφωνούν σε αυτήν την Αίθουσα, ότι δεν είναι οι µοναδικοί ερ-
γαζόµενοι που αντιµετωπίζουν τέτοιου είδους προβλήµατα,
όπως αναφέρατε, κύριε Υπουργέ. Είναι µία συστηµατική, µόνιµη
κατάσταση εδώ και δύο-τρία χρόνια και στον ιδιωτικό τοµέα, στο
σύνολο του ιδιωτικού τοµέα, αν θέλετε, αλλά πλέον και στο δη-
µόσιο εδώ και αρκετούς µήνες ή περίπου στο ίδιο διάστηµα.

Αναφερθήκατε στο ΣΕΠΕ. Είχαµε καταθέσει και επίκαιρη ερώ-
τηση για το ΣΕΠΕ. Το ΣΕΠΕ είναι απογαλακτισµένο. Ανεξάρτητα
από τα παραδείγµατα που αναφέρατε και τις παρεµβάσεις που
έγιναν στις συγκεκριµένες περιπτώσεις ή στη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση του οµίλου «EUROMEDICA» στη Θεσσαλονίκη και στην
Κοζάνη, εδώ είναι µία σειρά από πόλεις, όπως εδώ στην Αθήνα,
που είναι το µεγαλύτερο µέρος των εργαζοµένων, στη Βέροια,
στη Λάρισα, όπου εκατοντάδες εργαζόµενοι είναι απλήρωτοι.
Μάλιστα, η εταιρεία διά των εκπροσώπων της επαίρεται -εδώ
υπάρχουν και δηµοσιεύµατα- διότι µέχρι τον Οκτώβριο, το πρώτο
εννεάµηνο του 2012, ενώ, όπως είπατε και εσείς και το ξέρουν
όλοι, χρωστάει σε όλους τους εργαζόµενους τεράστια ποσά, τα
δεδουλευµένα τους, η ίδια η εταιρεία κατέγραψε κέρδη 24,5%,
τουτέστιν 176 εκατοµµύρια κέρδη, και παρ’ όλα αυτά έχει απλή-
ρωτους τους εργαζόµενους. 

Αυτό που λέµε εµείς είναι το εξής. Από τη µία, χρωστάει στους
εργαζόµενους. 

Από την άλλη µεριά, εκβιάζει και πατάει πάνω στην ανάγκη των
εργαζόµενων -γιατί τα έχουν ανάγκη βεβαίως, είναι δεδουλευ-
µένα, είναι τα χρήµατα για τα οποία δούλεψαν- τους τροµοκρατεί
και τους οδηγεί πού; Τους οδηγεί στο να υπογράψουν ατοµικές
συµβάσεις εργασίας µε µειώσεις αποδοχών που αγγίζουν το
30%, αφαιρώντας -πρωτοπόρησαν κιόλας- το νοσοκοµειακό επί-
δοµα που ήταν στη µισθοδοσία του προσωπικού, µαζί µε το επί-
δοµα γάµου και βάζοντας το επίδοµα εξοµάλυνσης. Έτσι,
λοιπόν, βάσει αυτών που ανέφερα, η µείωση κατά 30% µειώνεται
και έρχεται στο 15%. 

Υπάρχουν κάποιες αιτίες γι’ αυτό. Όπως είπατε κι εσείς -και
το γνωρίζουµε όλοι- αυτός δεν είναι ο µοναδικός όµιλος. Εκα-
τοντάδες επιχειρήσεις πατούν επάνω στις συγκεκριµένες πολι-
τικές και στους αντεργατικούς αντιλαϊκούς νόµους που ψήφισαν
και αυτή η Κυβέρνηση και οι προηγούµενες κυβερνήσεις και οι
οποίοι οδηγούν τους εργαζόµενους στο Μεσαίωνα, µετατρέπον-
τάς τους σε σύγχρονους δούλους. 

Όσον αφορά το ΣΕΠΕ -το Σώµα Επιθεωρητών- απολύθηκαν
άτοµα που δούλευαν τόσα χρόνια εκεί µε διάφορες συµβάσεις
εργασίας και τα οποία διεκπεραίωναν έναν πιο αυξηµένο όγκο
εργασίας, µε αποτέλεσµα αυτήν τη στιγµή ο ΣΕΠΕ αποδεκατι-
σµένος  να µην µπορεί να ανταποκριθεί. 

Δεν είναι άλλοθι για την Κυβέρνηση ότι υπάρχει ένα όργανο,
άρα το αφήνουµε. Πρέπει εδώ να παρέµβει η Κυβέρνηση. Όπως
παρεµβαίνετε µε τα ΜΑΤ -να το πω έτσι- και διαλύετε διαδηλώ-
σεις των εργαζοµένων που διεκδικούν είτε δεδουλευµένα είτε τα
δικαιώµατά τους, µε αντίστοιχο τρόπο, δυναµικό, να διεκδικήσετε
και να υποχρεώσετε τους εργοδότες. Βεβαίως, όµως, δεν είναι
στην πολιτική σας κατεύθυνση αυτό το πράγµα. Είστε πολιτικά
υπηρέτες των αφεντικών των εργαζοµένων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτά τα µέτρα που παίρνονται ενάντια στους εργαζόµενους -
που εσείς τα ψηφίζετε και τα προωθείτε- βεβαίως θα τα εφαρ-
µόζουν, καθώς οι µεγαλοεπιχειρηµατίες και τα µονοπώλια
βρίσκουν πρόσφορο έδαφος για να «πετάξουν ένα ξεροκόµ-
µατο» στους εργαζόµενους. Εµείς το καταγγέλλουµε αυτό και
από αυτό το Βήµα. Δεν φτάνει ότι χρωστάνε στους εργαζόµε-
νους, αλλά τους υποχρεώνουν και µε τροµοκρατία, πατώντας
πάνω στο ζήτηµα των δεδουλευµένων, να δουλεύουν και επι-
πλέον ώρες και µάλιστα προφασιζόµενοι  -και έτσι είναι ότι έχουν
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αυξηµένη εργασία, δουλειά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Παναγιωτόπουλος για τρία

λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε συνάδελφε, βάλατε στην αρχή ζήτηµα πιο εύρυθµης λει-
τουργίας του ΣΕΠΕ. Ξέρετε όµως ότι την προηγούµενη εβδο-
µάδα, όταν ψηφίσαµε επί της αρχής και επί των άρθρων το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εργασίας για την αντιµετώπιση της
παραβατικότητας όσον αφορά στην ασφαλιστική νοµοθεσία, στα
ασφαλιστικά ταµεία, ήρθε την ύστατη ώρα, κατόπιν διακοµµατι-
κής συναίνεσης, µια διάταξη η οποία ενίσχυε τους επιθεωρητές
του ΣΕΠΕ µ’ ένα επίδοµα κίνησης, προκειµένου να σπάσουν την
λευκή απεργία επί της ουσίας, στην οποία είχαν προχωρήσει, και
να αρχίσουν επιτέλους να κάνουν ελέγχους, έχοντας εξασφαλί-
σει τη δυνατότητα να βάζουν βενζίνη στα αυτοκίνητά τους. Μόνο
το κόµµα σας την καταψήφισε. Δεν ξέρω γιατί. Δηλαδή, από τη
µια να κοπτόµεθα για την ευρυθµότερη λειτουργία του ΣΕΠΕ κι
από την άλλη να είµαστε αντίθετοι σε µια διάταξη που τους δίνει
κάποια επιπλέον ευχέρεια; Αυτό, εγώ προσωπικά, δεν το κατα-
λαβαίνω. Ας είναι. 

Από εκεί και πέρα, απλά θα πω κάποια επιπλέον στοιχεία που
ενισχύουν το ότι κάνουµε ό,τι µπορούµε. Θα έλεγα ότι οι υπηρε-
σίες του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας επιβάλλουν, όχι µόνο
τα δέοντα, αλλά είναι ενδεχοµένως εντελώς ακέραιες στις κυρώ-
σεις που επιβάλλουν είτε αφορά την κίνηση ποινικής διαδικασίας
µε επιβολή µηνύσεων είτε τις διοικητικές κυρώσεις µε επιβολή
προστίµων. 

Για παράδειγµα, το Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Αγίας Πα-
ρασκευής, όσον αφορά όλους τους ελέγχους του 2012, προχώ-
ρησε στην υποβολή µήνυσης στις 26-3-2012, καθώς και στην
επιβολή προστίµου 15.000 ευρώ στις 23-4-2012, για µη καταβολή
δεδουλευµένων διαφόρων µηνών. Ας µην µπω σε λεπτοµέρειες.
Εξάλλου, όλα αυτά υπάρχουν στο αναλυτικό σηµείωµα που σας
έχω υποβάλει διά του ΣΕΠΕ. 

Επίσης, θα ήθελα να αναφέρω τις ακόλουθες ενέργειες: Μη-
νυτήρια αναφορά στις 28-11-2012, πρόστιµο -νέο πρόστιµο-
ποσού ύψους 6.100 ευρώ στις 18-12-2012 για µη καταβολή δε-
δουλευµένων, νέος έλεγχος στις 22-2-2013 και νέα υποβολή µή-
νυσης στις 26-3-2013. Συνεπώς, οι υπηρεσίες, µε δύσκολες
συνθήκες, κάνουν καλά τη δουλειά τους.

Επιβάλλουν κυρώσεις τη µία µετά την άλλη, µηνυτήριες ανα-
φορές τη µία µετά την άλλη, εκεί όµως που έχουν τα απαραίτητα
στοιχεία προκειµένου να προχωρήσουν σε αυτή την αντιµετώ-
πιση της κατάστασης. 

Με άλλα λόγια, η εταιρεία «EUROMEDICA» αν είναι εκτεθει-
µένη για µη καταβολή δεδουλευµένων, θα αντιµετωπίσει κυρώ-
σεις. Αρκεί, βεβαίως, να υπάρξουν σχετικές καταγγελίες από
τους εργαζόµενους. Δόξα τω Θεώ και το σωµατείο τους και οι
ίδιοι προσέρχονται και καταγγέλλουν. Δόξα τω Θεώ, λειτουργούν
οι υπηρεσίες  του ΣΕΠΕ. Να  µου επιτραπεί η έκφραση, το σχήµα
λόγου «δόξα τω Θεώ». Κανείς δεν χαίρεται ή δεν δοξάζει το Θεό
για όλες αυτές τις δυσµενείς συνέπειες στην αγορά εργασίας
προφανώς, αλλά εδώ στη συγκεκριµένη περίπτωση, έχει προκύ-
ψει ότι οι υπηρεσίες  κάνουν τη δουλειά τους. Επιβάλλονται οι
κυρώσεις και οι υποθέσεις τραβούν το δρόµο της δικαιοσύνης.
Να σας πω και κάτι; Όλα αυτά τα µέσα πίεσης φέρνουν και κά-
ποια αποτελέσµατα, αφού προσέρχονται, έστω και καθυστερη-
µένα οι εταιρείες αυτές -όχι η συγκεκριµένη, δεν έχει σηµασία
αυτό εδώ τώρα- και σιγά-σιγά καταβάλλουν «έναντι» τα δεδου-
λευµένα των εργαζοµένων που απασχολούν.

Ας δείξουµε εµπιστοσύνη, λοιπόν, στις υπηρεσίες. Ας δείξουµε
εµπιστοσύνη στους ελεγκτικούς µηχανισµούς του Υπουργείου.
Μάλιστα, όταν έρχεται πλέον στα δικά µας χέρια να τους δώ-
σουµε και κάποιες ευχέρειες να κάνουν καλύτερα τη δουλειά
τους, ας υποστηρίζουµε τα µέτρα αυτά και εδώ στη Βουλή. Δια
της ψήφου µας επιτρέπουµε στο Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας
να κάνει καλύτερα τη δουλειά του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε  Υπουργέ. 

Η πρώτη µε αριθµό 1254/2-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου της Βουλευτού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φω-
τεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
ενηµέρωση για δήµευση και εκποίηση περιουσιών από οικονο-
µικά εγκλήµατα δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του αρµόδιου
Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 1268/2-4-2013 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Α’ Αθηνών του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο
κ. Μαρίας Μπόλαρη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε το καθεστώς των «ενοικια-
ζόµενων εργαζοµένων».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Νικό-
λαος Παναγιωτόπουλος.

Το λόγο έχει η κ. Μπόλαρη για  δύο λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να πω ότι ο Μεσαίωνας, που ανέφερε ο

προηγούµενος συνάδελφος, µάλλον προσωποποιείται στους
«ενοικιαζόµενους εργαζόµενους» και ο ολιγοπληθής πληθυσµός
των επιθεωρητών εργασίας είναι αδύνατον να αντιµετωπίσει την
παραβατικότητα της εργοδοσίας σε αυτόν το χώρο δουλειάς.
Εννοώ σε αυτή την εργασιακή σχέση.

Κύριε  Υφυπουργέ, οι αλλεπάλληλες ρυθµίσεις των τελευταίων
χρόνων στο χώρο του εργατικού δικαίου, αλλά και η πραγµατι-
κότητα που επικρατεί, έχουν επιφέρει µια εργασιακή ζούγκλα,
ιδιαίτερα µετά τα µνηµόνια. Ακόµα όµως και σε σύγκριση µε το
κακό, υπάρχει το χειρότερο, το οποίο έχει να κάνει µε την προ-
σωρινή απασχόληση και ιδιαίτερα µε την «ενοικιαζόµενη εργα-
σία». Είναι τραγικό να ακούγεται αυτός ο όρος, όµως είναι
υπαρκτός.

Απ’ αυτήν την άποψη εµείς, ο ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέ-
τωπο επιλέξαµε την 1η Απρίλη, την ηµέρα που καταργούνταν ο
κατώτατος µισθός, να βρεθούµε σε έναν χώρο που απασχολεί
πάρα πολλούς «ενοικιαζόµενους εργαζοµένους». Εκεί οι ερωτή-
σεις ήταν δύο.

Η πρώτη ερώτηση σχετίζεται µε το τι θα γίνει µε τον κίνδυνο
των απολύσεων µετά την επικείµενη συγχώνευση πολλών τρα-
πεζών; Μπορεί τώρα η συγχώνευση Εθνικής Τράπεζας και τρά-
πεζας «EUROBANK» να προσέκρουσε «στα βράχια» της τρόικας
και ανταγωνισµών εγχώριων και ξένων τραπεζιτών, όµως, το
ερώτηµα παραµένει. Οι τραπεζικοί όµιλοι ετοιµάζονται για απο-
λύσεις και η πιο εύκολη λεία γι’ αυτούς θα είναι οι «ενοικιαζόµε-
νοι εργαζόµενοι», αυτοί δηλαδή που έχουν τη µικρότερη
προστασία, που δουλεύουν µε ατοµικές συµβάσεις, που παρά-
γουν ακριβώς το ίδιο έργο, που θα απολυθούν χωρίς αποζη-
µίωση. Με αυτήν την έννοια, σας ρωτώ αν θα παρθεί το
οποιοδήποτε µέτρο από την πλευρά της Κυβέρνησης.

Η δεύτερη ερώτηση αφορά συνολικά το απαράδεκτο καθε-
στώς της «ενοικιαζόµενης εργασίας» που έχει επιδεινωθεί µετά
το ν.4052 και το ν.4093, µε την έννοια ότι πια δεν αναγνωρίζεται
σε αυτούς τους εργαζόµενους το δεκαοκτάµηνο ως ο αυτοδί-
καιος τρόπος για να µετατραπούν οι συµβάσεις τους σε αορί-
στου χρόνου. Έχει πάει στο τριανταεξάµηνο.

Ταυτόχρονα, οι Εταιρείες Προσωρινής Απασχόλησης έχουν
δεχθεί πολλά δώρα, έχουν χαλαρώσει οι προϋποθέσεις για να
συστήνουν εταιρείες και να προχωρούν σε ό,τι προχωρούν. 

Ευχαριστώ πολύ και για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει ο

Υφυπουργός, κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κυρία συνάδελφε, δεν
µπορώ να προχωρήσω σε προβλέψεις και χρησµούς σχετικά µε
τη συνέχεια, µε το µέλλον της αγοράς εργασίας στον τραπεζικό
τοµέα. 

Η κατάσταση είναι ρευστή και οπωσδήποτε υπάρχει µια ανα-
σφάλεια στους εργαζόµενους. Βλέπουµε πόσο «σκωτσέζικο
ντους» -για να κάνω και έναν αστεϊσµό από του Βήµατος- είναι
τα διάφορα σενάρια που έρχονται στο φως της δηµοσιότητας:
Τη µία µέρα είναι βέβαιον ότι προχωρούν, την άλλη έχουν κλείσει
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οι συµφωνίες και την επόµενη όλα αυτά ανατρέπονται και ξεκι-
νάµε από την αρχή. 

Τα λέω αυτά µε αφορµή το πρόσφατο ναυάγιο στο τελικό σχέ-
διο συγχώνευσης της Εθνικής Τράπεζας µε την τράπεζα «EU-
ROBANK». Έχουµε ένα ρευστό τοπίο και η ρευστότητα αυτή
αντανακλάται και στην αγορά εργασίας, όσον αφορά τους εργα-
ζόµενους στον τραπεζικό τοµέα. 

Μου δίνεται η ευκαιρία, όµως, µε την επίκαιρή σας ερώτηση,
να πω µερικά πράγµατα σχετικά µε το καθεστώς των εργαζοµέ-
νων µέσω Εταιρειών Προσωρινής Απασχόλησης, ΕΠΑ και να σας
δείξω ότι δεν είναι ακριβώς αυτό το πεδίο ένα «ξέφραγο αµπέλι»,
όπου καταστρατηγούνται τα πάντα, όσα έχουν να κάνουν µε την
εργατική νοµοθεσία. 

Υπάρχουν κανόνες, αρκετά αυστηροί κανόνες και µάλιστα δια-
δικασίες οι οποίες περνάνε και από το Υπουργείο Απασχόλησης,
προκειµένου να µην πάµε σε καταχρηστικές συµπεριφορές. Βέ-
βαια, είναι µια µορφή ευέλικτης απασχόλησης, δεν αµφιβάλλω
γι’ αυτό, µε βασικό το στοιχείο του προσωρινού ως προς τη διάρ-
κειά της. Από εκεί και πέρα, όµως, υπάρχουν κάποια σηµεία που
πρέπει να αποσαφηνίσουµε. 

Πρώτον, η Επιχείρηση Προσωρινής Απασχόλησης είναι το φυ-
σικό ή νοµικό πρόσωπο, το οποίο συνάπτει συµβάσεις εργασίας
ή σχέση εξαρτηµένης εργασίας µε προσωρινά απασχολούµε-
νους, µε σκοπό να τους τοποθετήσει σε έµµεσους εργοδότες για
να εργαστούν προσωρινά υπό την επίβλεψη και διεύθυνσή τους.

Δεύτερον, προσωρινά απασχολούµενος είναι ο εργαζόµενος
ο οποίος έχει σύµβαση ή σχέση εξαρτηµένης εργασίας µε Επι-
χείρηση Προσωρινής Απασχόλησης, προκειµένου να τοποθετη-
θεί σε έµµεσο εργοδότη για να εργαστεί προσωρινά υπό την
επίβλεψη και διεύθυνση του. 

Τρίτον, προσωρινή απασχόληση είναι η εργασία που παρέχε-
ται σε άλλον εργοδότη, τον έµµεσο, για περιορισµένο χρονικό
διάστηµα, από µισθωτό ο οποίος συνδέεται µε τον άµεσο εργο-
δότη του µε σύµβαση σχέσης εξαρτηµένης εργασίας αορίστου
ή ορισµένου χρόνου. 

Επίσης, να προσθέσουµε ότι Επιχείρηση Προσωρινής Απασχό-
λησης δεν επιτρέπεται να ασκεί οποιαδήποτε άλλη δραστηριό-
τητα, εκτός από την παροχή εργασίας από µισθωτούς της σε
άλλο εργοδότη. Κατ’ εξαίρεση, η επιχείρηση αυτή επιτρέπεται
να ασκεί και κάποιες άλλες δραστηριότητες: µεσολάβηση για
εξεύρεση θέσεως εργασίας, αξιολόγηση και κατάρτιση ανθρώ-
πινου δυναµικού, συµβουλευτικό και επαγγελµατικό προσανατο-
λισµό, σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία. 

Με το ν. 4052/2012, ενσωµατώνεται στο Εθνικό Δίκαιο η σχε-
τική οδηγία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου περί εργασίας µέσω
Επιχείρησης Προσωρινής Απασχόλησης. Συνεπώς, έχουν καταρ-
γηθεί όλες οι προηγούµενες διατάξεις από το ν. 2956/2001 και
πλέον όλα αυτά τα ζητήµατα, τα συναφή µε τις ΕΠΑ, προβλέπον-
ται από τα άρθρα του ν. 4052/2012. 

Στο άρθρο 113, παράγραφος 2, επιδιώκεται η εξασφάλιση
προστασίας των προσωρινά απασχολούµενων, µε την καθιέρωση
διατάξεων που εξασφαλίζουν την ίση µεταχείρισή τους µε τους
εργαζόµενους, που προσλαµβάνονται απ’ ευθείας από τον έµ-
µεσο εργοδότη. 

Θα πω επίσης  -θα αφήσω και κάποια πράγµατα για τη δευτε-
ρολογία µου- ότι υπάρχει µια πολύ αυστηρή διαδικασία πιστο-
ποίησης της ΕΠΑ. 

Τα φυσικά ή νοµικά πρόσωπα που επιθυµούν να ασκήσουν τις
δραστηριότητες προσωρινής απασχόλησης, καταθέτουν στη Δι-
εύθυνση Απασχόλησης του Υπουργείου Εργασίας φάκελο σε
δύο αντίτυπα, που περιλαµβάνει την αίτηση αναγγελίας έναρξης
δραστηριότητας, µε όλα τα απαραίτητα δικαιολογητικά, πλην εγ-
γυητικών επιστολών. Η αρµόδια υπηρεσία ελέγχει την πληρότητα
του φακέλου. Στη συνέχεια, προωθείται για επιτόπιο έλεγχο και
αξιολόγηση. Αυτό ανατίθεται σε τριµελείς επιτροπές από υπαλ-
λήλους του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας. Η Επιτροπή Ελέγ-
χου υποβάλει στη Διεύθυνση Απασχόλησης του Υπουργείου
Εργασίας, στην κεντρική υπηρεσία δηλαδή, ύστερα από διενέρ-
γεια του ελέγχου, αιτιολογηµένη έκθεση ελέγχου και αξιολόγη-
σης. Ο προϊστάµενος της Διεύθυνση Απασχόλησης καλεί τον
ενδιαφερόµενο να καταθέσει εγγυητικές επιστολές κ.λπ., µέχρι

η Διεύθυνση Απασχόλησης, η κεντρική υπηρεσία δηλαδή, να
γνωστοποιήσει ότι µπορεί ο υποψήφιος ή η υποψήφια ΕΠΑ να
ασκεί νοµίµως τις δραστηριότητες προσωρινής απασχόλησης. 

Σε περίπτωση µη συνδροµής των νοµίµων προϋποθέσεων, ο
προϊστάµενος της Διεύθυνσης Απασχόλησης του Υπουργείου
Εργασίας απαγορεύει την άσκηση της εν λόγω δραστηριότητας
εντός τριµήνου από την υποβολή της σχετικής αναγγελίας.

Άρα, υπάρχει ένα πλέγµα προϋποθέσεων αρκετά αυστηρό, θα
έλεγα υπερβολικά αυστηρό, το οποίο εν πάση περιπτώσει, διέπει
όλη αυτήν τη διαδικασία και νοµίζω διασφαλίζει την αποφυγή κα-
ταχρηστικών συµπεριφορών για τους εργαζόµενους µε αυτό το
καθεστώς ευέλικτης εργασίας. Τα υπόλοιπα στην δευτερολογία
µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ. 

Το λόγο έχει η κ. Μπόλαρη, για τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς σε σχέση µε

τις συµφωνίες των τραπεζικών οµίλων να πούµε ότι είτε είχαν
ευοδωθεί είτε καταλήγουν τώρα σε ναυάγιο, θύµατα θα ήταν οι
εργαζόµενοι και τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά. Διότι και στην πε-
ρίπτωση των συγχωνεύσεων προβλεπόταν απολύσεις, αλλά και
σήµερα, στους κινδύνους που δήθεν αντιµετωπίζουν οι τραπεζι-
κοί όµιλοι -κινδύνους που αυτοί δηµιούργησαν και η καπιταλι-
στική κρίση- πάλι θύµατα πρέπει να είναι οι εργαζόµενοι. 

Επαναλαµβάνω ότι τα πρώτα θύµατα –όχι ότι επιλέγουµε εµείς
ποιοι θα απολυθούν, δεν θέλουµε κανένας να απολυθεί- σίγουρα
θα είναι ο πιο αδύναµος κρίκος. Αυτό το είπαν καθαρά εκπρόσω-
ποι της διοίκησης της Εθνικής Τράπεζας στο σωµατείο της Ethn-
odata σε προηγούµενη συνάντηση που είχαν για την υπογραφή
επιχειρησιακής σύµβασης, για πρώτη φορά σε αυτόν το χώρο.

Θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, το εξής: Όντως, διάβασα και εγώ
διάφορες εγκυκλίους  που εσείς ο ίδιος έχετε στείλει σε αρµό-
διες υπηρεσίες για τη λεγόµενη «ενοικιαζόµενη εργασία». Παρ’
όλα αυτά, πρέπει να σας πω ότι αυτό που επικρατεί στην πραγ-
µατικότητα -και νοµίζω ότι το ξέρετε όσο και αν είναι τόσο πε-
ριορισµένοι οι έλεγχοι- είναι η ευελιξία και η τροµοκρατία στο
έπακρο. Διότι έχουµε µισθούς πολύ κατώτερους από τη συλλο-
γική κλαδική σύµβαση, που ίσχυε σε όποιους χώρους ίσχυε. Διότι
έχουµε επιλογές για κυλιόµενο ωράριο. Διότι έχουµε αξιολογή-
σεις που δεν δίνεται καµµία ακριβής εξήγηση στον εργαζόµενο.
Ο εργαζόµενος αφού αξιολογηθεί από τον έµµεσο εργοδότη
του, που στην ουσία είναι ο άµεσος –εννοώ ότι αν δουλεύεις στην
Εθνική Τράπεζα, αυτός που έχει την καθαρότερη γνώµη είναι ο
άµεσος εργοδότης- απολύεται από την ICAP και πάει λέγοντας -
που είναι ο έµµεσος- και δηµιουργείται ένα τεράστιο πλέγµα τρο-
µοκρατίας και επώδυνης εφαρµογής των νόµων που έχετε
ψηφίσει για την ευέλικτη εργασία που δεν πάει άλλο.

Επίσης, θέλω να σας πω ότι η προσωρινή απασχόληση έχει
εκτιναχθεί το τελευταίο διάστηµα, στην κυριολεξία.

Τέλος, µέσα σε αυτό το πλαίσιο έχετε επιλέξει και τη µορφή
της λεγόµενης κοινωφελούς εργασίας, µετά από τις κοινοτικές
οδηγίες που αναφέρατε, για τις οποίες µας είπατε στη Διαρκή
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων ότι ο µισθός είναι 625 ευρώ,
πάνω από τα 586 ευρώ, αυτό το φοβερό νούµερο. Όµως, είχατε
ψηφίσει αυτόν το νόµο, όταν ο κατώτερος µισθός ήταν στα 751
ευρώ.

Κύριε Υπουργέ, εγώ νοµίζω ή µάλλον είµαι σίγουρη ότι έχετε
φτιάξει ένα πλέγµα που εξυπηρετεί την εργοδοσία και τα µνηµό-
νια.

Από την µεριά του ΣΥΡΙΖΑ, θα επαναλάβω αυτό που είπαµε και
είπε και ο Πρόεδρος κ. Τσίπρας, στους εργαζόµενους στην
Εθνική Τράπεζα: Πρώτον, θα καταργηθεί ο θεσµός της ενοικια-
ζόµενης εργασίας, στο βαθµό που εµείς γίνουµε κυβέρνηση και
δεύτερον, τώρα, άµεσα, στους αγώνες τους θα είµαστε µαζί
τους. Αυτή είναι η δική µας δέσµευση.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ, κυρία συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Παναγιωτόπουλος, για τρία

λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
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Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Για να µη µακρηγορώ
και να µην προσθέσω άλλα σηµεία του νόµου που δείχνουν το
αυστηρό πλαίσιο της νοµοθεσίας που διέπει τις Εταιρείες Προ-
σωρινής Απασχόλησης, αναπόφευκτα θα έρθω και στο κοµµάτι
του ΣΕΠΕ, όπως κάνω άλλωστε σε κάθε ερώτηση που αφορά το
Υπουργείο. 

Έψαξα να δω τις περιπτώσεις ελέγχου Εταιρειών Προσωρινής
Απασχόλησης µέσα στο 2013 από το ΣΕΠΕ και βρήκα τις εξής
δύο περιπτώσεις: Στο Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Λαυρίου,
στη Διεύθυνση Κοινωνικής Επιθεώρησης Παλλήνης, προέκυψε
µια καταγγελία εργαζοµένου που απασχολούνταν µέσω Εται-
ρείας Προσωρινής Απασχόλησης µε την επωνυµία τάδε, που δεν
έχει σηµασία.

Πραγµατοποιήθηκε έλεγχος στις 7 Ιανουαρίου 2013 στον Ορ-
γανισµό Λιµένος Λαυρίου. Βρέθηκε ένας εργαζόµενος ανασφά-
λιστος, καθώς είχε λήξει η σύµβασή του και επιβλήθηκε πρό-
στιµο για τη µη κατάθεση για το συγκεκριµένο εργαζόµενο κα-
τάστασης προσωπικού και προγράµµατος ωρών εργασίας. Το
ύψος του προστίµου ήταν 3.000 ευρώ. Ο ίδιος ο εργαζόµενος
προχώρησε σε εργατική διαφορά, διεκδικώντας από την ΕΠΑ και
τον Οργανισµό Λιµένος υπερεργασία, εργασία κατά την Κυριακή,
έκτη ηµέρα εργασίας. Η υπόθεση έχει οδηγηθεί ήδη στα πολιτικά
δικαστήρια.

Δεύτερη περίπτωση. Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης Καλλι-
θέας, Διεύθυνση Κοινωνικής Επιθεώρησης Αθηνών. Διενεργή-
θηκε έλεγχος στα γραφεία Εθνικής Τράπεζας Νέας Σµύρνης στις
7 Μαρτίου 2012. Διαπιστώθηκε απασχόληση προσωπικού µέσω
εταιρείας «ICAP OUTSOURCING SOLUTIONS ΑΕPΙ». Κατά τον
έλεγχο δεν βρέθηκε αναρτηµένος ο πίνακας προσωπικού για το
πρόγραµµα ωρών εργασίας για τρεις εργαζόµενους που βρέθη-
καν να απασχολούνται. Επιβλήθηκε πρόστιµο 3.100 ευρώ.

Άρα, ό,τι ισχύει για έναν κανονικό εργοδότη όσον αφορά την
τήρηση ή την παραβίαση της εργατικής νοµοθεσίας ισχύει και
στις εταιρείες προσωρινής απασχόλησης. Όπως και να το κά-
νουµε, είναι µια µορφή ευέλικτης εργασίας. Δεν µπορούµε να το
αποφύγουµε αυτό. Εκείνο που µπορούµε να κάνουµε, είναι να
έχουµε τους ελεγκτικούς µηχανισµούς πρόσφορους, έτσι ώστε
να διενεργούν τους ελέγχους και όπου υπάρχει παραβίαση, να
παρεµβαίνουν και να διατάσσουν τα δέοντα. Δεν γίνεται αλλιώς. 

ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: …παράνοµες απολύσεις. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Μιλάµε για ένα διαφο-
ρετικό καθεστώς εργασίας. Θα συµφωνήσω µαζί σας. Εν πάση
περιπτώσει, όµως, είναι µια άλλη µορφή πιο ευέλικτης εργασίας.
Το νοµικό καθεστώς είναι αυστηρό, αυστηροποιηµένο. Υπάρχουν
πλείστες διατάξεις της σχετικής νοµοθεσίας. Το Υπουργείο Ερ-
γασίας θα έλεγα ότι ασκεί ασφυκτικό έλεγχο στην τήρηση των
προβλεποµένων. Θα προσθέσω εδώ ότι κάθε επιχείρηση προσω-
ρινής απασχόλησης υποχρεούται κάθε έξι µήνες, δυο φορές το
χρόνο, να υποβάλει έκθεση των πεπραγµένων του απολογισµού,
προκειµένου να υποστεί την αξιολόγηση του Υπουργείου Εργα-
σίας, η οποία σας είπα ότι είναι πολύ αυστηρή. 

Εποµένως, αυτός είναι ο τρόπος, για να διασφαλίσουµε ότι
τουλάχιστον οι εργαζόµενοι που απασχολούνται στις εταιρείες
προσωρινής απασχόλησης απολαµβάνουν ίση µεταχείριση µε
αυτούς που είναι εργαζόµενοι σε κανονικό εργοδότη. Αυτό είναι
που µπορούµε να διασφαλίσουµε εµείς στο Υπουργείο. Ας ελπί-
σουµε ότι θα µεταβληθούν οι συνθήκες στην αγορά εργασίας.
Αυτό δεν εξαρτάται από τη νοµοθετική παρέµβαση ενός Υπουρ-
γείου, εξαρτάται από το σύνολο της πορείας της οικονοµίας στη
χώρα, ώστε να φύγουµε από τον υφεσιακό ρυθµό, να πάµε σε
θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, για να αντιστραφεί το φαινόµενο
και να βελτιωθεί η αγορά εργασίας στη χώρα µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Η τρίτη µε
αριθµό 1261/2-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του
Βουλευτή Β’ Αθηνών των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κα-
περνάρου προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την εφαρµογή των δια-
τάξεων του ν.3861/2010 απ’ όλους τους φορείς του δηµοσίου
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και δια-
γράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 1265/2-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την αντιµε-
τώπιση των προβληµάτων στο 13ο Γυµνάσιο στην Αυλίζα
Αχαρνών δεν συζητείται κατόπιν συνεννόησης του κυρίου Υπουρ-
γού µε τον κύριο Βουλευτή και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τέταρτης µε αριθµό 1260/2-
4-2013 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου της Βουλευτού Κο-
ζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την αυστηρή τήρηση των µέτρων ασφαλείας στα ορυ-
χεία και τους ατµοηλεκτρικούς σταθµούς της «ΔΕΗ Α.Ε.».

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Μακρή θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής  Αλλαγής κ.
Ασηµάκης Παπαγεωργίου. 

Το λόγο έχει η κ. Μακρή για δυο λεπτά.
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, όπως γνωρίζετε, η ενέργεια αποτελεί βασικό

αγαθό, απαραίτητο για την κάλυψη ακόµη και των πιο απλών κα-
θηµερινών αναγκών. 

Η παραγωγή της ηλεκτρικής ενέργειας, όµως, δεν αποτελεί
µια απλή διαδικασία. Η οργανωµένη πολιτεία οφείλει να διασφα-
λίσει την άσκηση της ρυθµιστικής αρµοδιότητας του κράτους,
προκειµένου να εξασφαλίζεται η ασφάλεια των εργαζοµένων. 

Αντίθετα, η σηµερινή Κυβέρνηση προτίθεται να υποβαθµίσει
λειτουργικά, αλλά και οργανωτικά την Επιθεώρηση Μεταλλείων
Βορείου Ελλάδος. Με τον τρόπο αυτόν, ουσιαστικά, καταργεί τις
κρίσιµες αρµοδιότητες για το απαιτούµενο έργο της. 

Το γεγονός αυτό θα κλιµακώσει το ήδη οξύ πρόβληµα των ερ-
γατικών ατυχηµάτων στους υδροηλεκτρικούς σταθµούς και στα
ορυχεία της ΔΕΗ, η συχνότητα των οποίων έχει καταντήσει σύγ-
χρονη µάστιγα. Συνεχώς υπάρχουν νέα θανατηφόρα δυστυχή-
µατα αλλά και ατυχήµατα, στα οποία µόνο η τύχη απέτρεψε τα
χειρότερα. 

Η αποδυνάµωση των προληπτικών και ελεγκτικών µηχανισµών
έχει ως αποτέλεσµα µεταξύ άλλων και τα δύο συνεχόµενα ατυ-
χήµατα που έλαβαν χώρα τους τελευταίους τρεις µήνες στο λι-
γνιτικό κέντρο δυτικής Μακεδονίας µε έναν νεκρό στο νότιο
πεδίο στις αρχές του έτους και δύο σοβαρά τραυµατίες στις 12
Μαρτίου 2013. 

Υπάρχουν σοβαρές ενδείξεις ότι στους χώρους εργασίας της
«ΔΕΗ Α.Ε.» δεν τηρούνται στο έπακρο οι όροι εργασίας και
ασφάλειας µε αποτέλεσµα να υπάρχουν σοβαροί κίνδυνοι για
την υγεία αλλά και τη σωµατική ακεραιότητα των εργαζοµένων.
Λόγω οικονοµικής κρίσης και στενότητας υπάρχουν αρκετές κα-
ταγγελίες ότι δεν επαρκεί το στελεχιακό δυναµικό για την
ασφαλή διεκπεραίωση των εργασιών, όπως επίσης δεν υπάρχει
και ο απαραίτητος εξοπλισµός, ιατροφαρµακευτικός ή άλλος, για
την αντιµετώπιση των έκτακτων αναγκών. 

Σε συνδυασµό µε την έλλειψη στελεχών στην Επιθεώρηση Με-
ταλλείων Βορείου Ελλάδας, όπως επίσης και στις Επιθεωρήσεις
Εργασίας στις γύρω περιοχές, τα µέτρα ασφαλείας θα πρέπει
να ενταθούν και εκ των πραγµάτων από την ίδια την εταιρεία, που
οφείλει να τηρεί τις πιο αυστηρές προϋποθέσεις. 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάσθε: Τηρούνται τα απαραίτητα
µέτρα ασφαλείας στους ΑΗΣ και τα ορυχεία της ΔΕΗ βάσει σχε-
διασµού που να εξασφαλίζει τη σωµατική ακεραιότητα και την
ασφάλεια των εργαζοµένων; Ποια είναι η µέριµνα του Υπουρ-
γείου για τη στελεχιακή επάρκεια στα ορυχεία αλλά και τους
ΑΗΣ, σε συνδυασµό µε την ανάλογη τοποθέτηση του αναγκαίου
εξοπλισµού;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε. 

Ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής κ. Παπαγεωργίου έχει τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να τονίσω ότι η ασφάλεια των εργαζο-
µένων, είτε στη ΔΕΗ είτε σε οποιονδήποτε άλλο φορέα, δεν µπο-
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ρεί παρά να είναι πρώτιστης σηµασίας για οποιονδήποτε. Οι προ-
σπάθειες που γίνονται για τη βελτίωση αυτών των συνθηκών, δη-
λαδή και της ασφάλειας και της υγείας των εργαζοµένων, είναι
συνεχείς, µε στόχο µοναδικό φυσικά την ελαχιστοποίηση ή αν
είναι δυνατόν ακόµη και τον µηδενισµό των ατυχηµάτων. 

Σε ό,τι αφορά τη ΔΕΗ, η πολιτική της εταιρείας στους τοµείς
υγείας και ασφάλειας όλα αυτά τα χρόνια και τώρα επίσης, είναι
σε δύο άξονες: Πρώτον, στη λήψη των αναγκαίων προληπτικών
µέτρων και δεύτερον, στη διάθεση των µέσων που διασφαλίζουν
την προστασία της ζωής και της υγείας των εργαζοµένων. 

Να θυµίσω ότι από το 2009 οριστικοποιήθηκε και στάλθηκε σε
όλους ο Ενιαίος Κανονισµός Εκδόσεως Αδειών Εργασίας καθώς
και το εγχειρίδιο περί ασφαλούς εργασίας στους ΑΗΣ. Μοιρά-
στηκε σε όλους τους εργαζόµενους και έγιναν ταυτόχρονα και
τα ανάλογα σεµινάρια, τα οποία και επαναλαµβάνονται. 

Ο Κανονισµός αυτός -όπως είµαι βέβαιος ότι γνωρίζετε- πε-
ριέχει όλα τα βήµατα που χρειάζονται για τη συντήρηση, την
πρόληψη ατυχηµάτων, ακόµη και τη διαχείριση εγγράφων,
καθώς επίσης και την περιγραφή προληπτικών µέτρων τόσο για
το προσωπικό όσο και για τον εξοπλισµό που φέρουν. Εµπεριέχει
επίσης απαράβατους κανόνες σχετικά µε την ασφάλεια και εν
τέλει -αν θέλετε να το πω έτσι- τη σχολαστική τήρηση των προ-
βλέψεων της νοµοθεσίας, σχετικά µε αυτά τα θέµατα. 

Ο Ενιαίος Κανονισµός και το εγχειρίδιο αυτών των πρακτικών
ασφαλούς εργασίας είναι βασικός πυλώνας στο σύστηµα διαχεί-
ρισης. Οι περισσότεροι µάλιστα από τους ΑΗΣ είναι πιστοποι-
ηµένοι µε το πρότυπο ΕΛΟΤ 1801 και για τους υπόλοιπους
λίγους που δεν είναι πιστοποιηµένοι, έχουν γίνει όλες οι προπα-
ρασκευαστικές ενέργειες, ώστε να ενταχθούν. 

Όσον αφορά ειδικά τους λιγνιτικούς σταθµούς, το Υπουργείο
Εργασίας και συγκεκριµένα η Διεύθυνση Προγραµµατισµού και
Συντονισµού, Τεχνικής και Υγειονοµικής Επιθεώρησης του Σώ-
µατος Επιθεώρησης Εργασίας εκτελεί πάρα πολλούς προγραµ-
µατισµένους και έκτακτους ελέγχους. Το 2012 διενεργήθηκαν
στη ΔΕΗ σαράντα εννέα έλεγχοι και επανέλεγχοι, ενώ στους ερ-
γολάβους της ΔΕΗ εξήντα έξι έλεγχοι, µε την επιβολή δε  διοι-
κητικών κυρώσεων, όπου παρατηρήθηκαν παραλείψεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ένα λεπτό, την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. 
Όσον αφορά τα ορυχεία, µε υπουργική απόφαση του ΥΠΕΚΑ,

την 2223/2011, εφαρµόζεται και ο επικαιροποιηµένος  µεταλλευ-
τικός κανονισµός περί µεταλλείων και λατοµείων και µάλιστα η
Επιθεώρηση Μεταλλείων Βορείου Ελλάδας εκτελεί συχνά τακτι-
κούς ελέγχους και επιβάλλει όλους τους κανόνες που είναι µέσα
από αυτόν τον κώδικα. 

Στη µεν µια περίπτωση –αναφέρω σαν παράδειγµα- η διενέρ-
γεια της αυτοψίας, η οποία γίνεται πάντοτε αµέσως µετά από
οποιοδήποτε ατύχηµα οποιασδήποτε µορφής, έγινε ακριβώς την
επόµενη µέρα στις 28 Δεκεµβρίου και η σχετική έκθεση εστάλη
στην εισαγγελική αρχή. 

Όσο δε για τη στελεχιακή επάρκεια, µέσα στο πλαίσιο το δύ-
σκολο που υπάρχει αυτό το διάστηµα, γίνεται µια πολύ µεγάλη
προσπάθεια για κάλυψη αν θέλετε και προσλήψεων ακόµη επο-
χικών σε εξειδικευµένες υπηρεσίες. Σίγουρα, πάντως, αυτό που
µπορούµε να πούµε είναι ότι η ΔΕΗ δεν έχει µειώσει τις δαπάνες,
όσον αφορά την ασφάλεια και την υγεία του προσωπικού. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει η

συνάδελφος κ. Ραχήλ Μακρή για τρία λεπτά. 
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, η γενεσιουρ-

γός αιτία των προβληµάτων αυτών είναι η έλλειψη προσωπικού
σε βασικές οργανικές θέσεις της επιχείρησης, η οποία καθιστά
αδύνατη την κάλυψη των βασικών αναγκών, µε αποτέλεσµα την
επιβάρυνση των υπαρχόντων εργαζοµένων, τις υπέρµετρες υπε-
ρωρίες και την ανεπαρκή λήψη µέτρων ασφαλείας για τους ερ-
γαζοµένους. Άλλωστε, το αποδεικνύουν και τα τρία ατυχήµατα
που ήταν πολύ σοβαρά µε το ένα όπως σας είπα θανατηφόρο,
τα οποία συνέβησαν σε ένα χρονικό διάστηµα µόλις τριών µηνών. 

Αυτό οδηγεί, λοιπόν, την εργοδοσία να προβαίνει στην κάλυψη
των αναγκών µε µη εξειδικευµένο προσωπικό, µε αποτέλεσµα η

απειρία να οδηγεί σε τραγικά συµβάντα, όπως ήταν στην περί-
πτωση του περιστατικού στο ορυχείο Αµύνταιου, που  εργαζό-
µενος µε δίµηνη σύµβαση παραλίγο να χάσει τη ζωή του για
µερικά µόλις ευρώ. 

Κάποιοι κατέστρεψαν µε την ανευθυνότητά τους τη ζωή ενός
ανθρώπου, που η κακοδιοίκηση τον οδήγησε να εκπληρώσει µια
εργασία, την οποία δεν γνώριζε και όπως φάνηκε, δεν υπήρξε
και συντονισµός στη συγκεκριµένη περίπτωση, καθώς δεν είχαν
ειδοποιηθεί οι εργαζόµενοι για την ταινία, την οποία όταν κατέ-
βηκαν να επιδιορθώσουν, αυτή µπήκε σε λειτουργία και είχαµε
αυτό το τραγικό περιστατικό. 

Τα στοιχεία που δίνει η Ένωση, τα οποία θα σας καταθέσω και
ως υπόµνηµα, παρουσιάζουν ιδιαίτερο ενδιαφέρον. Μόνο στη
δυτική Μακεδονία υπάρχουν τετρακόσια σαράντα πέντε κενά
στους ΑΗΣ και χίλια ογδόντα  στα ορυχεία. Η δύναµη των ορυ-
χείων µαζί µε τα συνεργεία, βάσει του οργανογράµµατος της
ΔΕΗ θα έπρεπε να είναι τέσσερις χιλιάδες τετρακόσιοι είκοσι
εννιά  εργαζόµενοι και είναι µόλις τρεις χιλιάδες είκοσι εννέα,
δηλαδή έχουµε ένα σύνολο χιλίων τετρακοσίων  εργαζοµένων λι-
γότερους. 

Από την άλλη πλευρά, ο µέσος όρος ηλικίας των εργαζοµένων
στους σταθµούς και στα ορυχεία είναι τα πενήντα έτη. Επιπλέον,
το 55% αυτών των ήδη εργαζοµένων θα συνταξιοδοτηθούν στα
επόµενα πέντε έτη. Κατανοείτε, λοιπόν, ότι δεν είναι δυνατόν να
εγγυηθείτε την ασφάλεια των εργαζοµένων στη ΔΕΗ, τη στιγµή
που υφίστανται τόσο µεγάλα κενά στις θέσεις εργασίας, όσα εγ-
χειρίδια και αν εκδώσετε και όσους  νόµους και αν εκδώσετε επί-
σης.

Το  εργατικό δυναµικό είναι γερασµένο, ενώ είναι καθηµερινά
τα φαινόµενα ανασφάλιστης εργασίας, τόσο στα ορυχεία όσο
και στους σταθµούς και εργολάβων που  δεν αποπληρώνουν τις
υποχρεώσεις τους. 

Πολλοί καταγγέλλουν ότι δεν υπάρχει καν φαρµακευτικό υλικό
για έκτακτη ανάγκη ούτε καν γιατρός εργασίας. Πέρα από το κό-
στος της ανθρώπινης ζωής που είναι και το πιο σηµαντικό, η έλ-
λειψη προσωπικού προκαλεί επίσης και οικονοµική ζηµιά στην
επιχείρηση, της οποίας το κόστος βέβαια µετακυλύεται στον τε-
λικό καταναλωτή µέσω των τιµολογίων της ΔΕΗ. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα αποτελεί η περίπτωση του ΑΗΣ
της Μεγαλόπολης, όπου οι πρόσφατες βροχοπτώσεις του Φε-
βρουαρίου, σε συνδυασµό µε την έλλειψη βέβαια προσωπικού,
οδήγησαν σε πληµµυρισµένα ορυχεία, τα οποία µπήκαν σε αδρά-
νεια για πολλές µέρες, µε αποτέλεσµα οι µονάδες παραγωγής
να µην µπορούν να λειτουργήσουν και η επιχείρηση να υφίσταται
οικονοµική ζηµία κάθε µέρα. 

Περιµένουµε από σας απαντήσεις και δεσµεύσεις για το τι
ακριβώς θα πράξετε, όσον αφορά την άρση που περιµένουν όλοι
και ζητούν και οι ενώσεις του ένα προς πέντε, του απαγορευτι-
κού δηλαδή για το διορισµό, όσον αφορά τα ορυχεία και τα ΑΗΣ
και επίσης θέλουµε να εγγυηθείτε ότι δεν θα υπάρξει ξανά θύµα
µέσα στους χώρους της εργασίας. Με κάθε κόστος οφείλετε ως
Υπουργός να διαφυλάξετε το έµψυχο προσωπικό, να καλύψετε
τα κενά και να εξασφαλίσετε τον κατάλληλο εξοπλισµό. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας ευχαρι-

στούµε, κυρία συνάδελφε.
Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Παπαγεωργίου.
ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σίγουρα, όσον αφορά την
υγεία και ειδικά την ασφάλεια των εργαζοµένων –όπως είπα και
στην αρχή- σε οποιαδήποτε εταιρεία και πολύ περισσότερο στην
περίπτωση της ΔΕΗ, δεν υπάρχει κανείς που να διαφωνεί, όταν
µιλούµε για τα ορυχεία και τις µονάδες αυτές στη δυτική Μακε-
δονία όσο βέβαια και στη Μεγαλόπολη.

Αυτό το οποίο κάνει η ΔΕΗ είναι µέσα από ένα σύστηµα ενδε-
λεχούς εκπαίδευσης και µε αυστηρές οδηγίες προς όλα τα στε-
λέχη, να εφαρµόζονται οι κανόνες σχολαστικά, ώστε να
αποφεύγονται τα λάθη, γιατί τα ατυχήµατα συµβαίνουν συνήθως
από λάθη, όπως και στην περίπτωση την οποία αναφέρατε και
προφανώς έχουν επίπτωση στους εργαζόµενους.
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Είναι όµως ξεκάθαρο ότι η ΔΕΗ κάνει συνεχώς εκπαίδευση
προσωπικού σε θέµατα ασφαλείας. Επίσης, φροντίζει για την
πλήρη και –αν θέλετε- συνεχή παροχή σύγχρονων µέσων ατοµι-
κής προστασίας των εργαζοµένων, για τη διενέργεια τακτικών
ελέγχων, για τη δηµιουργία και συγκέντρωση ιατρικών φακέλων
για κάθε εργαζόµενο και για τον έλεγχο των δεξιοτήτων των χει-
ριστών των ειδικών µηχανηµάτων που βρίσκονται εκεί.

Επίσης, εφαρµόζεται και ένα ειδικό πρόγραµµα ιατρικού προ-
ληπτικού ελέγχου προς όλους τους εργαζόµενους. Όµως, είναι
σαφές ότι πολλές φορές γίνονται πάνω στη δουλειά αβλεψίες
και συµβαίνουν αυτά τα ατυχήµατα. Είναι όµως δεδοµένο ότι η
ΔΕΗ µε τα συστήµατα, που έχει αυτήν τη στιγµή τουλάχιστον,
υπερκαλύπτει τις ανάγκες ή –αν θέλετε- τις επιταγές της νοµο-
θεσίας στο συγκεκριµένο θέµα. 

Το ότι θα µπορούσαν ίσως να γίνουν και περισσότερα πράγ-
µατα είναι κάτι που το εξετάζουµε, όπως και στην περίπτωση του
προσωπικού, όπως είπα και προηγουµένως. Είναι ένα θέµα που
ειδικά για τη ΔΕΗ και ειδικά για το εξειδικευµένο προσωπικό των
ορυχείων συζητείται ξεχωριστά, γιατί πράγµατι χρειάζονται πε-
ρισσότεροι άνθρωποι για να έχει και µεγαλύτερη παραγωγή.

Όσον δε αφορά το θέµα της Μεγαλόπολης, ευτυχώς –αν θέ-
λετε- είναι η δυνατότητα τέτοια της ΔΕΗ -και από πλευρά άλλων

µονάδων- ώστε δεν δηµιούργησε πρόβληµα τροφοδοσίας.
Τέλος, θα ήθελα να επισηµάνω και το εξής: Στο λεκανοπέδιο

της δυτικής Μακεδονίας υπάρχουν εννέα οργανωµένα ιατρεία
για κάθε µονάδα και για κάθε ορυχείο, τα οποία είναι στελεχω-
µένα µε ιατρικό και φαρµακευτικό προσωπικό σε εικοσιτετράωρη
βάση, τριακόσιες εξήντα πέντε µέρες το χρόνο και µάλιστα έχουν
ασθενοφόρα, τα οποία έχει ανανεώσει η ΔΕΗ, απολύτως σύγ-
χρονα και όχι απλώς µε εξοπλισµό των ιατρείων και των ασθενο-
φόρων για πρώτες βοήθειες, αλλά παροχή πολύ σηµαντικότερης
ιατρικής βοήθειας.

Πάντως, είναι σίγουρο –και αυτό µπορώ να σας το διαβεβαι-
ώσω- ότι είναι ένα από τα θέµατα που συζητούµε µε τη ΔΕΗ για
να δούµε σε ποια βάση µπορεί να µπει ένας ακόµη καλύτερος
προγραµµατισµός πάνω σε αυτό το ζήτηµα για την ελαχιστοποί-
ηση –όπως είπα- ή και τον µηδενισµό ακόµη των ατυχηµάτων στο
άµεσο µέλλον.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

τον κύριο Υφυπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επίκαιρων ερωτήσεων. 



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 28/21/11-1-2013 επίκαιρη επερώ-
τηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων κ. Πάνου Καµµένου και των Βουλευτών του
κόµµατός του, των κ.κ. Επαµεινώνδα (Νότη) Μαριά, Μαρίνας Χρυ-
σοβελώνη, Χρυσούλας- Μαρίας Γιαταγάνα, Παναγιώτη Μελά, Τέ-
ρενς Κουίκ, Βασιλείου Καπερνάρου, Κωνσταντίνου Γιοβανό-
πουλου και Σταυρούλας Ξουλίδου, προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τη διάλυση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου. 

Κύριοι συνάδελφοι, από τον Πρόεδρο της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς, κ. Φώτη Κουβέλη λάβαµε επιστολή, σύµφωνα µε την
οποία κατά τη συζήτηση της µε αριθµό 28/21 επίκαιρης επερώ-
τησης του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων ορίζει Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο τη
Βουλευτή Θεσσαλονίκης κ. Ασηµίνα Ξηροτύρη- Αικατερινάρη.

Επίσης ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Σπύρος
Χαλβατζής απέστειλε επιστολή, σύµφωνα µε την οποία κατά τη
συζήτηση της επερώτησης των Βουλευτών των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων, προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα τη διάλυση του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο τον κ. Γεώργιο Λαµπρούλη.

Το λόγο έχει η πρώτη επερωτώσα Βουλευτής κ. Μαρίνα Χρυ-
σοβελώνη για δέκα λεπτά. 

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε χθες

την υπόσχεση του κ. Σαµαρά στην τρόικα πως ό,τι απέµεινε από
το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο θα καταλήξει στη EUROBANK. Έτσι
σκέφτεστε να ολοκληρώσετε από ό,τι φαίνεται, κύριε Υπουργέ,
το µοίρασµα των ιµατίων της µοναδικής δηµόσιας τράπεζας που
έχει αποµείνει. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες θέσαµε εδώ και τρεις µήνες το ζή-
τηµα της διάλυσης του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, µιας πολι-
τικής επιλογής της συγκυβέρνησης που δεν αφορά µονάχα το
δηµόσιο συµφέρον, αλλά και τους εβδοµήντα δύο χιλιάδες µι-
κροµετόχους του που τιµωρούνται αδυσώπητα από τη Νέα Δη-
µοκρατία, το ΠΑΣΟΚ, και τη ΔΗΜΑΡ, µε τον εκµηδενισµό της
αξίας των µετοχών τους. 

Το οξύτατο αυτό πρόβληµα συνεχίζει δυστυχώς και σήµερα
να παραµένει εξαιρετικά επίκαιρο εξαιτίας της απόφασης της
συγκυβέρνησης τον περασµένο Ιανουάριο.  Επιλέξατε όχι την
ανακεφαλαιοποίηση του Ταµιευτηρίου ως είχε, αλλά την διάλυσή
του µε τη µέθοδο της καλής και κακής τράπεζας. Σκοπός σας
ήταν από την αρχή η εκποίηση της πρώτης και η εκκαθάριση της
δεύτερης. 

Τίθενται εποµένως αναγκαστικά δύο ερωτήµατα: Ποια κόκκινα
δάνεια ή περίεργες επενδύσεις θέλετε να εξαφανίσετε κάτω από
το χαλί, µέσω της κακής τράπεζας που είναι σήµερα υπό εκκα-
θάριση; Με ποιους όρους θα παραχωρήσετε το Ταχυδροµικό Τα-
µιευτήριο στον τέταρτο συστηµικό όµιλο, όπως εσείς τον
διαµορφώσατε, της EUROBANK; Θα δωρίσετε την καλή τρά-
πεζα, το λεγόµενο Νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, όπως κάνατε
και στην περίπτωση της Αγροτικής Τράπεζας που την χαρίσατε
στην Τράπεζα Πειραιώς; 

Είναι παραπάνω από σαφές πως δεν θέλετε να υπάρχει πλέον
καµµία τράπεζα που να έχει ως κύρια αποστολή της την εξυπη-
ρέτηση του δηµοσίου συµφέροντος. Θέλετε να υπάρχουν µόνον
οι ιδιώτες ή τέλος πάντων ένα µόρφωµα τράπεζας που θα διοι-
κείται από ιδιώτες τραπεζίτες, αλλά θα λειτουργεί µε δηµόσιο
χρήµα. Αυτός όµως είναι ο ορισµός της συστηµικής τράπεζας
που δίνει το ελληνικό σύστηµα εξουσίας. 

Δεν πρόκειται, λοιπόν, µόνο για µία επιταγή της τρόικας. Είναι
µια συνειδητή επιλογή των κοµµάτων του αποτυχηµένου συστή-
µατος που µας έφερε µέχρις εδώ. Πρόκειται για µια προσχεδια-
σµένη πολιτική µηχανικής υποστήριξης ενός µοντέλου
διακυβέρνησης που βρίσκεται στην εντατική. 

Ποιο είναι όµως αυτό το µοντέλο νοµής της εξουσίας που προ-

σπαθείτε να κρατήσετε στη ζωή µε νύχια και µε δόντια; Λίγα προ-
κάτ κόµµατα εξουσίας, λίγοι προκάτ τραπεζίτες και η κοινωνία
να σας βλέπει απ’ έξω, µέσα στην προστατευτική σας γυάλα.
Είναι η ίδια κοινωνία που πληρώνει για τις διαδοχικές ανακεφα-
λαιοποιήσεις των ιδιωτικών τραπεζών, είναι η κοινωνία εκείνη που
επιβαρύνεται µε δυσβάσταχτους φόρους για να απαλλάσσονται
οι τραπεζίτες, είναι όλοι οι πολίτες που τελικά θα πληρώσουν το
λογαριασµό των εκατοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ των κοµµατι-
κών θαλασσοδανείων που έλαβαν τόσο η Νέα Δηµοκρατία όσο
και το ΠΑΣΟΚ από τους τραπεζίτες αυτούς, από τα συµφέροντα
δηλαδή, που τα ίδια τα συστηµικά κόµµατα εξέθρεψαν επί ολό-
κληρες δεκαετίες. 

Και µιας και αναφέρθηκα στα κοµµατικά θαλασσοδάνεια, θέλω
εδώ να σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, την τροπολογία της Νέας
Δηµοκρατίας που ενέκρινε η συγκυβέρνηση την προηγούµενη
βδοµάδα για τα τραπεζικά δάνεια σε µη κερδοσκοπικούς οργα-
νισµούς. Ουσιαστικά, πρόκειται για µία φωτογραφική διάταξη,
προκειµένου να µην διώκονται για απιστία οι υπεύθυνοι των τρα-
πεζών που χορήγησαν δανεικά και αγύριστα σε κόµµατα και
άλλα ευαγή ιδρύµατα. 

Θυµίζω ότι µόνο τα κόκκινα δάνεια της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ από την Πειραιώς-ΑΤΕ ξεπερνούν τα 220 εκατοµµύ-
ρια ευρώ. Προφανώς γι’ αυτό το λόγο σπεύσατε να αδειάσετε
την έρευνα του Οικονοµικού Εισαγγελέα κ. Πεπόνη για τα κα-
κουργήµατα που διαπράχθηκαν στη συγκεκριµένη υπόθεση. Έρ-
χεστε, λοιπόν, να απαλλάξετε αναδροµικά τους συστηµικούς
τραπεζίτες συνεργάτες σας από κάθε ποινική ευθύνη -και υπο-
γραµµίζω τη λέξη «αναδροµικά»- µέσω της συγκεκριµένης τρο-
πολογίας. Το ειρωνικό, ιδιαίτερα δηλωτικό για τους Ανεξάρτη-
τους Έλληνες στοιχείο είναι πως η τροπολογία αυτή µπήκε σε
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης. 

Θυµίζω, λοιπόν, πως υπεύθυνος Οικονοµικών της Νέας Δηµο-
κρατίας µέχρι πριν τις τελευταίες εκλογές ήταν ο σηµερινός Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης κ. Σκορδάς που είναι µεταξύ των
ελεγχόµενων προσώπων από τη δικαιοσύνη. 

Ο ελληνικός λαός δεν γελάει µε αυτά τα πράγµατα. Αντίθετα,
εξοργίζεται ακόµη περισσότερο µε τα κόµµατα του συστήµατος
και αποστρέφεται πλήρως την πολιτική. Νιώθει πως ακόµη και
σήµερα που η Ελλάδα έχει ισοπεδωθεί, υπάρχουν κάποιοι που
αποτολµούν να λεηλατούν το δηµόσιο χρήµα. Το λιγότερο που
νοµίζουν για εσάς, κύριε Υπουργέ, είναι πως κάποιοι στη συγκυ-
βέρνηση δεν κάνουν απολύτως τίποτα για να το προστατεύσουν. 

Αυτή είναι, δυστυχώς, και η περίπτωση του Ταχυδροµικού Τα-
µιευτηρίου. Θυµίζω πως η επένδυση του ελληνικού δηµοσίου στο
µετοχικό του κεφάλαιο ήταν µεγάλη, φτάνοντας στο 44%. Σή-
µερα, όλες αυτές οι µετοχές –η περιουσία του ελληνικού λαού,
δηλαδή- είναι απλά χαρτιά. Η µεταβατική τράπεζα που φτιάξατε
µε την επωνυµία «Νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο» οδεύει πλέον
κι αυτή προς την εκποίησή της. 

Όλα αυτά είναι θεµελιώδη ζητήµατα που θέτουν όχι µόνο οι
Ανεξάρτητοι Έλληνες, αλλά ολόκληρος ο ελληνικός λαός. Σας
τα θέτουν ακόµα και Βουλευτές της συγκυβέρνησης, όπως ο κ.
Ταλιαδούρος και κ. Κακλαµάνης. Απαντήσεις επί της ουσίας δεν
πήραµε µέχρι τώρα. 

Ελπίζουµε, όµως, πως σήµερα θα ακούσουµε κάτι σηµαντικό
από εσάς, κύριε Υπουργέ, γιατί τα ερωτήµατα των Ανεξάρτητων
Ελλήνων είναι κραυγές αγωνίας όλων των Ελλήνων πολιτών.
Είναι τα παραπάνω ερωτήµατα αδικαιολόγητα κακόπιστα, όπως
µας λέγατε; Όχι, βέβαια, διότι ήδη υπάρχουν πολλά πανοµοι-
ότυπα κακά προηγούµενα. Υπάρχει το προηγούµενο της PRO-
TOΝ BANK, την οποία έσπευσε να εξαγνίσει ο Ευάγγελος
Βενιζέλος µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο, χρησιµοποιώντας δηµόσιο
χρήµα. Όλοι θυµόµαστε την εκ των υστέρων νοµιµοποίηση που
νοµίζει ότι εξασφάλισε µε διάταξη που κατασκεύασε µόνος του. 

Εµείς, όµως, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες είµαστε εδώ για να του
υπενθυµίσουµε ότι η υπόθεση Λαυρεντιάδη δεν έχει κλείσει και
ότι όποιος πιστεύει το αντίθετο απλώς βαυκαλίζεται. 

Θυµίζω, επίσης, το µεγάλο κόλπο της Πειραιώς µε την Αγρο-
τική που ολοκληρώσατε µε την ίδια ακριβώς µέθοδο. Διαλύσατε
µε τη µέθοδο της καλής και κακής τράπεζας την Αγροτική για να
την ξεπουλήσετε –πιο σωστά να τη δώσετε- µε γονική παροχή
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στον κ. Σάλα, γιατί περί αυτού ακριβώς πρόκειται. 
Ο κ. Σάλας είναι παιδί του συστήµατος εξουσίας. Είναι δηµι-

ούργηµα µιας διαχρονικής παρακρατικής δοµής που κατασκευά-
στηκε στη δεκαετία του ’80 από το ΠΑΣΟΚ, προκειµένου να
παγιωθούν οι σχέσεις αίµατος µεταξύ της τότε εξουσίας και του
κρατικοδίαιτου κεφαλαίου. Πρόκειται για µια παρασιτική συµβιω-
τική σχέση που µόνο σε ό,τι αφορά ευθείες χρηµατοδοτήσεις –
αυτές δηλαδή που γνωρίζουµε προς τη Νέα Δηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ- συσσώρευσε τεράστια χρέη άνω των διακοσίων είκοσι
εκατοµµυρίων ευρώ στη συγκεκριµένη τράπεζα. 

Τόσα είναι τα εµφανή χρήµατα που πήραν η Νέα Δηµοκρατία
και το ΠΑΣΟΚ από την Πειραιώς –και πρώην ΑΤΕ- χωρίς ποτέ να
τα αποπληρώσουν. Πιστός, βέβαια, βοηθός σας σε αυτές τις
υποθέσεις είναι ο κ. Προβόπουλος. 

Κάποιοι άλλοι θα έλεγαν ότι µάλλον εσείς είστε ο πιστός βοη-
θός του. Εµείς, όµως, δεν θα κάνουµε εδώ τέτοιες διακρίσεις,
διότι πιστεύουµε πως το σύστηµα εξουσίας που υπηρετείτε είναι
ενιαίο και ποια είναι τα εκτελεστικά του όργανα για εµάς, έχει
µικρή σηµασία. Το σύστηµα αυτό για να επιβιώσει στηρίζεται
στην αδιαφάνεια και στην παραπληροφόρηση. Χαρακτηριστικό
παράδειγµα είναι η άρνησή σας να δώσετε στη δηµοσιότητα τις
εκθέσεις ανεξάρτητων ειδικών για το Ταµιευτήριο, τις οποίες
όµως διαρκώς επικαλείστε. 

Αναφέροµαι ειδικότερα στις εκθέσεις της «BLACKROCK» και
της «ALVAREZ & MARSAL». Γιατί δεν τις καταθέτετε στη Βουλή,
όπως ακριβώς έχουν; Μέχρι και στους άµεσα ενδιαφερόµενους
µικροµετόχους του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου που σας το ζή-
τησαν, το αρνηθήκατε και οι άνθρωποι αναγκάστηκαν να προ-
σφύγουν στο Συµβούλιο της Επικρατείας. 

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά δηµοσίευµα του περιοδικού
HOT DOC που έφερε στο φως αποσπάσµατα, τόσο της ανάλυ-
σης της «ALVAREZ & MARSAL» για τη βιωσιµότητα του Ταχυδρο-
µικού Ταµιευτηρίου όσο και αυτής της «BLACKROCK». 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Μάλιστα, τον περασµένο Δεκέµβριο, σε ό,τι αφορά τη
«BLACKROCK» και τις εκτιµήσεις της για τις τυχόν ζηµιές του
Ταµιευτηρίου από το χαρτοφυλάκιο δανείων που διέθετε, ο Πρό-
εδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων Πάνος Καµµένος κατέθεσε στη
Βουλή συγκεκριµένα στοιχεία. Έκτοτε, το µόνο που είδαµε ήταν
την αναδηµοσίευση του στην έκθεση της Τράπεζας της Ελλάδος
για την ανακεφαλαιοποίηση και αναδιάταξη του τραπεζικού
τοµέα.

Παρεµπιπτόντως, διαβάζοντας το τρίτο κεφάλαιο της εν λόγω
έκθεσης, το οποίο αποτελεί περίληψη των συµπερασµάτων της
«BLACKROCK» για όλες τις ελληνικές τράπεζες, βλέπουµε µόνο
θετικά πράγµατα για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. 

Δεν βλέπουµε, όµως, αναλυτικά στοιχεία για την κακοδιαχεί-
ριση των δισεκατοµµυρίων ευρώ που έδωσαν δανεικά ιδιώτες
τραπεζίτες σε ένα σωρό δήθεν πελάτες και φίλους τους, καθώς
όλα αυτά ο κ. Προβόπουλος τα αθροίζει βολικά στο σύνολο των
λεγόµενων «κόκκινων δανείων». Εκεί κρύβονται τελικά όλες οι
αµαρτίες του συστήµατος. 

Η οµερτά, όµως, που επικρατεί στην Ελλάδα δεν υπάρχει στην
Κύπρο, όπου ήδη άρχισαν να «βγάζουν τους σκελετούς από τις
ντουλάπες» των δικών τους τραπεζών. Η οποιαδήποτε σύγκριση
µε την απόλυτη αδιαφάνεια που επικρατεί στη χώρα µας, δηµι-
ουργεί µόνο θλίψη για την Ελλάδα και ίσως κάποια ελπίδα για
την Κύπρο. Για παράδειγµα, εµείς εδώ δεν είδαµε ακόµα κανένα
αποκαλυπτικό στοιχείο γιατί επιµένετε µέχρι σήµερα να µην δί-
δετε στη δηµοσιότητα την πλήρη έκθεση της «BLACKROCK»,
παρά µόνο τα συµπεράσµατά της. Έτσι το τι ακριβώς συνέβη
εντός των τεσσάρων συστηµικών οµίλων παραµένει άγνωστο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Λίγο χρόνο ακόµη, κύριε Πρόεδρε, γιατί δεν θα µιλήσουν και
όλοι εξάλλου.

Οι φιλικές τράπεζες του συστήµατος παραµένουν ερµητικά
κλειστά, µαύρα κουτιά κρατώντας µυστικό το πού πήγαν τα

λεφτά των καταθετών τους, ποιοι ήταν οι αποδέκτες των τερά-
στιων δανείων που έδωσαν και κυρίως πού βρίσκονται σήµερα
αυτές οι δήθεν επενδύσεις. Ακόµα δεν γνωρίζουµε πόσα κυκλικά
δάνεια δόθηκαν για τεχνητές αυξήσεις µετοχικού κεφαλαίου
άλλων τραπεζών, πόσοι κοµµατικοί φίλοι ευνοήθηκαν από τους
τραπεζίτες µετά από άνωθεν παρεµβάσεις, ποια Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης έχουν χρηµατοδοτηθεί, χωρίς όµως να αποπληρώ-
σουν ποτέ τα δάνεια αυτά. 

Μάλιστα για το τελευταίο θέµα, σας έκανα, κύριε Υπουργέ,
συγκεκριµένη ερώτηση και µου απαντήσατε δίνοντας τα «γνωστά
πτώµατα» -όπως λέει και ο κ. Ρουπακιώτης- δηλαδή τους διαποµ-
πευµένους καναλάρχες που µπαινοβγαίνουν στις φυλακές. Δεν
προσθέσατε όµως κανένα άλλο όνοµα. Γιατί άραγε; Μήπως
επειδή δεν υπάρχουν τέτοια ονόµατα στα κατάστιχα των τραπε-
ζών; Θα το δούµε αυτό, κύριε Υπουργέ. Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες
θα επανέλθουν σε αυτό το µείζον θέµα, καθώς πια όλες οι τρά-
πεζες ζουν από το δηµόσιο χρήµα. 

Εποµένως λόγοι δηµοσίου συµφέροντος µας επιβάλλουν,
αφού εσείς επιλέξατε να στηρίξετε ως συγκυβέρνηση τους τέσ-
σερις συστηµικούς οµίλους, να σας ελέγξουµε γι’ αυτή σας την
επιλογή.

Συµπερασµατικά, τα στοιχεία που παρουσιάζονται στις εκθέ-
σεις των ξένων ειδικών δεν υποστηρίζουν την απόφασή σας για
διάλυση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου ως την οικονοµικότερη
λύση, ούτε συνάδουν µε τους ισχυρισµούς σας πως το Ταµιευ-
τήριο ήταν δήθεν µακροπρόθεσµα µη βιώσιµο. 

Εάν όµως διαφωνείτε µε τα στοιχεία αυτά, µπορείτε σήµερα
να καταθέσετε στη Βουλή τα πλήρη κείµενα των δύο εκθέσεων
που έχετε στη διάθεσή σας έτσι, ώστε να αποκαλυφθεί η αλή-
θεια. Οτιδήποτε άλλο θα αποτελέσει συγκάλυψη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε, αν
έχετε την καλοσύνη.

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κάποιοι σας αποδίδουν, κύριε Υπουργέ, ότι ακολουθείτε την

τακτική της συγκάλυψης, γιατί από τη σύγκριση όλων των οικο-
νοµικών στοιχείων θα έβγαινε το συµπέρασµα ότι το Ταχυδρο-
µικό Ταµιευτήριο σίγουρα βρισκόταν σε καλύτερη µοίρα από
άλλα εγχώρια χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα, δηλαδή από γνω-
στούς σε εσάς συστηµικούς οµίλους, από ιδιωτικές τράπεζες
γνωστές και στον κ. Προβόπουλο, µε τις ευλογίες, αν όχι µε τη
µεθόδευση, του οποίου επιβλήθηκε η διάλυση του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου.

Γι’ αυτούς τους λόγους, κύριε Υπουργέ, περιµένουµε σήµερα
να δούµε συγκεκριµένα στοιχεία πάνω στα οποία στηριχθήκατε,
για να εκδώσετε την καταδικαστική σας απόφαση για το Ταχυ-
δροµικό Ταµιευτήριο και δεν µιλώ βέβαια για τις εκθέσεις του κ.
Προβόπουλου. Η απόκρυψη των µελετών ξένων αναλυτών για
τις ελληνικές τράπεζες δεν είναι δυνατόν να δικαιολογείται από
επιχειρήµατα δήθεν προστασίας της συστηµικής ευστάθειας,
εκτός και αν, ως συστηµική ευστάθεια, εννοείτε τη σταθερότητα
του συστήµατος εξουσίας το οποίο εκπροσωπείτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν βλέπω να
τελειώνουν οι σελίδες σας.

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Σε ένα λεπτό κλείνω.
Δυστυχώς όµως αυτή η στασιµότητα είναι, που µας έχει φέρει

µέχρις εδώ. Αυτήν ακριβώς τη διαρκή, αδιαφανή νοµή της εξου-
σίας από λίγους σε βάρος των πολλών την έχει καταδικάσει ο ελ-
ληνικός λαός.

Θα πρέπει επιτέλους να καταλάβετε πως έστω και τώρα, είναι
ανάγκη να δώσετε µία εξήγηση για όσα δεινά έχετε προκαλέσει
στην ελληνική κοινωνία, διαφορετικά οι Έλληνες πολίτες δεν
πρόκειται να σας δώσουν κανένα απολύτως ελαφρυντικό κατά
την επιµέτρηση της ποινής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει η κ. Χρυσούλα Γιαταγάνα, Βουλευτής Α’ Θεσσα-

λονίκης. 
Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά από τη θέση

σας, όπως άλλωστε προβλέπει και ο Κανονισµός, όταν είναι κάτω
από επτά λεπτά η τοποθέτηση.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

10154 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, από το δυσµενή τρόπο που
εξελίχθηκε η υπόθεση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, δεν κα-
ταλείπεται καµµία αµφιβολία ότι υπήρξε σχέδιο µεθοδευµένων
προσπαθειών για τη χειραγώγησή του και τελικά, για τη διάλυσή
του. 

Κανένας δεν µπορεί να αµφισβητήσει ότι το Ταχυδροµικό Τα-
µιευτήριο επί εκατόν δώδεκα χρόνια λειτουργούσε ως εγγυητής
των αποταµιεύσεων  εκατοµµυρίων Ελλήνων, που το επέλεγαν
και ταυτόχρονα το στήριζαν, ακριβώς γιατί µε την παροχή κάθε
είδους υπηρεσιών που προσέφερε, είχε κερδίσει επάξια την εµ-
πιστοσύνη τους, σε αντίθεση µε τις συστηµικές ιδιωτικές τράπε-
ζες. 

Κανένας δεν µπορεί να αµφισβητήσει επίσης, την ευρωστία
που διαπιστωµένα χαρακτήριζε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο,
µέχρι πριν από τρία µόλις χρόνια. Το 2009 η «CITIGROUP», σε
έκθεσή της που δηµοσίευσε σχετικά µε τα κεφάλαια των ευρω-
παϊκών τραπεζών, το κατατάσσει πρώτο στην Ελλάδα και τρίτο
στην Ευρώπη σε κεφαλαιακή επάρκεια. 

Επιπροσθέτως το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο δεν επιβάρυνε
ποτέ τον κρατικό προϋπολογισµό, σε αντίθεση µε τις ιδιωτικές
τράπεζες, που συστηµατικά τα τελευταία χρόνια, αποµυζούν τον
ελληνικό λαό µε ανακεφαλαιοποιήσεις δισεκατοµµυρίων ευρώ,
τα οποία χρησιµοποιούν για δικό τους αποκλειστικά όφελος. Μην
ξεχνάτε τα golden boys των Δ.Σ. τους και τα bonus που καρπώ-
θηκαν κατά διαστήµατα.

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, αντίθετα, από το 2006 ως πρό-
σφατα, ενίσχυσε το κράτος µε 3,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Σήµερα
τα δεδοµένα αυτά έχουν ανατραπεί. Το Ταχυδροµικό Ταµιευτή-
ριο ύστερα από εγκληµατικούς χειρισµούς και αποφάσεις των
τελευταίων κυβερνήσεων, έφτασε να παρουσιάζει ζηµιά ύψους
περίπου 3 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Οι µικροµέτοχοί του κατα-
στράφηκαν. Ακολούθησε η διχοτόµησή του, όπως ακριβώς έγινε
µε την ΑΤΕ BANK, ενώ όµως το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο δεν
έχει σε καµµιά περίπτωση τα δικά της προβλήµατα.

Κύριε Υπουργέ, µια οικονοµικά εύρωστη µέχρι πρότινος τρά-
πεζα, ένας κραταιός θεσµός µε ιστορία που υπερβαίνει τον έναν
αιώνα λειτουργίας, αυτός ο κολοσσός πώς κατέληξε να χαρα-
κτηρίζεται από εσάς ως µη βιώσιµη τράπεζα, τη στιγµή µάλιστα
που η περιβόητη έκθεση BLACKROCK, καθώς και οι εκθέσεις
«ALVAREZ & MARSAL» και «DELOITTE & TOUCH» υποστηρίζουν
ακριβώς το αντίθετο; Γι’ αυτό τις κρατάτε κρυφές ως επτασφρά-
γιστο µυστικό, για να περάσετε τα µέτρα που θέλετε για την ανα-
κεφαλαιοποίηση, όπως τα θέλατε εσείς; Γιατί εξαιρέσατε ευθύς
εξαρχής το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο από την ανακεφαλαιοποί-
ηση;

Αυτή η επερώτηση, κύριε Υπουργέ -αν έχω λίγο την προσοχή
σας – έχει κατατεθεί από τον Ιανουάριο, αλλά επειδή τώρα «τρέ-
χουν» κάποια πολύ φλέγοντα θέµατα για την ελληνική κοινωνία,
ανοίγω λοιπόν εδώ, µια παρένθεση -µε µαύρα, κεφαλαία γράµ-
µατα- και απαιτώ να µου δώσετε απαντήσεις και σ’ αυτά. Τώρα
έχουµε το deal ΕΘΝΙΚΗΣ και EUROBANK και είναι ακριβώς η ίδια
περίπτωση εδώ.

Όταν έµαθαν λοιπόν, οι υπεύθυνοι της ΕΘΝΙΚΗΣ για τις αντιρ-
ρήσεις της τρόικας για το deal µε την EUROBANK είχαν υποχρέ-
ωση άµεσης ενηµέρωσης, όπως προβλέπει το άρθρο 10 του ν.
3340�2005. Ενηµέρωσαν ως όφειλαν ευθύς αµέσως –αυτή είναι
η µία ερώτηση- ή αυτό έγινε µε καθυστέρηση, οπότε υπάρχει πα-
ράβαση καθήκοντος και διοικητική παράβαση, που τιµωρείται µε
πρόστιµο ανερχόµενο έως και 500.000 ευρώ;

Δεύτερη ερώτηση: Έγιναν συναλλαγές σε αυτό το διάστηµα,
που να επιβεβαιώνουν ότι κάποιοι γνώριζαν για το «ναυάγιο» της
συµφωνίας; Εάν ναι, τότε υπάρχει και το αδίκηµα της κατάχρη-
σης της αγοράς, σύµφωνα µε το ν. 3440�2005 περί προνοµιακής
πληροφόρησης.

Τρίτον, καθ’ όλη την εβδοµάδα των αντιρρήσεων της τρόικας
για το deal τα στελέχη της Εθνικής, που καθησύχαζαν µε δηλώ-
σεις και διαφηµίσεις, τι γνώριζαν; Ότι αυτές είναι ακριβείς ή ότι
είναι αναληθείς; Εάν γνώριζαν ότι είναι αναληθείς, τότε υπάρχει
και το αδίκηµα της χειραγώγησης, σύµφωνα πάλι µε το ν.
3440/2005. Η παράλειψη της υποχρέωσης ενηµέρωσης οδήγησε
να διαµορφωθούν οι χρηµατιστηριακές τιµές σε µη ικανοποιητικά

επίπεδα; Το είδαµε. Είδαµε σήµερα τι έγινε στο Χρηµατιστήριο.
Εάν ναι, τότε έχουµε και πάλι χειραγώγηση, δηλαδή παράβαση
και πάλι του ν. 3340/2005.

Εδώ θα ήθελα συγκεκριµένες απαντήσεις, κύριε Υπουργέ,
γιατί ο κόσµος αγωνιά µετά το «ναυάγιο» του deal, που έγινε
χτες.

Συνεχίζω για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Ο αρχικός σχεδια-
σµός για την απαξίωση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου έγινε
επί κυβερνήσεως Γεωργίου Παπανδρέου, όταν δόθηκε εντολή
να πουληθούν τα CDS, ενώ έπρεπε να αγοραστούν και άλλα
CDS, ώστε να ασφαλιστούν τα οµόλογα του Ταχυδροµικού Τα-
µιευτηρίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Δώστε µου µισό λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε. 
Εδώ βέβαια, όπως γνωρίζετε, αυτό το θέµα ερευνάται από τον

Εισαγγελέα κ. Κορρέ. Υπάρχουν διάφορα ανοιχτά θέµατα, τα
οποία ερευνώνται από τους οικονοµικούς εισαγγελείς. 

Πολύ σύντοµα θα ενηµερωθείτε και εσείς, κύριε Υπουργέ. Θα
είχατε ενηµερωθεί µάλιστα, αν είχατε παρέµβει, ως οφείλατε,
αλλά δεν πράξατε τίποτα από αυτά. 

Κάνατε, λοιπόν, οποιονδήποτε έλεγχο γι’ αυτό το γεγονός; Δεν
κάνατε. 

Στη συνέχεια, η κυβέρνηση Παπανδρέου µε Υπουργό Οικονο-
µικών τον κ. Βενιζέλο παρενέβη και πάλι στη διοίκηση του Ταχυ-
δροµικού Ταµιευτηρίου και την προέτρεψε να αποδεχθεί το PSI
µε την υπόσχεση ότι ο βασικός µέτοχος, δηλαδή το ελληνικό δη-
µόσιο θα αναλάβει τις ευθύνες του. Είναι γεγονός αναµφισβή-
τητο ότι δεν υλοποιήθηκε αυτή η απόφαση. Αντίθετα οδηγήσατε
το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο σε δυσχερή οικονοµική κατάσταση
και στη συνέχεια προβήκατε στη διχοτόµησή του σε «καλή» και
«κακή» τράπεζα. 

Ερευνήσατε, ως οφείλατε, τις ευθύνες των υπευθύνων γι’
αυτήν την ενέργεια; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συντοµεύετε,
παρακαλώ, κυρία συνάδελφε. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Συντοµεύω. 
Οφείλατε να τις ερευνήσετε, κύριε Υπουργέ. Το πράξατε; Δεν

το βλέπω. Θα περιµένω την απάντησή σας. 
Είναι γεγονός ότι η Τράπεζα της Ελλάδος προσπάθησε να

συγχωνεύσει την T-BANK µε απορρόφηση από το Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο, ενώ έπρεπε να της έχει αφαιρέσει προ πολλού την
άδεια λειτουργίας. Γνωρίζουµε την τύχη του κ. Παύλου Ψωµιάδη.
Είναι στη φυλακή. 

Παρ’ όλα αυτά στη συνέχεια, το Δεκέµβριο του 2011 µεθό-
δευσε την απόκτησή της από το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, κρί-
νοντας –προφανώς- ότι το όλο σχήµα είναι βιώσιµο. Μάλιστα
πριµοδότησε µε 700 εκατοµµύρια ευρώ το εγχείρηµα αυτό. Όλα
αυτά συνέβησαν, χωρίς να συγκληθεί γενική συνέλευση των µε-
τόχων για άλλη µία φορά. 

Οκτώ µήνες µετά η Τράπεζα της Ελλάδος έκρινε ότι το Ταχυ-
δροµικό Ταµιευτήριο είναι µη βιώσιµο. 

Ερευνήσατε τις ευθύνες του Διοικητή της Τράπεζας της Ελ-
λάδος, αλλά και της διοίκησης του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου,
που προχώρησαν σε αυτήν την ενέργεια, χωρίς να προηγηθεί γε-
νική συνέλευση των µετόχων;

Ξέρετε, υπάρχουν και κάποια λίγα ακόµα ερωτήµατα. Θα σας
τα πω στη δευτερολογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Πείτε τα τώρα,
γιατί δεν έχετε δευτερολογία. Την καλύψατε σχεδόν. Πείτε ό,τι
έχετε να πείτε. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Όχι. Πώς δεν έχω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τι θέλετε; Από

τα πέντε λεπτά πήγατε στα οκτώ. Τι να σας κάνω εγώ; 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε

λιγότερους συµµετέχοντες. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Με συγχωρείτε. Έχουµε

πολύ λιγότερους επερωτώντες. Θα µας δώσετε λοιπόν, ένα εύ-
λογο χρονικό περιθώριο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εντάξει. Θα
έχετε δύο λεπτά για τη δευτερολογία σας. 
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ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Μα είναι δυνατόν για τέτοια
θέµατα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Αν δεν αλλάξει ο Κανονισµός
της Βουλής και αν δεν αλλάξουν πάρα πολλά πράγµατα, κοροϊ-
δευόµαστε εδώ µέσα. Αυτό κάνουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστώ. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Στις 10 Αυγούστου του 2012,

κύριε Υπουργέ, εκθειάσατε εσείς προσωπικά, το ρόλο, τη δια-
χρονική προσφορά του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου στην ελλη-
νική οικονοµία. Αναφέρω µάλιστα, επί λέξει: «Το µοναδικό
πρόβληµα στα οικονοµικά στοιχεία του Ταχυδροµικού Ταµιευτη-
ρίου προκύπτει από το κούρεµα των κρατικών οµολόγων».

Εννιά µέρες αργότερα, στις 29 Αυγούστου, δηλώσατε δηµόσια
στη Βουλή ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο δεν είναι βιώσιµο, µε
αποτέλεσµα την επόµενη µέρα να πέσει κατακόρυφα η τιµή της
µετοχής του και να αποσυρθεί από το ταµπλό. 

Εσείς, ο έµπειρος οικονοµολόγος, δεν γνωρίζατε τις συνέπειες
της δήλωσής σας στη Βουλή; Δεν γνωρίζατε ότι θα συνέβαινε
αυτό; 

Στη δευτερολογία µου θα σας πω, θα ακούσετε και άλλα. Πε-
ριµένω τις απαντήσεις σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής,  είκοσι µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί-
συνοδοί από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Κερκύρας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριοι συνάδελφοι, θα παρακαλούσα να τηρούµε το χρόνο
όσο το δυνατόν περισσότερο. 

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος,
Βουλευτής Ηµαθίας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε επί-
γνωση ότι ζούµε κάποιες δραµατικές τραπεζικές στιγµές αυτήν
την ώρα στην πατρίδα, ήθελα να θυµίσω και σ’ εσάς και στο
Σώµα ότι είµαι από εκείνη τη γενιά που µεγάλωσε µε την Ηµέρα
της Αποταµίευσης τις τελευταίες µέρες του Οκτώβρη, που το Τα-
χυδροµικό Ταµιευτήριο έδινε κουµπαράδες για τις καλύτερες εκ-
θέσεις, «ζωοποιώντας» την ιδέα τού τι σηµαίνει αποταµίευση και
δείχνοντας πώς µπορεί ένα τέτοιο ίδρυµα να είναι υπεραιωνόβιο
και να µπορεί να συντηρείται ακόµα και όταν οι εγγραφές για τις
καταθέσεις και τις αναλήψεις ήταν µε το χέρι. 

Βέβαια µετά ήρθαν οι τεχνοκράτες. Ήρθαν οι τεχνοκράτες
στην πόλη και µάλιστα ήρθαν µε σχέδιο. Τεχνοκράτες, σαν τον
κ. Στουρνάρα, ανέλαβαν την Εµπορική Τράπεζα. Τον διαδέχτηκε
ο κ. Προβόπουλος στην ηγεσία της Εµπορικής Τράπεζας. Και βέ-
βαια και οι δύο πρόλαβαν να παραδώσουν την ΕΜΠΟΡΙΚΗ ΤΡΑ-
ΠΕΖΑ στην CREDIT AGRICOLE, ώστε σήµερα να εκπνέει και
αυτό το πιστωτικό ίδρυµα. Αυτοί οι δύο συγκεκριµένοι άνθρωποι
τιµήθηκαν ο µεν ένας, µε το να είναι ο κεντρικός τραπεζίτης στην
Τράπεζα της Ελλάδος, ο δε άλλος, να είναι ο άνθρωπος που θα
εξυπηρετεί από το θώκο του Υπουργείου Οικονοµικών όλο αυτό
που ζούµε σήµερα, την κατρακύλα, την τραπεζική λαίλαπα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Μιλάµε για ένα νέο τραπεζικό σύµπαν. Μιλάµε για µία κατά-
σταση όπου η ανάπτυξη θα έρθει δήθεν, µέσα από τις τράπεζες.
Σήµερα όλοι δήθεν, θα πρέπει να υπηρετήσουµε τα επιτόκια, θα
πρέπει να υπηρετήσουµε το κεφάλαιο και τον καπιταλισµό έτσι,
όπως ποτέ δεν έφτασε να είναι µεταπολεµικά στον τόπο, στο
Νότο της Ευρώπης. Τώρα πια ζούµε όλη την παραφθορά του συ-
στήµατος, έχουµε διεφθαρµένους ανθρώπους µέσα στα τραπε-
ζικά ιδρύµατα και µέσα στις κυβερνήσεις, ανθρώπους οι οποίοι
δεν νοιάζονται για τον παράγοντα που λέγεται «µικροµέτοχος»,
για τον παράγοντα που λέγεται «καταθέτης». Τώρα όµως, έχουν

βρει άλλες λέξεις. Ο καταθέτης εκείνος που φρόντιζε να αποτα-
µιεύει εκείνο το µικρό απόθεµα, σήµερα έγινε ξαφνικά «επενδυ-
τής». Αυτός ο επενδυτής, ο µικροµέτοχος δεν ερωτάται καν, όταν
βγαίνει ο Υπουργός Οικονοµικών και λέει ότι δεν είναι βιώσιµο
το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Δεν ερωτάται κανείς πώς θα συνε-
χίσει την επόµενη µέρα, όταν κατεβαίνει πια 30% και 40% η µε-
τοχή, αποσύρεται από το ταµπλό κι οι µικροµέτοχοι ήδη κλαίνε
τα χρήµατά τους και τις αποταµιεύσεις τους, όλη την οικογενει-
ακή εκείνη πορεία που είχαν, για να µπορέσουν να έχουν µία σι-
γουριά για τα επόµενα χρόνια. Και βέβαια κανείς δεν απορεί για
το πώς συνεχίζει ακόµα και σήµερα, να φτάνει ο ίδιος άνθρωπος
να υπηρετεί τα ίδια συµφέροντα µέσα και από το «σιαµαίο» πρό-
βληµα της Αγροτικής Τράπεζας. 

Θυµηθείτε, κύριε Υπουργέ, είναι «σιαµαίο» το πρόβληµα της
Αγροτικής Τράπεζας. Υπηρετήσατε συγκεκριµένα συµφέροντα.
Αυτό το ίδρυµα, το καλύτερο ίδρυµα που µπορούσε να υπάρχει
-και υπήρχε για πάρα πολλά χρόνια και έπρεπε να υπάρχει και
πάρα πολλές δεκαετίες ακόµα- φροντίσατε να έχει παραδοθεί
πλέον, να έχει παραχωρηθεί σε αχυρανθρώπους και τώρα ήρθε
η ώρα του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, για να µας πείσετε
δήθεν, ότι θα πρέπει να πάρει, λέει, και την Τ-BANK. Το ίδιο το
ΠΑΣΟΚ το µεθόδευσε, αφού έκλεισε τα µάτια σε µία τράπεζα,
που ολοφάνερα έπρεπε να της αφαιρεθεί η άδεια λειτουργίας
και να συλληφθούν πάραυτα οι άνθρωποι που τη διοικούσαν. Με-
τονοµάσατε την ASPIS σε Τ-BANK, τη χρεώσατε στη συνέχεια,
πάνω στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και σήµερα το Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο µε δική σας ευθύνη, µε δική σας πρωτοβουλία κα-
ταρρέει. Θα πρέπει να απολογηθείτε στον ελληνικό λαό και ίσως,
όχι µόνο κοινοβουλευτικά. Θα το δείξει η ιστορία.

Δεν θέλω να ενοχοποιώ κανέναν, αλλά πολύ φοβάµαι ότι θα
πρέπει να σκεφτείτε πως η κρίση του 2008 µάς δίδαξε όλους ότι
αυτός ο τραπεζικός κόσµος σήµερα δεν ανέχεται γίγαντες, δεν
ανέχεται να σωρεύετε τη µία τράπεζα πάνω στην άλλη, ώστε να
δηµιουργείτε µόνο έναν ή δύο ή τρεις πόλους ετσιθελικά. Μας
δίδαξε -και πρώτα εσάς θα έπρεπε να διδάξει- ότι οι µικρές γω-
νιές, οι µικρές κοινότητες είναι εκείνες οι οποίες µπορούν να το-
νώσουν ακόµα και το τραπεζικό σύστηµα -που το χρειαζόµαστε,
αλλιώς θα είχε παραλύσει το σύµπαν, το καταλαβαίνω- µας δί-
δαξε ότι δεν θέλουµε γίγαντες. 

Χθες το βράδυ κατέρρευσε όλη αυτή η συµφωνία. Φυσικά δεν
την ήθελε η τρόικα. Δεν το είπατε όµως ποτέ στον ελληνικό λαό.
Φυσικά δεν έγινε. Τώρα όµως, δεν έχετε δικαιολογίες. Στο µυαλό
µου έρχεται –και θέλω να το µοιραστώ µαζί σας- το ωραίο βιβλίο
του νοµπελίστα Αντρέ Ζιντ  «Οι κιβδηλοποιοί». Θυµηθείτε, κύριε
Στουρνάρα, οι κιβδηλοποιοί ήταν οι άνθρωποι που υπηρέτησαν
την προστυχιά. Είναι οι άνθρωποι που υπηρέτησαν την υποκρι-
σία. Μόνο αυτό θυµηθείτε και θα τα ξαναπούµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Γιοβανόπουλε.
Η κ. Σταυρούλα Ξουλίδου έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε

Υπουργέ, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο είναι µία λαϊκή τράπεζα
του αποταµιευτή, ένας πυλώνας στήριξης του κράτους, δείχνον-
τας πραγµατικό κοινωνικό πρόσωπο, έργο και προσφορά, απο-
δίδοντας τεράστιο κοινωνικό όφελος στο ελληνικό κράτος και
τους πολίτες του. Και όλα αυτά αποδεικνύονται περίτρανα πα-
ρακάτω.

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο µετρά εκατόν δεκατέσσερα χρό-
νια λειτουργίας, µε µεγάλο πελατολόγιο, που οφείλεται στην
αµοιβαία εµπιστοσύνη και στον αµοιβαίο σεβασµό µεταξύ εργα-
ζοµένων και πελατών του και παρέχει υπηρεσίες αξιόπιστες, ξε-
κάθαρες και χωρίς παγίδες.

Έχει στην κατοχή του πολλά περιουσιακά στοιχεία, τεράστια
αποθεµατικά, δικά του κτήρια, καθώς και δυο αξιόπιστα ενεχυ-
ροδανειστήρια σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη, µε σαφώς πιο εγγυη-
µένες και χωρίς εκµετάλλευση υπηρεσίες, αντίθετα µε τα
αµφιβόλου αξιοπιστίας µαγαζάκια αγοράς, «αρπαγής» χρυσού
που ξεφυτρώνουν λόγω κρίσης, σαν µανιτάρια, σε κάθε γωνιά.

Επίσης έχει τους λιγότερους εργαζοµένους, τρεις χιλιάδες. Σε
σχέση µε άλλες τράπεζες έχει µικρό λειτουργικό κόστος και έγινε
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µεγαλοµέτοχος στην Τράπεζα Αττικής και εξαγόρασε την ASPIS
BANK, τη σηµερινή T-BANK, όταν αυτές βρέθηκαν στο χείλος
του γκρεµού, προστατεύοντας έτσι τους εργαζοµένους σε αυτές
και ενισχύοντας ακόµη περισσότερο το κράτος, το δηµόσιο και
τους πολίτες του. 

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο στη µεγάλη ιστορική του δια-
δροµή συνέβαλε τα µέγιστα στην ανάπτυξη της πατρίδας µας.
Χρηµατοδότησε µεγάλα έργα, όπως τη λίµνη του Μαραθώνα, λι-
µάνια, µεγάλο µέρος του οδικού δικτύου µετά τον πόλεµο,
υδρευτικά έργα υποδοµών κ.α.. Πρόσφατα χρηµατοδότησε µε
450.000.000 το έργο της Εγνατίας Οδού, ενώ στο παρελθόν έχει
στηρίξει νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, ΔΕΗ, ΟΣΕ και πολ-
λές αναπτυξιακές προσπάθειες στη χώρα. 

Ως οργανισµός µε κοινωνικό χαρακτήρα στάθηκε δίπλα σε σει-
σµοπαθείς και άλλες ευπαθείς κοινωνικές οµάδες σε δύσκολες
στιγµές. Παράλληλα οι ίδιοι εργαζόµενοι οργανώνουν µέσα από
την οµάδα κοινωνικής αλληλεγγύης του συλλόγου, διάφορες
δράσεις κοινωνικής αλληλεγγύης και µέχρι σήµερα έχουν συγ-
κεντρώσει τρόφιµα, φάρµακα, ακόµα και ιατρικό εξοπλισµό, τα
οποία έχουν παραδώσει σε οργανώσεις, µε πρωτοβουλία να µά-
χονται ενάντια στον κοινωνικό κανιβαλισµό.

Επιπλέον συνεργάζεται µε τα ΕΛΤΑ, όπου µετέχουν αµοιβαία
ο ένας οργανισµός στη µετοχική σύνθεση του άλλου, µε 10% και
βρίσκονται σε κάθε πόλη, σε κάθε χωριό και γωνιά της Ελλάδας,
εξυπηρετώντας µε τραπεζικές υπηρεσίες τον Έλληνα πολίτη
εκεί, όπου οι εµπορικές τράπεζες δεν πρόκειται να ανοίξουν υπο-
καταστήµατα. Πακέτο µε το ξεπούληµα του Ταχυδροµικού Ταµι-
ευτηρίου πάνε δηλαδή και τα ΕΛΤΑ. 

Οι ζηµιές που αναφέρονται από το Υπουργείο Οικονοµικών, το
Ταµείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου, το ΤΑΙ-
ΠΕΔ και διαφηµίζονται από τους συνεργούς τους, τα ΜΜΕ, δεν
είναι τίποτε άλλο, παρά ένα ακόµα οικονοµικό έγκληµα εις βάρος
του κράτους, αλλά και των Ελλήνων από το ίδιο το κράτος, για
ένα ακόµα ξεπούληµα δηµόσιας περιουσίας. 

Αυτές λοιπόν οι ζηµιές είναι χρέη και δάνεια του ίδιου του κρά-
τους προς το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, τα οποία δεν επιστρέ-
φει. Το ίδιο το κράτος είναι και κύριος µέτοχος του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, ζήτησε από το Ταχυδροµικό Ταµι-
ευτήριο να το δανείσει, να αγοράσει υπηρεσίες και να πάρει οµό-
λογα του ελληνικού δηµοσίου. Το ίδιο το κράτος πήρε χρήµατα
από το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, για να πληρωθούν συντάξεις
και εφάπαξ δηµοσίων υπαλλήλων, αλλά και λειτουργικά έξοδα
κρατικών υπηρεσιών, όπως των νοσοκοµείων.

Επιπλέον, το τότε ΥΠΕΧΩΔΕ επί Σουφλιά, πήρε χρήµατα από
το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, για να αποπληρώσει τα χρέη για
την κατασκευή και παράδοση της Εγνατίας Οδού -µε τα διόδιά
της- προς τους εργολάβους, γιατί οι εργολάβοι- επιχειρηµατίες
δεν την ολοκλήρωναν αλλιώς. Αυτά τα χρέη µάλιστα έφτασαν
στα 400.000.000 ευρώ. Σηµειωτέον, ο δρόµος δεν ολοκληρώ-
θηκε ακόµη.

Το ίδιο το κράτος έχει πάρει επίσης δάνειο από το Ταχυδρο-
µικό Ταµιευτήριο, για να προχωρήσει στην εξυγίανση –και ακόµα
να γίνει- του ΟΣΕ έτσι, ώστε και αυτός, όταν θα είναι χωρίς υπο-
χρεώσεις, να µπορεί να ξεπουληθεί και να αποφέρει κέρδος µόνο
για τους γνωστούς ιδιώτες. 

Το ίδιο το κράτος, λόγω των οµολόγων και του PSI, έφτασε σε
σηµείο να χρωστά στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο 4.000.000.000
ευρώ. Η µετέπειτα κυβέρνηση του Γεωργίου Παπανδρέου, αλλά
και η σηµερινή τρικοµµατική Κυβέρνηση αθέτησαν τη συµφωνία
που είχαν κάνει µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο για την αποπλη-
ρωµή του χρέους τους, µε αποτέλεσµα να µπει το Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, για
να πάρει τα λεφτά που του οφείλει το κράτος και έτσι τώρα να
εµφανίζει δήθεν ζηµιές και χρέη και να κινδυνεύει να ξεπουληθεί,
για να βρεθούν αυτά τα λεφτά.

Στήνεται ένα καλά οργανωµένο σχέδιο για το ξεπούληµα του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, που οι κερδοσκόποι και οι καιρο-
σκόποι θέλουν να ξεπουλήσουν, άλλη µια επικερδή δηµόσια επι-
χείρηση και περιουσία που ανήκει στον ελληνικό λαό. 

Έγκυρες µελέτες που έχουν γίνει στο ελληνικό τραπεζικό σύ-
στηµα, δείχνουν ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο βρίσκεται σε

εξαιρετική οικονοµική κατάσταση, µε δείκτη χορηγήσεων προς
καταθέσεις 65% και σύνολο καταθέσεων 11.000.000.000. Το µο-
ναδικό πρόβληµα προέρχεται από το σκανδαλώδες PSI, που
αναγκάστηκε να συµµετάσχει και την άµεση ανάγκη κεφαλαι-
οποίησης που χρησιµοποιείται ως πρόσχηµα για τη λεηλασία
του.

Αντί λοιπόν το κράτος να εξαφανίσει τα µικροµάγαζα των το-
κογλύφων και να προστατέψει τις καταθέσεις των πολιτών σε
δικά του τραπεζικά ιδρύµατα, χρηµατοδοτεί τους ιδιώτες τοκο-
γλύφους µε άλλοθι την προστασία των καταθέσεων. Οι τοκογλύ-
φοι συνεχώς εισπράττουν κρατικό χρήµα και οι καταθέσεις
ολοένα και πιο αβέβαιες γίνονται.

Οι τοκογλύφοι επιπλέουν και ο λαός και το κράτος βυθίζονται
σε ένα αβέβαιο µέλλον. 

Τρεις ερωτήσεις µόνο, κύριε Υπουργέ:
Για τα δόντια ποιου µεγαλοτραπεζίτη προορίζουν το Ταχυδρο-

µικό Ταµιευτήριο οι τρεις κυβερνητικοί συνεταίροι; 
Γιατί η Κυβέρνηση µεθοδεύει τον αφανισµό του Ταχυδροµικού

Ταµιευτηρίου, που ήταν το πρώτο στην Ελλάδα και τρίτο στην
Ευρώπη σε κεφαλαιακή επάρκεια; 

Ποιους εξυπηρετεί το χάρισµα µιας υγιούς τράπεζας που έχει
αποδώσει περισσότερα από 3 δισεκατοµµύρια ευρώ στο ελλη-
νικό δηµόσιο την τελευταία πενταετία; 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Ξουλίδου.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Στουρνάρας

για είκοσι λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε, για την ευκαιρία που µου δίνετε να ανα-
πτύξουµε την πολιτική µας στο τραπεζικό σύστηµα και ιδιαίτερα,
για ποιους λόγους επιλέξαµε αυτήν τη λύση και όχι άλλη λύση
για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.

Κατ’ αρχάς, επειδή οι προηγούµενοι οµιλητές -η κ. Χρυσοβε-
λώνη, η κ. Γιαταγάνα και ο κ. Γιοβανόπουλος- έκαναν µνεία στην
έκθεση της «ALVAREZ & MARSAL», πολύ ευχαρίστως να σας
δώσω µία περίληψη που λέει ακριβώς ότι η λύση που πρέπει να
υιοθετηθεί, είναι αυτή που τελικά υιοθετήσαµε.

Επειδή πολλοί αναφέρθηκαν στα τρέχοντα γεγονότα του τρα-
πεζικού συστήµατος, θέλω να σας πω ότι η Κυβέρνησή µας ακο-
λουθεί µε συνέπεια τις δεσµεύσεις της για τη στήριξη και την
αποκατάσταση εµπιστοσύνης στο τραπεζικό σύστηµα και παίρνει
κάθε αναγκαία πρωτοβουλία για τη διασφάλιση του δηµόσιου
συµφέροντος και κυρίως, την προστασία των καταθετών.

Οι καταθέσεις των Ελλήνων είναι απολύτως εξασφαλισµένες.
Σήµερα βρισκόµαστε στο τελικό στάδιο της ανακεφαλαιοποί-
ησης των πιστωτικών ιδρυµάτων. 

Είναι γεγονός ότι χρειαζόµαστε άµεσα ένα υγιές και πλήρως
κεφαλαιοποιηµένο τραπεζικό σύστηµα, που θα αξιοποιεί συνέρ-
γειες και σηµαντικές οικονοµίες κλίµακας που θα προκύψουν και
θα αποκτήσει έτσι, πιο εύκολη πρόσβαση στις διεθνείς αγορές
για την προσέλκυση επενδυτικού ενδιαφέροντος.

Μείζονος και πρωταρχικής σηµασίας θέµα είναι η ολοκλήρωση
των αυξήσεων του µετοχικού κεφαλαίου έως τα τέλη Απριλίου
του τρέχοντος έτους, ώστε, µε τον τρόπο αυτό, να διαφυλαχθεί
η σταθερότητα και η φερεγγυότητα του χρηµατοπιστωτικού συ-
στήµατος.

Το µοντέλο που χρησιµοποιούµε στην Ελλάδα, είναι η εξυ-
γίανση µέσω συγχωνεύσεων, που προστατεύει τις καταθέσεις
των πολιτών και τις θέσεις εργασίας των εργαζοµένων. Εξασφα-
λίσαµε έγκαιρα 50 δισεκατοµµύρια ευρώ, που κρίνονται υπερε-
παρκή για την ανακεφαλαιοποίηση του συνόλου του ελληνικού
τραπεζικού συστήµατος. 

Να σας υπενθυµίσω ότι, σχετικά µε την κυπριακή κρίση, η Ελ-
λάδα στήριξε και συνεχίζει να στηρίζει τις προσπάθειες της Κύ-
πρου για εξεύρεση κάθε δυνατής λύσης, που θα την βγάλει από
το οικονοµικό αδιέξοδο. 

Όπως γνωρίζετε και σε σχέση µε τις τράπεζες εκεί, µετά από
πρότασή µας, αποφασίστηκε σε επίπεδο Eurogroup η επίλυση
του προβλήµατος των κυπριακών υποκαταστηµάτων στην Ελ-
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λάδα, µέσω απορρόφησης από ελληνικές τράπεζες, µε µόνο όρο
να µην επιβαρυνθεί περαιτέρω το ελληνικό δηµόσιο χρέος. 

Προς αυτήν την κατεύθυνση µέσα σε δύο µέρες, δηλαδή σε
χρόνο ρεκόρ, οργανώσαµε τη διαδικασία µεταφοράς των υπο-
καταστηµάτων από τις κυπριακές τράπεζες στις ελληνικές τρά-
πεζες, µε απόλυτη προστασία των καταθέσεων εδώ. Αποτέλεσµα
ήταν όλοι οι συναλλασσόµενοι µε τα κυπριακά υποκαταστήµατα
να µην υποστούν µείωση καταθέσεων και να συνεχίζουν να συ-
ναλλάσσονται κανονικά, χωρίς κανέναν περιορισµό, υπό το νέο
καθεστώς ιδιοκτησίας από ελληνικό όµιλο, δηλαδή από την Τρά-
πεζα Πειραιώς. 

Τώρα να έρθω στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο: Θυµίζω ότι
υπήρξε σύσταση νέου µεταβατικού ιδρύµατος και µε απόφαση
της Τραπέζης της Ελλάδος το  Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο εντάχ-
θηκε σε καθεστώς ειδικής εκκαθάρισης.

Ως Υπουργός Οικονοµικών, στις 18 Ιανουαρίου εξέδωσα, κα-
τόπιν σχετικής εισήγησης της Τραπέζης της Ελλάδος, απόφαση
για την ίδρυση µεταβατικού πιστωτικού ιδρύµατος µε την επω-
νυµία «Νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο».

Στο νέο µεταβατικό πιστωτικό ίδρυµα µεταφέρθηκαν το σύ-
νολο των καταθέσεων -ιδιωτών, τραπεζών και δηµοσίου- και το
υγιές ενεργητικό, το χαρτοφυλάκιο δανείων και τίτλων της πα-
λιάς τράπεζας.

Η νεοϊδρυθείσα τράπεζα έλαβε άδεια λειτουργίας από την
Τράπεζα της Ελλάδος και ενισχύθηκε από το Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας, το οποίο είναι και ο µοναδικός µέτοχος
της νέας τράπεζας, µε το ποσό των 500 εκατοµµυρίων ευρώ ως
αρχικό µετοχικό κεφάλαιο.

Δυνάµει σχετικής απόφασης της Επιτροπής Μέτρων Εξυγίαν-
σης της Τραπέζης της Ελλάδος, η διαφορά αξίας των µεταβιβα-
σθέντων στοιχείων του ενεργητικού και παθητικού από την παλιά
στη νέα Τράπεζα, αποτιµήθηκε προσωρινά στο ποσό των 4 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ περίπου.

Σε εκτέλεση της εκ του νόµου υποχρέωσής του, το Ταµείο
Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας κατέβαλε προς το µεταβατικό
πιστωτικό ίδρυµα τα 2/3 της αποτιµηθείσας διαφοράς, που αντι-
στοιχεί σε περίπου 2.730.000.000 ευρώ, µε τη µεταβίβαση και
παράδοση ισόποσης αξίας οµολόγων κυµαινόµενου επιτοκίου,
έκδοσης του Ευρωπαϊκού Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερό-
τητας, του EFSF, τα οποία το νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο ήδη
χρησιµοποιεί για την απαγκίστρωσή του από τον ELA, δηλαδή
από το Μηχανισµό Έκτακτης Ρευστότητας και την εξασφάλιση
της χρηµατοδότησής του από την εγχώρια και τη διεθνή τραπε-
ζική αγορά.

Το υπόλοιπο 1/3 της διαφοράς αξίας θα πρέπει να καταβληθεί
από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας µόλις οριστι-
κοποιηθεί η αποτίµηση της εν λόγω διαφοράς, εργασία την οποία
ήδη εκτελεί για λογαριασµό της Τραπέζης της Ελλάδος διεθνής
ελεγκτική εταιρεία και η οποία θα πρέπει να ολοκληρωθεί µέχρι
τον Ιούνιο, δηλαδή µέσα σε έξι µήνες από την εντολή µεταβίβα-
σης.

Ως προς τους εργαζοµένους, από την πρώτη µέρα λειτουρ-
γίας του, τη Δευτέρα 21-1-2013, το µεταβατικό πιστωτικό ίδρυµα
κατόρθωσε και λειτούργησε πλήρως ως πιστωτικό ίδρυµα, µε το
σύνολο των εργαζοµένων της παλιάς τράπεζας, δηλαδή περίπου
τρεις χιλιάδες διακόσια άτοµα, οι οποίοι συµφώνησαν και υπέ-
γραψαν νέες ατοµικές συµβάσεις εργασίας µε αυτό, µε µειωµένο
µισθολογικό κόστος κατά 30% κατά µέσο όρο. Διασώσαµε, δη-
λαδή, θέσεις εργασίας και µάλιστα όλες.

Με το όλο εγχείρηµα προστατεύτηκαν επίσης πλήρως, οι κα-
ταθέσεις και διασφαλίστηκε σε κρίσιµες για την οικονοµία στιγ-
µές, η εµπιστοσύνη του κοινού στο ελληνικό χρηµατοπιστωτικό
σύστηµα και στη σταθερότητά του. Ήδη το µεταβατικό πιστωτικό
ίδρυµα ολοκληρώνει την εκπόνηση νέου επιχειρησιακού σχεδίου.
Παράλληλα επεξεργάζεται και πρόγραµµα εθελούσιας εξόδου
του προσωπικού αυτού.

Σε σχέση µε το προσωπικό που υπαγόταν στο ασφαλιστικό
συνταξιοδοτικό καθεστώς του δηµοσίου -περίπου εξακόσια
άτοµα σε σύνολο τριών χιλιάδων εκατό- έχει κατατεθεί σχετική
νοµοθετική διάταξη, ώστε να επωφεληθούν, εφόσον το επιθυ-
µούν, από την εθελούσια έξοδο. Η επιτυχής έκβαση αυτής της

εθελούσιας εξόδου αναµένεται να επιφέρει περαιτέρω µείωση
του µισθολογικού κόστους, χωρίς διατάραξη της εργασιακής ει-
ρήνης και να συνεισφέρει στον περαιτέρω εξορθολογισµό της
λειτουργίας του µεταβατικού πιστωτικού ιδρύµατος.

Ακριβώς αυτά είναι τα βασικά στοιχεία της πολιτικής µας που
ακολουθούµε σε παρόµοιες περιπτώσεις, δηλαδή στην προστα-
σία των καταθέσεων, στη διαφύλαξη των θέσεων εργασίας.

Πείτε µου αν θα κάνατε κάτι καλύτερο.
Επιλογή λοιπόν, το µεταβατικό πιστωτικό ίδρυµα. Γιατί αυτή η

λύση; Σχετικά µε τη λύση που επιλέχθηκε, δηλαδή εκείνης του
µεταβατικού πιστωτικού ιδρύµατος, θα ήθελα να πω τα εξής:
Εξετάσθηκαν όλες οι επιλογές, ώστε να επιλεγεί τελικά η λύση
µε προτεραιότητα την επίτευξη του µικρότερου κόστους και των
µέγιστων συνεργειών, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα τη χρηµατο-
πιστωτική σταθερότητα και το σύνολο των καταθέσεων.

Στην περίπτωση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, σύµφωνα µε
την Τράπεζα της Ελλάδος, το κόστος και στα τρία σενάρια που
εξετάστηκαν -δηλαδή ανακεφαλαιοποίηση, µεταβατική τράπεζα
και πώληση-απορρόφηση, «P&A»- ήταν σχεδόν το ίδιο. Η απουσία
ενδιαφέροντος για πώληση και απορρόφηση τόσο από την Ελ-
λάδα όσο και από το εξωτερικό, η λύση της µεταβατικής τράπε-
ζας αποτέλεσε µονόδροµο, καθώς εκτός από την αδυναµία των
µετόχων να στηρίξουν την τράπεζα, η αδύναµη οργανική κερδο-
φορία της τράπεζας, σε συνδυασµό µε τις εκτιµώµενες ενέργειες
αναδιάρθρωσης, θα διαµόρφωνε µε µεγάλες πιθανότητες νέες
ανάγκες κεφαλαιοποίησης εντός των επόµενων δύο ετών.

Η µόνη άλλη επιλογή, πλην της ίδρυσης µεταβατικού πιστωτι-
κού ιδρύµατος, θα ήταν να τεθεί το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο σε
εκκαθάριση, που θα ήταν ολέθρια λύση για τη χρηµατοπιστωτική
σταθερότητα της Ελλάδας, αλλά και για τους καταθέτες του Τα-
χυδροµικού Ταµιευτηρίου.

Όχι λοιπόν η εφαρµογή µέτρων εξυγίανσης δεν διέλυσε το Τα-
χυδροµικό Ταµιευτήριο, όπως λέτε, αλλά αντίθετα το απάλλαξε
από επισφαλείς απαιτήσεις και λοιπά στοιχεία ενεργητικού, που
περιόριζαν την αποτελεσµατικότητά του.

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, ως µεταβατικό πιστωτικό ίδρυµα
πλέον, είναι πλήρως κεφαλοποιηµένο. Έχει πρόσβαση σε ρευ-
στότητα από το ευρωσύστηµα µέσω της Τραπέζης της Ελλάδος
και αυτό ενισχύει ουσιαστικά τη σταθερότητα της καταθετικής
του βάσης και τη δυνατότητα εξυπηρέτησης του πελατειακού
κοινού. Δεν υπήρξε, δηλαδή, απολύτως καµµία ανωµαλία. Όλα
έγιναν πολύ γρήγορα, χειρουργικά. 

Μέσω της λύσης που επιλέχθηκε, προστατεύθηκε το δηµόσιο
συµφέρον και διασφαλίστηκε η συστηµική ευστάθεια. Εξασφα-
λίστηκαν στο ακέραιο οι καταθέσεις του δηµοσίου, αλλά και
όλων των καταθετών της τράπεζας και διασφαλίστηκε απολύτως
η οµαλή συνέχεια των εργασιών της. Οι συναλλασσόµενοι µε την
τράπεζα συνεχίζουν απρόσκοπτα τις συναλλαγές τους µε το νέο
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο που το
έπρατταν και µε την παλαιά τράπεζα, µε τη διαφορά ότι η νέα
έχει πλέον εξυγιανθεί. 

Το τέταρτο ζήτηµα που θέτετε, αφορά τη βιωσιµότητα του Τα-
χυδροµικού Ταµιευτηρίου. Σχετικά µ’ αυτό το ζήτηµα, έχω απαν-
τήσει επανειληµµένα για τη διαδικασία αξιολόγησης που
ακολούθησε η εποπτική αρχή. Βιώσιµες θεωρούνται οι τράπεζες,
που µετά την ανακεφαλαιοποίησή τους, δεν θα χρειαστούν οποι-
αδήποτε πρόσθετη χρηµατοδότηση από οποιονδήποτε, πέραν
των µετόχων τους και καθίστανται, στην ουσία, αυτόνοµες σε
βάθος χρόνου. 

Εδώ, να υπογραµµίσω ότι αυτή η βιωσιµότητα είναι µείζονος
σηµασίας, για τη µεσοµακροπρόθεσµη ευστάθεια όχι µόνο του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου αλλά και ολόκληρης της ελληνικής
οικονοµίας. 

Σύµφωνα µε τις γενικότερες υποχρεώσεις που έχουµε αναλά-
βει προς τους εταίρους µας, η εποπτική αρχή είχε την υποχρέ-
ωση να καταρτίσει ολοκληρωµένο πρόγραµµα αξιολόγησης
βιωσιµότητας όλων των ελληνικών τραπεζών. Η αξιολόγηση του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, όπως και κάθε τράπεζας, έγινε µε
βάση δύο οµάδες κριτηρίων: τα εποπτικά και επιχειρηµατικά κρι-
τήρια. Ο συνδυασµός αυτών των δύο οµάδων κριτηρίων κατέ-
ληξε στην τελική αξιολόγηση κάθε τράπεζας. 
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Κατά την αξιολόγηση της βιωσιµότητας που ολοκληρώθηκε σε
συνεργασία µε την τρόικα, ελήφθησαν πράγµατι υπ’ όψιν διά-
φορα ιστορικά και τρέχοντα µεγέθη, καθώς και µελλοντικές εκτι-
µήσεις κερδοφορίας. Οι µελλοντικές εκτιµήσεις ήταν αυτές του
επιχειρησιακού σχεδίου που υπεβλήθη από κάθε τράπεζα. 

Απ’ αυτήν την αξιολόγηση προέκυψε ότι οι τέσσερις µεγάλες
συστηµικές τράπεζες –ΕΘΝΙΚΗ, ALPHA BANK, EUROBANK και
ΠΕΙΡΑΙΩΣ- είναι βιώσιµες, αλλά όχι και το Ταχυδροµικό Ταµιευ-
τήριο, όπως σας είπα, στο τέλος Αυγούστου που ανέφερε η κ.
Γιαταγάνα. Οι µετρήσεις έδειξαν σαφή υστέρηση στην πλειονό-
τητα των εποπτικών κριτηρίων, καθώς και στα θέµατα λειτουργι-
κού κόστους, αποδοτικότητας και εκτιµώµενης µελλοντικής
κερδοφορίας. 

Συνολικά, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο εµφάνισε αρνητικές
τιµές σε εννέα από τα δώδεκα εποπτικά κριτήρια και σε οκτώ από
τα δώδεκα επιχειρηµατικά κριτήρια. Η βαθµολογία ως προς τα
εποπτικά κριτήρια διαµορφώθηκε στο 4% µε άριστα το 100% και
ελάχιστο αποδεκτό επίπεδο το 40%. Η αντίστοιχη βαθµολογία
ως προς τα επιχειρηµατικά κριτήρια ήταν µείον 61% µε άριστα
το 100% και όριο αξιολόγησης πιστωτικού ιδρύµατος ως µη εύ-
ρωστου, το 28%. 

Ενδεικτικά αναφέρεται ότι η αξιολόγηση για τις τέσσερις µε-
γάλες τράπεζες που κρίθηκαν βιώσιµες κυµαίνεται από το 54%
έως το 74%, ως προς τα επιχειρηµατικά κριτήρια. Σηµειώνεται
ότι η εκτίµηση κερδοφορίας στην αξιολόγηση βιωσιµότητας
έγινε χωρίς να λαµβάνονται υπ’ όψιν οι ζηµίες που συνδέονται
µε το πρόγραµµα ανταλλαγής οµολόγων. Αυτή η µεθοδολογία
ευνοεί φυσικά τις τράπεζες, όπως το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο,
που είχαν υψηλό ποσοστό κρατικών οµολόγων στο χαρτοφυλά-
κιό τους. 

Με βάση αυτά τα αποτελέσµατα, η Τράπεζα της Ελλάδος
έκρινε ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο δεν θα ήταν µακροχρόνια
βιώσιµο, µε την έννοια ότι δεν θα µπορούσε να συνεχίσει να λει-
τουργεί αυτοδυνάµως. Αναφέρεται συχνά ότι οι ζηµίες του Τα-
χυδροµικού Ταµιευτηρίου οφείλονται αποκλειστικά στο «κού-
ρεµα» των κρατικών οµολόγων, καθώς οι επισφαλείς απαιτήσεις
είναι ανύπαρκτες και η κερδοφορία σηµαντική. 

Όµως, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο δεν είχε εµφανίσει αξιό-
λογη κερδοφορία ούτε την περίοδο πριν από το «κούρεµα» των
κρατικών οµολόγων. Το 2009 που ήταν η πιο πρόσφατη κερδο-
φόρος χρήση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, παρουσίασε
κέρδη 20 εκατοµµυρίων ευρώ που αντιστοιχεί σε αποδοτικότητα
ιδίων κεφαλαίων µόνο κατά 1,6%. Τα κέρδη προήλθαν κυρίως
από συναλλαγές σε CDS, δραστηριότητες δηλαδή που δεν συ-
νάδουν µε τους σκοπούς και την τεχνογνωσία µιας κατά τα λοιπά
καταθετικής τράπεζας. 

Αυτή η εξέλιξη επιβεβαιώνει, επίσης, την αδυναµία της τράπε-
ζας να δηµιουργήσει κέρδη µέσω των συνήθων τραπεζικών ερ-
γασιών, άρα την αδυναµία δηµιουργίας µεσοµακροπρόθεσµης
βιώσιµης κερδοφορίας. 

Επισηµαίνεται, επίσης, ότι από τις επενδύσεις σε πολύπλοκα
παράγωγα προϊόντα η τράπεζα κατέγραψε σηµαντικές απώλειες
το 2007 και το 2008, καθιστώντας έτσι επιτακτική την κεφαλαιακή
της ενίσχυση από το ελληνικό δηµόσιο το 2009. 

Ειδικότερα, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο κατέγραψε συνολικά
για το 2007 και το 2008 ζηµίες 130 εκατοµµυρίων ευρώ από χρη-
µατοοικονοµικές πράξεις και 210 εκατοµµύρια ευρώ προβλέψεις
έναντι επισφαλών απαιτήσεων λόγω της δραστηριοποίησής τους
στο χώρο των δοµηµένων οµολόγων και των παράγωγων χρηµα-
τοοικονοµικών προϊόντων του.

Στη διάρκεια της πενταετίας 2006-2010 όπου το Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο λειτουργούσε ως τράπεζα, η µέση ετήσια κερδοφο-
ρία µετά από φόρους ήταν 32 εκατοµµύρια ευρώ, ποσό που αν-
τιστοιχεί σε αποδοτικότητα ιδίων κεφαλαίων 3,8%, δηλαδή πολύ
χαµηλότερα από το µισό του µέσου όρου του κλάδου την ίδια
εποχή.

Με δεδοµένη τη χαµηλή αποδοτικότητα του δανειακού χαρτο-
φυλακίου και το συνεχώς διευρυνόµενο λειτουργικό κόστος, θα
ήταν εξαιρετικά αµφίβολη η διαµόρφωση ικανοποιητικών εσόδων
στα επόµενα χρόνια που να υπερκαλύπτουν τα λειτουργικά
έξοδα και τις απώλειες του δανειακού και του επενδυτικού χαρ-

τοφυλακίου. Με τα χαρακτηριστικά αυτά το πλέον πιθανό σενά-
ριο θα ήταν το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο να χρειαζόταν νέα κε-
φαλαιακή ενίσχυση µέσα στους επόµενους δώδεκα έως δεκα-
οκτώ µήνες. Αυτό άλλωστε προκύπτει και από την πρόσφατη έκ-
θεση της Τραπέζης της Ελλάδος για την ανακεφαλαιοποίηση και
την αναδιάταξη του τραπεζικού συστήµατος. 

Από εκεί προκύπτει ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο δεν ήταν
σε θέση να δηµιουργήσει εσωτερικά θετικά κεφάλαια την πε-
ρίοδο 2012-2014. Αντιθέτως, εµφάνιζε αρνητική κερδοφορία 315
εκατοµµύριων ευρώ για το διάστηµα αυτό, οπότε θα έπρεπε να
ανακεφαλαιοποιηθεί και πάλι στο µέλλον.

Από πλευράς κεφαλαιακής επάρκειας, συγκυριακά πριν από
το PSI το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο εµφάνιζε υψηλό δείκτη κε-
φαλαιακής επάρκειας, κυρίως λόγω της στήριξης που απολάµ-
βανε από το ελληνικό δηµόσιο.

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο είχε ενισχυθεί συνολικά µε περί-
που 750 εκατοµµύρια ευρώ, µέσω αύξησης µετοχικού κεφαλαίου
ύψους 526 εκατοµµυρίων ευρώ και έκδοσης προνοµιούχων µε-
τοχών 225 εκατοµµυρίων ευρώ. Τα 2/3 αυτών των πόρων προήλ-
θαν άµεσα ή έµµεσα από τον Έλληνα φορολογούµενο.

Οι κεφαλαιακές ενισχύσεις που έλαβαν χώρα το έτος 2009,
ήταν απολύτως αναγκαίες µετά τις σηµαντικές απώλειες που η
τράπεζα κατέγραψε το 2007 και το 2008, τις οποίες ανέφερα
πριν. Δηλαδή, 130 εκατοµµύρια ευρώ ζηµίες από χρηµατοοικο-
νοµικές πράξεις και 210 εκατοµµύρια ευρώ προβλέψεις έναντι
επισφαλών απαιτήσεων.

Για τους υπαινιγµούς που εµφανίζονται στην επερώτηση περί
δήθεν χειραγώγησης της µετοχής του Ταχυδροµικού Ταµιευτη-
ρίου, θα σας ζητούσα µεγαλύτερη υπευθυνότητα όταν διατυπώ-
νετε τέτοιες προσωπικές κατηγορίες. Αν κάνατε τον κόπο και
εξετάζατε την πορεία της µετοχής του Ταχυδροµικού Ταµιευτη-
ρίου στο Χρηµατιστήριο, θα διαπιστώνατε ότι η τιµή της είχε
απώλειες περίπου 90% µόνο σε ένα χρόνο, για να µην αναφερθώ
στη συνολική πορεία των τελευταίων χρόνων.

Στο ερώτηµά σας αν έγινε σχετική έρευνα από την Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς, να πω ότι δεν υφίσταται ζήτηµα προς διερεύ-
νηση, δεδοµένου ότι για να τεκµηριωθεί η χειραγώγηση της αγο-
ράς απαιτούνται ψευδείς ή παραπλανητικές πληροφορίες. 

Σχετικά µε τη µελέτη της «ALVAREZ & MARSAL» για το Ταχυ-
δροµικό Ταµιευτήριο, όπως έχω απαντήσει στο παρελθόν σε σχε-
τική κοινοβουλευτική ερώτηση προς Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, η
µελέτη έγινε για λογαριασµό του ΤΑΙΠΕΔ. Καταθέτω πράγµατι
για τα Πρακτικά τα βασικά συµπεράσµατα της έκθεσης αυτής.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Ιωάννης Στουρ-
νάρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Να µας καταθέσετε όλη την
έκθεση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Ε, δια-
βάστε την περίληψη πρώτα. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όλη την έκθεση να µας καταθέ-
σετε. Μας κοροϊδεύετε; Δικαίωµά σας είναι να µην καταθέτετε
την έκθεση; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Η µε-
λέτη έγινε για λογαριασµό του ΤΑΙΠΕΔ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, τι λέτε τώρα! Δεν καταθέ-
τετε την έκθεση;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Οι εκθέ-
σεις, κύριε Λαφαζάνη…                

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-
ζάνη, µη διακόπτετε σας παρακαλώ τον Υπουργό. 

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ελέγχεστε. Πρέπει να καταθέ-

σετε την έκθεση; Τι είναι αυτά τα πράγµατα; Σας παρακαλώ να
καταθέσετε την έκθεση. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Ακούστε
µε. Οι εκθέσεις θα κατατεθούν όλες µετά την περάτωση της ανα-
κεφαλαιοποίησης του ελληνικού τραπεζικού συστήµατος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πότε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Μετά τα
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τέλη Απριλίου.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Χρησιµοποιείτε την έρευνα αυτή;

Πληρώνεται από το δηµόσιο; Πρέπει να καταθέσετε την έκθεση.
Καταθέστε την έκθεση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρα-
καλώ, κύριε Λαφαζάνη. Ας διανεµηθεί παρακαλώ αυτή η έκθεση. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Μη φω-
νάζετε, κύριε Λαφαζάνη. Δεν µε φοβίζετε. Σας λέω µε επιχειρή-
µατα και προσπαθούµε να δείξουµε στον ελληνικό λαό να κατα-
λάβει ποιοι έχουν επιχειρήµατα, ποιοι προβαίνουν σε δηµιουργι-
κές πράξεις και ποιοι καταστροφολογούν. Αφήστε µε να τελει-
ώσω.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αφήστε τις δηµιουργικές πρά-
ξεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-
ζάνη, σας παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Αντικεί-
µενο του έργου ήταν η εξέταση, η ανάλυση και ο προσδιορισµός
των στρατηγικών επιλογών και εν συνεχεία η εισήγηση του συµ-
βούλου στο ελληνικό δηµόσιου επί των διαθέσιµων στρατηγικών
επιλογών του αναφορικά µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.

Κατόπιν ποσοτικής ανάλυσης και µελέτης και αφού εξέτασε
όλα τα στοιχεία που τέθηκαν υπ’ όψιν του, καθώς και το γενικό-
τερο λειτουργικό χρηµατοοικονοµικό κανονιστικό και µακροοι-
κονοµικό περιβάλλον, ο σύµβουλος αυτός, αφού ανέλυσε διαφο-
ρετικά σενάρια, διατύπωσε την τελική εισήγηση µε βάση τη δια-
πίστωσή του ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο ως αυτοτελής πι-
στωτικό ίδρυµα θα αντιµετωπίσει ζήτηµα βιωσιµότητας σε βάθος
χρόνου.

Αυτό, δηλαδή, ακριβώς που σας είπα. Θα σας καταθέτω την
περίληψη. Και προτίθεται το Υπουργείο Οικονοµικών να καταθέ-
σει την έκθεση στη Βουλή, όταν ολοκληρωθεί η διαδικασία ανα-
κεφαλαιοποίησης όλων των τραπεζών. 

Σχετικά µε την αναφορά στα CDS, όλες οι συναλλαγές του Τα-
χυδροµικού Ταµιευτηρίου σε CDS έγιναν κατά την περίοδο από
20-3-2009 έως 17-12-2009 αποκλειστικά για λόγους µερικής αν-
τιστάθµισης κινδύνου έναντι οµολόγων του ελληνικού δηµοσίου
του τότε υφισταµένου χαρτοφυλακίου του Ταχυδροµικού Ταµι-
ευτηρίου σε οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου και ποτέ χωρίς αν-
τίστοιχη υπερκαλυµµένη πολλαπλάσια θέση του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου. Κατά δήλωση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου,
υλοποιήθηκαν µε σηµαντικό οικονοµικό κέρδος από την αρµόδια
Διεύθυνση Διαχείρισης Διαθεσίµων του Ταχυδροµικού Ταµιευτη-
ρίου, στο πλαίσιο σχετικών εγκριτικών αποφάσεων της Επενδυ-
τικής Επιτροπής του µε πλήρη γνώση και συµφωνία της τότε
διοίκησής του, χωρίς έξωθεν παρεµβάσεις και υποδείξεις, είτε
για την αγορά είτε για την πώληση αυτών. Η δραστηριότητα αυτή
επέτρεψε στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο να εµφανίσει κέρδη το
2009. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Η δε πώληση των µετοχών του νέου Ταχυδροµικού Ταµιευτη-
ρίου θα γίνει σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία. Με την ολο-
κλήρωση των διαδικασιών αναδιάρθρωσης του τραπεζικού
συστήµατος, το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας θα
αξιολογήσει την κατάλληλη στιγµή και µε τους καλύτερους
όρους για το ελληνικό δηµόσιο την πώληση της Τράπεζες. 

Επιτρέψτε µου να απαντήσω σε τρία, τέσσερα από τα ερωτή-
µατα που επίσης έθεσαν οι επερωτώντες Βουλευτές, πέραν
αυτών που είπα. 

Όσον αφορά το αν είµαι παιδί του συστήµατος εξουσίας, νο-
µίζω ότι είναι γνωστό ότι δεν είµαι. Είναι γνωστό από πού προ-
έρχοµαι και πώς έχω έρθει εδώ. 

Όσον αφορά την έκθεση «ALVAREZ & MARSAL», κατέθεσα την
περίληψη. Αναφέρει ακριβώς αυτό που κάναµε. 

Η κ. Γιαταγάνα αναφέρθηκε σε ναυάγιο του deal της NΒG-EU-
ROBANK. Ας περιµένουµε λίγο για να δούµε αν υπάρχει κάτι τέ-
τοιο. Μην προτρέχετε. 

Ο κ. Γιοβανόπουλος αναφέρθηκε στην Εµπορική Τράπεζα και
στην παρουσία µου εκεί. Οφείλω απλώς να του υπενθυµίσω ότι
η CREDIT AGRICOLE έφερε στην Ελλάδα πάνω από 7-8 δισεκα-

τοµµύρια ευρώ και τελικά η Εµπορική Τράπεζα παίζει καταλυτικό
ρόλο να διατηρηθεί ο ιδιωτικός χαρακτήρας της ALPHA BANK. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτη-

των Ελλήνων κ. Νότης Μαριάς. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ακούµε απίθανα πράγ-
µατα σήµερα. Ο Υπουργός, λοιπόν, µας κάνει τη χάρη να µας
δώσει περίληψη της εκθέσεως. Το θέµα είναι το εξής: Εάν η έκ-
θεση είναι απόρρητη, δεν πρέπει να τη δώσετε. Εάν δεν είναι,
οφείλετε να δώσετε όλη την έκθεση. 

Έρχεστε, λοιπόν, και λέτε: «Σας δίνω µια περίληψη και την έκ-
θεση ολόκληρη θα σας τη δώσω αφού συντελεστεί η ανακεφα-
λαιοποίηση». Θα µας δώσετε, δηλαδή, αυτή την έκθεση µαζί µε
το κηδειόχαρτο που θα υπάρχει για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.
Τότε θα µας τη δώσετε! 

Βλέπω ότι έχετε µία έντονη τάση για την αδιαφάνεια, ενώ κά-
νετε τα ίδια και για την έκθεση της «BLACKROCK». Επιτρέψτε
µου να σας πω ότι κάνατε το ίδιο και σε ένα κεφαλαιώδες ζήτηµα
που αφορά τις γερµανικές αποζηµιώσεις. Σας κάναµε µία ερώ-
τηση, σας ζητήσαµε την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους που αναφέρει αναλυτικά ποιες είναι οι απαιτήσεις του
ελληνικού δηµοσίου για τις πολεµικές επανορθώσεις και το κα-
τοχικό δάνειο και ο Αναπληρωτής σας µας απήντησε ότι αυτό
είναι απόρρητο, ότι δηλαδή δεν µπορεί να λάβει γνώση το ελλη-
νικό Κοινοβούλιο για το τι συµβαίνει. 

Κύριε Υπουργέ, προσέξτε τι έγινε παρακάτω. Με ειδική άδεια,
λέει, του Υπουργού, ο επικεφαλής αυτής της επιτροπής έδωσε
συνέντευξη στην εφηµερίδα «Το Βήµα της Κυριακής» και εκεί
εξήγησε τι συµβαίνει, αλλά σε εµάς εδώ στο Κοινοβούλιο δεν
έδωσε απάντηση. Βεβαίως και πρόκειται για επιτυχία του δηµο-
σιογράφου και της εφηµερίδας, αλλά εδώ µπαίνει ένα θέµα: Εάν
είναι απόρρητο, πώς έδωσε αυτός πάλι συνέντευξη; 

Θα λάβετε κάποια µέτρα πλέον για τον συγκεκριµένο και για
τον Αναπληρωτή σας που έδωσε την άδεια να εκτεθούν απόρ-
ρητα κατά τα άλλα ζητήµατα και τα οποία εµείς δεν µπορούµε
να µάθουµε; Θα αναλάβετε εσείς την ευθύνη γι’ αυτό; 

Πρέπει κάποια στιγµή να υπάρξει µία τάξη σε αυτά τα θέµατα. 
Η επερώτησή µας, κύριε Υπουργέ, όπως αντιλαµβάνεστε, είναι

ιδιαίτερα επίκαιρη, διότι είµαστε σε µία φάση πάρα πολύ σηµαν-
τική: Στη φάση όπου ήγγικεν η αλήθεια γι’ αυτό που ονοµάζετε
εσείς «ανακεφαλαιοποίηση» τραπεζών και αυτό που λέµε εµείς
«κοινωνικοποίηση» των ζηµιών των τραπεζών και όπου πρέπει,
κατά την άποψή σας, όλα αυτά τα βάρη να τα φέρουν οι φορο-
λογούµενοι. 

Αυτά όλα γίνονται σε µία φάση όπου ανακοινώθηκε τουλάχι-
στον ότι από την τρόικα τέθηκε βέτο στο γάµο Εθνικής Τράπεζας
και Τράπεζας EUROBANK µε απίθανες διακυµάνσεις στο Χρηµα-
τιστήριο. Μάλιστα αυτό που είπατε πριν από λίγο µας έκανε εν-
τύπωση. Είπατε «µην προτρέχετε!». Δηλαδή αν αυτά που
ακούστηκαν από πλευράς τρόικας, επιβεβαιώθηκαν από κυβερ-
νητικής πλευράς και δηµοσιογραφικών κύκλων, ότι κατέρρευσε
η συγχώνευση των δύο τραπεζών και µέσα σε δύο µέρες ή σε µία
µέρα κονόµησαν δισεκατοµµύρια κάποιοι, αν αυτό µάλιστα ήταν
ένα τρικ, αντιλαµβάνεστε ότι οι ευθύνες είναι ακόµη περισσότε-
ρες. Εποµένως µας προβληµατίζει αυτό το «µην προτρέχετε!». 

Η επερώτησή µας είναι στη φάση όπου υπερδιογκώνεται η
Τράπεζα Πειραιώς, σε µία φάση όπου αλλάζει στρατηγική η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Και τι λέει; Ότι τώρα µετά το PSI θα γίνεται και
κούρεµα των καταθέσεων, σε µια φάση όπου εσείς υπογράψατε
την πρώτη απόφαση του Eurogroup, που επέβαλε κούρεµα κα-
ταθέσεων και κάτω από τις 100.000 ευρώ. Είναι µια φάση όπου
ο κ. Ρεν, ο κ. Ντάισελµπλουµ µας λένε ότι είναι πλέον στρατηγική
αυτή από την πλευρά της Ευρωπαϊκής Ένωσης να γίνονται αυτά
τα κουρέµατα, δηλαδή µια φάση όπου η ίδια η Ευρωπαϊκή
Ένωση και οι θεσµικοί φορείς της έχουν δυναµιτίσει τη σταθε-
ρότητα του τραπεζικού συστήµατος σε όλη την Ευρώπη. 

Εδώ, λοιπόν, έρχονται να καταπέσουν οι µύθοι. Το µνηµόνιο
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που µας φέρατε είχε τρία βασικά στοιχεία: 
Πρώτον ανέφερε ότι µέσω της µείωσης των ελλειµµάτων θα

πετυχαίνατε και µείωση του δηµοσίου χρέους. Και σε αυτό απο-
τύχατε. Γι’ αυτό περάσατε στις απόψεις περί βιωσιµότητας χρέ-
ους και κουρέµατος κ.λπ.. 

Η δεύτερη άποψη ήταν ότι στόχος είναι η ανταγωνιστικότητα
της οικονοµίας και ότι θα ενισχυθεί η ανταγωνιστικότητα, µει-
ώνοντας τους µισθούς. Και σε αυτό αποτύχατε, γιατί φέρατε
ανεργία.  

Το τρίτο που ανέφερε το µνηµόνιο είναι ότι θα επιτευχθεί στα-
θερότητα στο τραπεζικό σύστηµα µέσω της εξυγίανσής του.
Φθάσατε σε µία στιγµή, που ως µνηµονιακές κυβερνήσεις µόνο
στις 31-12-2011 να έχουν δοθεί για εγγυήσεις στις τράπεζες 65
δισεκατοµµύρια ευρώ, µια κατάσταση που συνεχίστηκε µε έντο-
νες εγγυήσεις. Κι αυτό για να προστατέψετε τι, κύριε Υπουργέ;
Για να προστατέψετε 160 δισεκατοµµύρια ευρώ καταθέσεις, πή-
ρατε δεσµεύσεις και δάνεια πάνω από 300 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Κάνατε, δηλαδή, ένα άνοιγµα 300 δισεκατοµµυρίων ευρώ,
για να προστατέψετε 160 δισεκατοµµύρια ευρώ καταθέσεις! 

Εποµένως τα πράγµατα οδηγούνται πλέον στο να υπάρξει το
ξεκαθάρισµα µε την πραγµατικότητα. Πέτυχε ο στόχος, τον
οποίο έχετε για την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών; Ή πλέον
µε την πολιτική σας, µε τις αποτυχίες, ανοίγει ο δρόµος για τέ-
ταρτο µνηµόνιο, το οποίο θα προκύψει µε επιπλέον µέτρα, λόγω
του ότι η ίδια η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών δεν προχωρεί; 

Μας είπατε, λοιπόν, ότι τα 50 δισεκατοµµύρια ευρώ, τα οποία
υπάρχουν στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, επαρ-
κούν και µάλιστα, αν λάβουµε υπ’ όψιν και τις εκθέσεις της Τρά-
πεζας της Ελλάδος, πράγµατι µένει και ένα ποσό. Εγγυάστε,
λοιπόν, και διαβεβαιώνετε αυτήν εδώ την Αίθουσα ότι δεν θα
χρειαστούν επιπλέον ποσά πέραν των 50 δισεκατοµµυρίων ευρώ;
Είναι σαφέστατη η ερώτηση αυτή. 

Επιπλέον, εγγυάστε αυτό που αναφέρει το τρίτο µνηµόνιο, δη-
λαδή το «Μνηµόνιο Οικονοµικών και Χρηµατοπιστωτικών Πολιτι-
κών» στη σελίδα 12; Αναφέρει ότι η στρατηγική µας είναι να
ανακεφαλαιώσουµε τις τράπεζες, διατηρώντας την προστασία
για τους καταθέτες ως στόχο πολιτικής. Το εγγυάστε αυτό; Και
όταν λέτε «προστασία των καταθετών» -γιατί το είπατε πολλές
φορές- ποιες καταθέσεις εννοείτε; Από τις 100.000 ευρώ και
κάτω ή από τις 100.000 ευρώ και πάνω; Διότι αυτά δεν υπήρχαν
ως προϋποθέσεις στο τρίτο µνηµόνιο. 

Ποιες δεσµεύσεις, λοιπόν, έχετε, προκειµένου αυτές να προ-
χωρήσουν;

Επειδή όλα αυτά πάνε στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθε-
ρότητας, να εξηγήσουµε το εξής σ’ αυτήν την Αίθουσα: Το Τα-
µείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας θα πάρει πλέον όλες τις
µετοχές των τραπεζών για να κάνει την ανακεφαλαιοποίηση και
αυτές οι µετοχές ανήκουν στο δηµόσιο. 

Σας υπενθυµίζουµε κάτι που αρνιόσασταν: Στις 12-12-2012 είναι
το περίφηµο ΦΕΚ µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και
εκεί πέρα υπάρχει ρητά η άρση ασυλίας περιουσιακών στοιχείων
του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας που είναι νοµικό
πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου. Αν είχαµε κάποιες διαφοροποιήσεις
µε συναδέλφους που έλεγαν «µα, δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα
µε την άρση ασυλίας σε σχέση µε κρατική περιουσία», σας
ερωτώ: Εγγυάστε ότι πλέον δεν θα έλθουν οι δανειστές και ότι
δεν θα µπορούν να κατάσχουν κάθε περιουσία του Ταµείου Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας, όπου εκεί θα ανήκουν οι µετοχές
όλων των ελληνικών τραπεζών και µ’ αυτό τον τρόπο οι δανειστές
να «βάλουν χέρι» στις ελληνικές τράπεζες επί του πρακτέου κι έτσι
να γίνει ο αφελληνισµός των ελληνικών τραπεζών;

Εποµένως µπήκαµε σε µία διαδικασία όπου µε απόφασή σας,
µε πολιτική απόφαση και της τρόικας και δική σας, οι µεν κρατι-
κές τράπεζες όπως η ΑΤΕ και το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο ήταν
να περάσουν και να πάνε «προίκα» κάπου και να διασωθούν οι
τέσσερεις ιδιωτικές τράπεζες, τις οποίες εσείς ονοµάσατε συ-
στηµικές. 

Μας λέτε ότι φτιάξατε το νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Ξέ-
ρετε τι µου θυµίζει αυτό, κύριε Υπουργέ; Τον νέο Πανιώνιο που
φτιάχτηκε, προκειµένου να σωθεί από τα χρέη τα οποία είχαν σω-
ρεύσει εκεί πέρα για να µπορεί να λειτουργήσει.

Τι λέτε λοιπόν γι’ αυτό το νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο; Εί-
πατε ότι, αν γινόταν ανακεφαλαιοποίηση, θα στοίχιζε ακριβά. Μα,
εσείς ο ίδιος δεχθήκατε ότι τώρα, προκειµένου να στηριχθεί το
νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, δαπανήθηκαν 4 δισεκατοµµύρια
ευρώ από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας και αυτά
θα πάνε ως «προίκα» σ’ αυτόν που θα έλθει να τα πάρει µαζί µε
τα 6,5 δισεκατοµµύρια ευρώ-πρώτη «προίκα» προς την Πειραιώς
για την ΑΤΕ, συν άλλα 700 εκατοµµύρια τώρα τελευταία, πάλι
«προίκα» προς την Πειραιώς για την ΑΤΕ.

Ερωτώ: Αυτά τα 4 δισεκατοµµύρια δεν θα επαρκούσαν για να
γίνει η ανακεφαλαιοποίηση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου,
προκειµένου αυτό να λειτουργήσει; Μας είπατε ότι µε τον τρόπο
αυτόν πετύχατε πραγµατικά να γίνει µία διαδικασία η οποία, εν
πάση περιπτώσει, θα βοηθούσε τον Έλληνα φορολογούµενο και
δεν θα τον χρέωνε. 

Άρα, λοιπόν, τα πράγµατα δεν είναι έτσι όπως µας τα λέτε. Αν
φέρνατε εδώ την έκθεση της «BLACKROCK», της οποίας τµήµα
κατέθεσε ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων Πάνος Καµµέ-
νος εδώ, θα βλέπαµε και θα βλέπατε και θα έβλεπε ο ελληνικός
λαός ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο ήταν βιώσιµο και ότι µπο-
ρούσε να προχωρήσει. Επίσης, φέρτε όλη την έκθεση την οποία
µας καταθέσατε σε περίληψη για να δούµε τα αναλυτικά στοιχεία
και το πώς βγαίνει το συµπέρασµα για την περίφηµη αυτή κατεύ-
θυνση την οποία δώσατε. Εποµένως ούτε διαφάνεια υπάρχει στο
ζήτηµα αυτό ούτε οι µελέτες που ήλθαν αποδεικνύουν αυτά που
λέτε. 

Κύριε Υπουργέ, επειδή είπατε ότι σας κατηγορούµε άδικα για
παρεµβάσεις σε σχέση µε τη διακύµανση της µετοχής του Ταχυ-
δροµικού Ταµιευτηρίου, θυµάµαι –ήµασταν εδώ εγώ και άλλοι
συνάδελφοι- ότι στις 29-8-2012 και χωρίς να χρειάζεται καν, εί-
πατε σε συνεδρίαση στη Βουλή ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο
δεν είναι βιώσιµο και αµέσως, την επόµενη µέρα, η µετοχή του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου κατρακύλησε κυριολεκτικά και
βγήκε πλέον εκτός διαπραγµάτευσης. Αυτή η παρέµβασή σας,
έτσι όπως την κάνατε, µε τα αποτελέσµατα που δηµιούργησε,
θεωρείτε ότι µπαίνει στη διαδικασία χειραγώγησης ή όχι; Είπατε
ότι δεν σας έκανε έλεγχο η Κεφαλαιαγορά. Αυτό είναι ένα άλλο
ζήτηµα, αλλά η παρέµβασή σας οδήγησε σ’ αυτήν την τεράστια
ζηµιά;

Αυτά, λοιπόν, είναι θέµατα τα οποία σας καλούµε να απαντή-
σετε. Εµείς µε τις ερωτήσεις που σας θέσαµε, αποδείξαµε ότι
και το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο µπορούσε να λειτουργήσει και
φυσικά σ’ άλλες τοποθετήσεις είχαµε εξηγήσει τα ίδια και για την
Αγροτική Τράπεζα.

Επειδή είπατε τι θα κάνατε εσείς, θα µιλήσω γι’ αυτό δι’ ολίγων
και επιφυλάσσοµαι να ξαναµιλήσω στη δευτερολογία µου µε
βάση και τις απαντήσεις σας. 

Ακούστε, κύριε Υπουργέ: H δική µας θέση είναι ότι θα πρέπει
να δηµιουργηθεί ένας ισχυρός δηµόσιος πυλώνας στο πιστωτικό
σύστηµα, προκειµένου να υπάρξει πραγµατική ανάπτυξη της ελ-
ληνικής οικονοµίας.

Στο πλαίσιο αυτό θα διατηρούσαµε και την Αγροτική Τράπεζα
και το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και θα µπορούσε σε συνεργασία
µε µία µεγάλη τράπεζα, την Εθνική, να αποτελέσει αυτόν τον
ισχυρό δηµόσιο πυλώνα που θα έδινε κατεύθυνση. 

Εσείς, αντ’ αυτού τι έχετε κάνει; Βάζετε στη διαδικασία της
ανακεφαλαιοποίησης –και άρα της εξάρτησης του Ταµείου Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας- την ίδια την Εθνική. Αν αποτύχει
η όποια διαδικασία ανακεφαλαιοποίησης, τότε τι θα γίνει; Θα πε-
ράσει στα χέρια των δανειστών η Εθνική Τράπεζα και όλη η ελ-
ληνική οικονοµία γιατί γνωρίζετε ότι οι βασικές ελληνικές
επιχειρήσεις είναι αυτές που στηρίζονται από την Εθνική Τρά-
πεζα και έχουν άµεση σχέση µε την Εθνική Τράπεζα. Με αυτόν
τον τρόπο θα υπάρξει το µακρύ χέρι των δανειστών στο ελληνικό
τραπεζικό σύστηµα. 

Γι’ αυτό η τρόικα έβαλε βέτο σε αυτήν τη συγχώνευση, γιατί
δεν θα µπορεί, όταν δηµιουργηθεί µία µεγάλη τράπεζα, να έρ-
θουν τα ξένα συµφέροντα και αντί πινακίου φακής να αγοράσουν
αυτήν τη νέα τράπεζα. Δεν είδαµε να κάνετε καµµία παρέµβαση
στο ζήτηµα αυτό. 

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας τα εξής: Πρέπει να µας εξη-
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γήσετε πότε ήταν σωστή η θέση σας. Όταν λέγατε ως Κυβέρ-
νηση ότι επιθυµείτε τη συγχώνευση της Εθνικής Τράπεζας µε τη
EUROBANK ή τώρα; Ποιος επέβαλε αυτήν τη νέα λύση; Τι κάνατε
απέναντι στις απαιτήσεις της τρόικας; Ή πείτε µας ότι δεν ήταν
απαίτηση της τρόικας να χαλάσει ο «γάµος» ΕΘΝΙΚΗΣ και EU-
ROBANK; Αν δεν ήταν, πείτε µας ποιος είναι αυτός που την επέ-
βαλε. Μήπως είναι τα περίφηµα Διοικητικά Συµβούλια της
ΕΘΝΙΚΗΣ και της EUROBANK, όπου το Διοικητικό Συµβούλιο της
EUROBANK στην ουσία δεν λειτουργούσε, όπου είχαµε φτάσει
σε επίπεδο ανταλλαγής µετοχών, όπου είχαµε προχωρήσει σε
σειρά νοµικών ενεργειών; Με ποιο δικαίωµα έρχεται η τρόικα να
τα κάνει αυτά; 

Δώστε, λοιπόν, απαντήσεις σε αυτά τα βασικά ζητήµατα και σ’
άλλα τα οποία θα σας θέσουµε στη δευτερολογία µας. Επιµέ-
νουµε ότι η πολιτική σας ειδικότερα στο θέµα του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου -που το αναδεικνύουµε µ’ αυτήν την επίκαιρη επε-
ρώτηση και που αν θυµάστε είχατε ιδιαίτερες αντιρρήσεις για να
έρθετε εδώ να απαντήσετε σ’ αυτήν την επίκαιρη επερώτηση που
έχει κατατεθεί από τον Ιανουάριο- και γενικότερα στο ζήτηµα της
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, είναι µια πολιτική η οποία
έχει αποτύχει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Μαριά.
Το λόγο έχει ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πάνος

Καµµένος. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν κατα-
θέταµε αυτήν την επίκαιρη επερώτηση για τη διάλυση του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, στις 11-1-2013, περιµέναµε ότι ο
Υπουργός θα έρθει να απαντήσει για να δώσει συγκεκριµένες δι-
ευκρινίσεις που περίµενε ο ελληνικός λαός, οι µέτοχοι της τρά-
πεζας, οι καταθέτες, οι Έλληνες πολίτες, ο οικονοµικός κόσµος
της χώρας. 

Πέρασαν τρεις µήνες και µόνο µε παρέµβαση του Προέδρου
της Βουλής, της Διάσκεψης των Προέδρων, του συνόλου των
κοµµάτων και του Γενικού Γραµµατέα της Κυβερνήσεως, έτυχε
σήµερα να καταφέρουµε να έχουµε εδώ τον Υπουργό Οικονοµι-
κών για να απαντήσει στην επίκαιρη επερώτηση. Παραµένει επί-
καιρη επερώτηση και γίνεται πολύ πιο επίκαιρη σήµερα που τη
συζητούµε. 

Ο σηµερινός Πρωθυπουργός της χώρας είναι ο πρώτος Πρω-
θυπουργός της Μεταπολίτευσης, ο οποίος έχει αρνηθεί να έρθει
εδώ και να απαντήσει σε ερωτήµατα Βουλευτών ή Αρχηγών κοµ-
µάτων. Είναι ο πρώτος Πρωθυπουργός της Μεταπολίτευσης που
δεν έχει πατήσει εδώ για να απαντήσει απ’ αυτό εδώ το έδρανο,
από τη Βουλή των Ελλήνων, ούτε σε µία ερώτηση!

Κύριε Υπουργέ, κατέβασα πριν από λίγο από το διαδίκτυο τα
δύο σχεδιαγράµµατα της συνεδρίασης του Χρηµατιστήριου.
Ποιος θα φανταζόταν ότι αυτό το σχεδιάγραµµα του -30% που
κατέληξε σε +30% είναι της Τράπεζας EUROBANK και αυτό το
σχεδιάγραµµα που ξεκινά από το 0,36 ευρώ και φτάνει το 0,48
ευρώ µε διακυµάνσεις της τάξεως του 50% και 60% είναι της
Εθνικής Τράπεζας της Ελλάδος. Τέτοιου είδους σχεδιαγράµµατα
είχαµε να δούµε από την εποχή της «ΚΛΩΝΑΤΕΞ». 

Κάποιοι σήµερα αγόρασαν στο limit down, στο 0,11 ευρώ τη
µετοχή της EUROBANK και την πούλησαν στο 0,2 ευρώ. Κέρδι-
σαν, δηλαδή, στο 100%. Εάν αυτό δεν περιλαµβάνει χειραγώ-
γηση, τότε τι σηµαίνει χειραγώγηση στο χρηµατιστήριο; 

Τα καταθέτω για ιστορικούς λόγους στα Πρακτικά της Βου-
λής.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

Οι διακυµάνσεις, λοιπόν, αυτές αφορούν την τράπεζα η οποία
έκτισε την οικονοµική ιστορία της Ελλάδας, που στήριξε τον Ελ-
ληνισµό σε δύσκολες στιγµές. Η Εθνική Τράπεζα ήταν παρούσα
στη Μικρασιατική Καταστροφή, στον Εµφύλιο. Για πολλούς Έλ-
ληνες η τράπεζα αυτή σηµαίνει ελληνική οικονοµία. 

Θα σας θυµίσω τι έλεγε ο πολιτικός σας πατέρας, ο κ. Σηµίτης,

όταν προέβλεπε ότι το Χρηµατιστήριο θα πάει στις 6.000 µονά-
δες ή ο συγκάτοικός σας στη Σύρο, στα Λαγκόνια, ο κ. Γιάννος
Παπαντωνίου, όταν έλεγε ότι το Χρηµατιστήριο είναι η εικόνα της
αγοράς. Αυτή είναι η εικόνα της αγοράς. Αυτήν την εικόνα έχετε
δηµιουργήσει πραγµατικά, να ξεκινά µε -30% µία από τις κεντρι-
κές τράπεζες της Ελλάδας, κάποιοι να πουλάνε στο -30% και να
κλείνει στο +30%, διακυµάνσεις τέτοιες όπου αλλάζουν περιου-
σίες, διακυµάνσεις τέτοιες που το µόνο που δεν δίνουν είναι σι-
γουριά στον ελληνικό λαό, διακυµάνσεις τέτοιες που εσείς
δηµιουργείτε µε τις δηλώσεις σας.

Αντίστοιχη ήταν η επερώτηση που σας κάναµε για το Ταχυ-
δροµικό Ταµιευτήριο. Στις 10 Αυγούστου δηλώνετε ότι είναι
υγιές το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και το µόνο πρόβληµα που
είχε από το PSI ήταν αν θα ανακεφαλαιοποιηθεί. Στις 29 Αυγού-
στου, σε δεκαεννιά ηµέρες, τα τουµπάρετε όλα και λέτε ότι ου-
σιαστικά το κλείνετε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.

Αυτή την πολιτική εφαρµόζετε και από αυτήν την πολιτική,
κύριε Υπουργέ, σίγουρα κάποιοι κερδίζουν και κάποιοι χάνουν,
αυτοί που έχουν την εσωτερική πληροφόρηση, αυτοί που γνωρί-
ζουν τι θα δηλώσει ο καθένας. 

Το ίδιο ακριβώς παίζεται και στην ευρωπαϊκή σκηνή µε τις δια-
κυµάνσεις του ευρώ έναντι του δολαρίου. Αυτό παίζεται όµως
και στο σύνολο του τραπεζικού συστήµατος. Μιλάτε για το µον-
τέλο το οποίο έχετε. Ποιο είναι το µοντέλο; Υπάρχει µοντέλο,
όταν βλέπουµε ότι µε την ίδια τακτική η οποία ακολουθείται µε
την Αγροτική Τράπεζα, µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, µε τη
Γενική, µε τη Millenium, µε τις τράπεζες που απορροφούνται και
συγχωνεύονται ουσιαστικά αυτό που γίνεται πίσω από κάθε πε-
ρίπτωση είναι να κρύβεται ένα σκάνδαλο; 

Μιλήσατε για την Κύπρο. Διασφαλίστηκαν, λέτε, µε τις πράξεις
της ελληνικής Κυβερνήσεως οι καταθέσεις στα ελληνικά υποκα-
ταστήµατα. Γιατί δεν λέτε ότι τα 500 εκατοµµύρια τα έδωσε στον
κ. Σάλα το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας; Γιατί δεν
λέτε ότι αυτήν τη στιγµή η Πειραιώς έχει στα χέρια της καταθέ-
σεις 13 δισεκατοµµυρίων των ελληνικών brands των κυπριακών
τραπεζών; Γιατί δεν λέτε ότι θα εισπράξει 20 δισεκατοµµύρια
από τα δάνεια τα οποία έχουν εµπράγµατες εγγυήσεις; Είναι 13
δισεκατοµµύρια, συν 20 δισεκατοµµύρια, 33 δισεκατοµµύρια
αυτά τα οποία χαρίσατε, µε 500 εκατοµµύρια, τα οποία δώσατε
εσείς στην Τράπεζα Πειραιώς για να σώσει, δήθεν, τα ελληνικά
brands. Είναι αυτά που λείπουν από την κυπριακή οικονοµία.
Είναι αυτά που οδήγησαν σήµερα, µετά την υπαγωγή στα µνη-
µόνια της Κύπρου, να δηλώνει η γενική λογίστρια ότι τα χρήµατα
φτάνουν µέχρι της 18 Απριλίου, ενώ ήδη έχει από τον ELA στο
θησαυροφυλάκιο της Τράπεζας της Κύπρου ένα ποσό των 5 δι-
σεκατοµµυρίων, που βλέπαµε όλοι να µεταφέρεται µε κοντέινερς
και τη συνοδεία ασφάλειας.

Και εδώ σας ερωτώ: Πίσω από αυτά ποιοι κρύβονται; Κρύβον-
ται Έλληνες τραπεζίτες; Κρύβονται µεγαλοπαράγοντες µε τους
οποίους φωτογραφίζεστε σε δεξιώσεις, οι οποίοι έπαιρναν τα πε-
ρίφηµα µετοχοδάνεια, δάνεια για να αγοράζουν µετοχές της
ίδιας της τράπεζας; Είναι θεσµικοί παράγοντες. Ένας εξ αυτών
ήταν και ο πρόεδρος των εφοπλιστών, ο οποίος επετέθη στους
Ανεξάρτητους Έλληνες, γιατί είπαµε ότι µε το Αγγλικό Δίκαιο
µπορεί να κινδυνεύσουν βαπόρια υπό ελληνική σηµαία σε εται-
ρείες που έχουν πάρει δάνεια από ελληνικές τράπεζες και έχουν
πάει στον EFSF. Και βλέπουµε ότι σήµερα παρουσιάζεται ότι
είναι ένας εξ αυτών ο οποίος πήρε από τον κ. Βγενόπουλο µετο-
χοδάνειο για να αγοράσει µετοχές της «MIG». Πού βρίσκονται
αυτές οι µετοχές; Πόσα πήρε; Με τι εγγυήσεις; Έπληξαν ή όχι
την κυπριακή οικονοµία; Τους βοηθήσατε ή τα συγκαλύψατε
παίρνοντας τα ελληνικά υποκαταστήµατα; 

Αναφερθήκατε εν συνεχεία στην Αγροτική Τράπεζα. Και σας
ερωτώ: Σε ποιο κοµµάτι πάνε τα δάνεια του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας; Μήπως και εκεί έχουµε µία bad bank και εν συνε-
χεία υιοθετηθεί ότι θα αλλάξουµε τα ονόµατα των κοµµάτων και
θα κάνουµε το «Ευρωπαϊκό Κόµµα», όπου θα συγχωνευθείτε επι-
τέλους η Νέα Δηµοκρατία µε το ΠΑΣΟΚ, προκειµένου τα 200
εκατοµµύρια αυτά να σβηστούν; Γιατί σε κάθε περίπτωση υπάρ-
χει από πίσω µια σκόνη που σηκώνουµε και µπαίνουν κάτω από
το χαλί. 
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Και στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο υπάρχουν τέτοιες υποθέσεις.
Στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο υπάρχουν τα «σκάρτα» της «T-
BANK». Όµως κάποιοι άνθρωποι –παρ’ ότι ο Ψωµιάδης βρίσκεται
στη φυλακή- έχουν χάσει τις αποταµιεύσεις τους. Κάποιοι άνθρω-
ποι καταστράφηκαν εδώ στην Ελλάδα και κανείς δεν τους αποζη-
µίωσε. Κάποιοι άνθρωποι διέλυσαν τις οικογένειές τους. 

Και παράλληλα µαζί µε την «T-BANK», στο «bad bank» της συγ-
κεκριµένης Τράπεζας του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου µπαίνει και
η «POST BANK GREEN», δηλαδή η «Τράπεζα της Πράσινης Ανά-
πτυξης», όπου ο συνέταιρος της Τραπέζης του Ταχυδροµικού Τα-
µιευτηρίου, ο περίφηµος κ. Γριβέας, ήταν αυτός που έδωσε
δάνειο χορηγήσεων 17.000.000 ευρώ στην εταιρεία του ως µέλος
του Διοικητικού Συµβουλίου της τραπέζης. Ήταν αυτός που ορ-
γάνωνε τα συνέδρια µαζί µε τον Αντρίκο Παπανδρέου για την
«I4CENSE». Εν συνεχεία, αφού έδωσε δάνειο στον εαυτό του,
«έφαγε» τα λεφτά, την «κοπάνησε» στο Λονδίνο και τον ψάχνουµε.
Πόσους ακόµα ψάχνουµε; Πόσοι κρύβονται πίσω από τέτοιου εί-
δους δάνεια; 

Για να µην ειπωθεί ότι δεν σας καταθέτω στοιχεία, σας κατα-
θέτω την ένορκη κατάθεση του Μιχάλη Αγγελάκη, από τους µι-
κροµετόχους του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, που αναφέρει πώς
ακριβώς έγινε η ιστορία µε τα CDS. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άκουσα µε µεγάλη προσοχή ότι αναφερθήκατε στα CDS για
πρώτη φορά και είπατε το εξής καταπληκτικό, ότι όλα αγοράστη-
καν και πουλήθηκαν από το Μάρτιο µέχρι και το Δεκέµβριο του
2009, έχοντας υπ’ όψιν διασφάλιση των οµολόγων.

Σας ερωτώ, λοιπόν, το εξής: Εντάξει για το Μάρτιο, εντάξει για
τον Αύγουστο που αγοράστηκαν, εντάξει και για τον Οκτώβριο
που πουλήθηκαν. Αλλά το Νοέµβριο και το Δεκέµβριο που που-
λήθηκαν τα CDS -δηλαδή τα ασφάλιστρα κινδύνου- που σκοπό
είχαν να διαφυλάξουν τα οµόλογα, τα οποία είχε στην κατοχή του
το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και που κουρεύτηκαν µε το PSI και
διαλύθηκε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, γιατί πουλήθηκαν, ενώ
αποδεικνύεται ότι ο τότε Πρωθυπουργός της χώρας, ο κ. Γεώρ-
γιος Παπανδρέου, είχε συνοµιλίες µε τον Στρος Καν από πολύ πιο
πριν και είχε προβλέψει και είχε προδιαγράψει την είσοδο της
χώρας στο µηχανισµό στήριξης; 

Αυτά δεν τα λέω µόνο εγώ, τα λέει ο Πρωθυπουργός σας, εδώ
σε αυτήν την Αίθουσα. Όταν βγήκε στο «CANAL+» η συνέντευξη
του Στρος Καν, που είπε ότι ο Παπανδρέου γνώριζε και συνοµι-
λούσε από το φθινόπωρο, αυτό σηµαίνει ότι εν γνώσει του τότε
Πρωθυπουργού θα πηγαίναµε στο µηχανισµό στήριξης, άρα θα
«απογειωνόντουσαν» τα spreads.

Μας είπατε ότι κέρδισε 35.000.000 ευρώ από τα CDS. Έχετε
δίκιο. Ξέρετε γιατί; Αγοράστηκαν 950.000.000 ευρώ, όπως έχω
καταθέσει στη Βουλή, από την τότε διοίκηση, τον κ. Φιλιππίδη. Το
σύνολο που πωλήθηκε ήταν 1.350.000.000 δολάρια. Κανονικά θα
έπρεπε να είχαν κερδίσει 400.000.000 ευρώ και να τα είχε γράψει
στα κέρδη του το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. 

Μπείτε στον ισολογισµό, κύριε Υπουργέ. Κέρδισε 35.000.000
ευρώ. Ξέρετε γιατί; Γιατί τα άλλα ήταν προµήθειες αγοράς και πώ-
λησης. Και ρωτάµε στο Κοινοβούλιο, µε τέσσερις ερωτήσεις και
δύο επερωτήσεις, εδώ και τρία χρόνια: Ποιοι τα πήραν; Ποιοι τα
άρπαξαν; Ποιοι ήταν αυτοί που κέρδισαν; 

Και αν δεν µπορείτε να το κάνετε εσείς, γιατί απηγορεύετο στη
δικαιοσύνη να πάρει τα στοιχεία; Ο κ. Προβόπουλος τα κατέθεσε,
όπως µου είπε ο Εισαγγελέας κ. Κορέας και το είπε και δηµόσια
ο Εισαγγελέας κ. Πεπόνης όταν άσκησε τη δίωξη, δηλαδή την
έβαλε στην κατηγορία των κακουργηµάτων. Τα στοιχεία τα έδωσε
η Τράπεζα της Ελλάδος το Μάιο µεταξύ των δύο εκλογών. 

Τα απέκρυπτε ο κ. Προβόπουλος µέχρι τότε. Τα απέκρυπτε ο
άνθρωπος που έχει και την ευθύνη του κουρέµατος των ασφαλι-
στικών ταµείων των πανεπιστηµίων και των νοσοκοµείων, το µέλος
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, που ήξερε ότι θα κουρευ-
τούν και δεν µετέτρεψε τα αποθεµατικά σε γραµµάτια του ελλη-
νικού δηµοσίου, προκειµένου να γλιτώσουν τουλάχιστον από το
κούρεµα τα ελληνικά ιδρύµατα. Δεν συµβούλευσε από την

Κύπρο να βάλουν τα οµόλογα αυτά στα ελληνικά brands των κυ-
πριακών τραπεζών, ώστε να συµµετάσχουν στην αναχρηµατοδό-
τηση των 2.500.000.000 ευρώ. 

Με ποιους, λοιπόν, συνεργάστηκε όλο αυτό το σύστηµα και τι
συµβαίνει τώρα; Γιατί δεν µας λέτε τι πραγµατικά θέλετε να κά-
νετε; Διότι εδώ ακούω µε προσοχή να λέτε ότι εγγυάστε τις κα-
ταθέσεις. Εγώ σας πιστεύω και ζητώ έτσι να είναι. Και µου το
είπατε στην κατ’ ιδίαν συζήτησή µας, όπως µου είπατε –και
οφείλω να το πω δηµόσια, γιατί το δήλωσα και στο ΑΠΕ τότε- ότι
δεν δέχεται η τρόικα το deal της Εθνικής Τράπεζας µε την τρά-
πεζα EUROBANK. 

Αυτό όµως δεν έπρεπε να το πούµε και στους µετόχους της
Εθνικής; Δεν έπρεπε να το ξέρουν οι µέτοχοι της EUROBANK;
Εσείς το ξέρατε. Εµένα µου το είπατε. Εγώ δηµόσια το ανακοί-
νωσα, αλλά από εκεί και πέρα κανείς δεν µε άκουσε. Στις 27 Μαρ-
τίου συναντηθήκαµε, όπως θυµάστε. Έγινε αυτός ο διάλογος.
Είχατε γνώση ότι δεν θα γίνει το deal. Γιατί δεν το ανακοινώνατε
στους µετόχους, όπως προβλέπει ο νόµος; Ποιοι κερδοσκόπη-
σαν όλον αυτόν τον καιρό; 

Εγώ θέλω να µου πείτε –και θα καταθέσουµε ερώτηση άµεσα-
ποιοι αγόρασαν σήµερα στο -20% ή στο -10% την Εθνική και πού-
λησαν στο +20%; Ποιοι ήταν αυτοί που τόσο καιρό πόνταραν
στην αποτυχία του deal ή ποιοι ποντάρουν στην επιτυχία του
deal; Εδώ δεν µπορεί να ξεκινήσει χρηµατιστηριακή ηµέρα
αύριο, αν δεν δώσετε σαφέστατες απαντήσεις. 

Το θέµα είναι να απαντήσετε στον ελληνικό λαό τα εξής: Πώς
εγγυάστε τη λειτουργία του τραπεζικού συστήµατος, όταν σή-
µερα το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας διαθέτει µόνο
4,5 δισεκατοµµύρια; Είναι αλήθεια αυτό ή είναι άλλο το ποσό, το
οποίο δεν ξέρουµε; Πώς εγγυάστε τις καταθέσεις µέχρι 100.000
ευρώ, όταν στο ταµείο του ΤΕΚΕ σήµερα δεν υπάρχει ούτε 1 δι-
σεκατοµµύριο; Από 1 έως 1,2 δισεκατοµµύρια, τόσα είναι αυτήν
τη στιγµή τα χρήµατα που υπάρχουν στο ΤΕΚΕ. 

Πρέπει να πείτε τι έχουν γίνει όλα αυτά τα χρήµατα που µπή-
καν στις τράπεζες. Στις ελληνικές τράπεζες µπήκαν 350 δισεκα-
τοµµύρια και οι καταθέσεις είναι 160 δισεκατοµµύρια. Ποιοι τα
άρπαξαν και τα πήγαν στην Ελβετία ή στους φορολογικούς πα-
ραδείσους; Ποιοι είναι αυτοί που περιµένουν την κατάρρευση
της χώρας, για να πάρουν για ένα κοµµάτι ψωµί τις τράπεζες;
Ποιες τράπεζες θα επιβιώσουν; 

Υπάρχουν και υγιείς τράπεζες. Σήµερα είδα τη µετοχή της
Τράπεζας Αττικής. Η Τράπεζα Αττικής βρίσκεται σε αύξηση µε-
τοχικού κεφαλαίου. Έχει µαζέψει 150 εκατοµµύρια, από τα 350
εκατοµµύρια -αν θυµάµαι καλά- που ζητάει, για αύξηση µετοχι-
κού κεφαλαίου. Γιατί την καταδικάζετε; Γιατί δεν κοιτάτε ποιες
είναι οι υγιείς τράπεζες; 

Κλείσατε την Αγροτική Τράπεζα για να σωθεί η Πειραιώς,
χωρίς να έχουµε τα στοιχεία της «BLACKROCK» αν είναι ισχυρο-
τέρα η µια της άλλης. Το ίδιο ακριβώς παίζεται και τώρα. Φοβού-
µαι πολύ ότι είναι και άλλα παιχνίδια, τα οποία είναι από πίσω,
παιχνίδια κάποιων οι οποίοι δηµιουργούν πανικό, αγοράζουν στο
limit down και αύριο θα εµφανιστούν σωτήρες της χώρας.

Τα βλέπουµε όµως και στην Κύπρο πώς λειτούργησαν όλα
αυτά. Έχουµε να κάνουµε µε οικονοµικούς δολοφόνους, που
ποντάρουν στην πτώχευση της Ελλάδος. 

Πρέπει στη Βουλή, κύριε Υπουργέ, να είναι σαφής ο λόγος του
Υπουργού των Οικονοµικών. Πρέπει η Βουλή να γνωρίζει εάν τα
νούµερα αυτά τα οποία έχετε δηµόσια ανακοινώσει ισχύουν ή
όχι, εάν θα πάτε σε τέταρτο µνηµόνιο και αν θα πάρετε νέα
µέτρα. Δεν είναι δυνατόν αυτό να είναι κάτι µυστικό και απόρ-
ρητο, όπως οι εκθέσεις της «BLACKROCK», που αντικρούονται
µεταξύ τους. Θα πρέπει να ξέρουµε τι γίνεται µε τον ELA. Αυτήν
τη στιγµή είναι στα 32 και η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα στα
110; Έγινε η αλλαγή αυτή; Πώς προβλέπεται η στήριξη των τρα-
πεζών σε περίπτωση που τα χρειαστούν;

Όλα αυτά είναι ερωτήµατα τα οποία, κύριε Υπουργέ, έχετε
υποχρέωση να τα απαντάτε στη Βουλή. Ευτυχώς που αργήσατε
τρεις µήνες να απαντήσετε την επερώτησή µας, γιατί σήµερα
όλος ο ελληνικός λαός περιµένει. Η Βουλή είναι άδεια, αλλά οι
τηλεοράσεις είναι ανοικτές και περιµένουν µε αγωνία οι Έλληνες
τον Υπουργό Οικονοµικών να απαντήσει µε σαφήνεια, όχι για την
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προσωπική του εγγύηση, αλλά για την εγγύηση του ελληνικού
δηµοσίου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Πρόεδρε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-

µοκρατίας κ. Μάκης Βορίδης για έξι λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να θυµίσω, κυρία Πρόεδρε, ότι, όταν ξεκίνησε η χρη-

µατοπιστωτική κρίση στο ελληνικό τραπεζικό σύστηµα, υπήρχαν
270 δισεκατοµµύρια καταθέσεις. Αυτήν τη στιγµή που µιλάµε στο
ελληνικό τραπεζικό σύστηµα υπάρχουν 170 δισεκατοµµύρια κα-
ταθέσεις. Μόνο πριν από τις τελευταίες εκλογές και εξαιτίας του
µεγάλου πολιτικού κινδύνου, τον οποίο διαισθάνθηκαν οι Έλλη-
νες καταθέτες, αποσύρθηκαν από τις τράπεζες 60 δισεκατοµµύ-
ρια. Βέβαια, έκφραση της εµπιστοσύνης στη σταθερότητα του
τραπεζικού συστήµατος είναι ότι µετά τις εκλογές και µέχρι σή-
µερα έχουν επιστρέψει στο ελληνικό τραπεζικό σύστηµα περίπου
20 δισεκατοµµύρια από αυτά τα 60 δισεκατοµµύρια που έφυγαν.

Τους λέω αυτούς τους αριθµούς γιατί –κατά τη γνώµη µου-
κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα έπρεπε να πι-
στώσουµε στην ελληνική Κυβέρνηση και βεβαίως να πιστώσουµε
και στο ευρωπαϊκό θεσµικό οικοδόµηµα το γεγονός ότι, παρά την
έξοδο 100 δισεκατοµµυρίων από το ελληνικό τραπεζικό σύ-
στηµα, οι καταθέσεις είναι εκεί, ότι την ώρα που έφευγαν 60 δι-
σεκατοµµύρια µέσα σε ένα µήνα η δυνατότητα της αναλήψεως
ήταν εκεί. Πληρώθηκαν 60 δισεκατοµµύρια σε αυτούς που ήθε-
λαν να τα πάρουν, χωρίς να καταρρεύσουν οι τράπεζες.

Τι σηµαίνει αυτό; Ότι δεν υπάρχει κανείς λόγος να πανικοβάλ-
λουµε τους Έλληνες καταθέτες, γιατί έχουν γίνει κεντρικές επι-
λογές -µε τις οποίες κάποιος µπορεί να συµφωνεί ή να διαφωνεί,
αλλά οι κεντρικές επιλογές είναι εκεί- µε τις οποίες θωρακίστηκε
η ασφάλεια του ελληνικού τραπεζικού συστήµατος.

Θα µου επιτρέψετε επίσης, κυρία Πρόεδρε, να πω το εξής: Τι
είναι σηµαντικό σε ένα τραπεζικό σύστηµα; Η διακύµανση των
µετοχών; Το ποιος είναι ο ιδιοκτήτης; Ή σηµαντικό, για αντικει-
µενικούς λόγους, στην οικονοµία σε ένα τραπεζικό σύστηµα είναι
η διασφάλιση των καταθέσεων, η παροχή ρευστότητας, το κό-
στος δανεισµού στις επιχειρήσεις και εν τέλει η διασφάλιση των
θέσεων εργασίας; Εγώ νοµίζω ότι αυτά είναι τα οποία πρέπει να
ενδιαφέρουν έναν Υπουργό Οικονοµικών αλλά και µια εποπτική
αρχή. 

Και ερωτώ: Κουρεύτηκε καµµία κατάθεση στην Ελλάδα µέσα
σε αυτήν την κρίση; Όχι. Είναι επιτυχία, λοιπόν, όλου µας του θε-
σµικού οικοδοµήµατος αλλά και της Κυβέρνησης αυτό; 

Δεύτερον, πράγµατι υπάρχει µια τεράστια δυσκολία ρευστό-
τητας, γιατί υπάρχουν όλα αυτά τα ζητήµατα µε την ανακεφα-
λαιοποίηση. Προχωράµε σε µία κατεύθυνση, η οποία ήδη έχει
αρχίσει και εκφράζεται µε τη σταθεροποίηση του ρυθµού πιστω-
τικής επέκτασης. Υπήρχε βεβαίως πιστωτική συρρίκνωση όλο
αυτό το τελευταίο χρονικό διάστηµα. Αυτό σταθεροποιείται τώρα
και ελπίζουµε ότι θα ξαναπεράσουµε σε πιστωτική επέκταση και
µάλιστα µε µείωση των επιτοκίων. Αυτό δεν είναι το σηµαντικό; 

Τρίτον, οι θέσεις εργασίας -επειδή αυτό ετέθη στο πλαίσιο του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου- διασφαλίστηκαν ακόµα και µέσα
από µία σκληρή επιλογή όπως αυτή. 

Εποµένως οι βασικές κυβερνητικές επιλογές είναι εκεί και θα
µου επιτρέψετε να πω ότι είναι οι ορθές επιλογές. Έχουν δε γίνει
και ακολουθηθεί από µία σειρά κυβερνήσεων. Η βασική δοµή της
ανακεφαλαιοποίησης στην Ελλάδα, η βασική επιλογή έχει γίνει
µε νόµο Αλογοσκούφη, το θυµίζω. Είναι ο πρώτος νόµος µέσα
από τον οποίο στηρίχθηκε το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα µε πα-
ροχή µετρητών αλλά και µε παροχή εγγυήσεων. Πάνω σε αυτόν
το καµβά τότε οικοδοµήθηκε όλος ο υπόλοιπος µηχανισµός θω-
ρακίσεως του ελληνικού τραπεζικού συστήµατος. Προτού υπάρ-
ξει το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, προτού υπάρ-
ξει η στήριξη από τους ευρωενωσιακούς θεσµούς, η κυβέρνηση
Καραµανλή τότε έκανε αυτό που έπρεπε να κάνει, για να θωρα-
κίσει το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα.

Ακούω σήµερα µία συζήτηση ξανά και µια διασπορά ανασφά-

λειας προς τους Έλληνες καταθέτες. Μήπως βρισκόµαστε µπρο-
στά σ’ ένα κούρεµα καταθέσεων; Πρέπει αυτό να διευκρινιστεί.
Αφού ανακεφαλαιοποιείται το τραπεζικό σύστηµα, αφού έχουµε
πάρει τα χρήσιµα χρήµατα για την ανακεφαλαιοποίησή του, αυτό
είναι που διασφαλίζει τη σταθερότητα του ελληνικού τραπεζικού
συστήµατος και δεν έχει σχέση µε τις αλλαγές που έγιναν στο
κυπριακό τραπεζικό σύστηµα.

Ποια, λοιπόν, είναι εδώ η κριτική στην Κυβέρνηση; Ακούω ότι
δεν έπρεπε να ακολουθηθεί η λύση αυτή για το Ταχυδροµικό Τα-
µιευτήριο. Τι έπρεπε να γίνει; Έπρεπε, παραδείγµατος χάριν, µία
τράπεζα µη βιώσιµη να συνεχίσει να υποστηρίζεται µε χρήµατα
των φορολογουµένων; Αµφισβητείται η µη βιωσιµότητα της τρα-
πέζης. Με τι στοιχεία; Είµαστε εδώ η Τράπεζα της Ελλάδος, ο
εποπτικός οργανισµός;

Θα µου επιτρέψετε επίσης να σας πω ότι είναι δικαίωµα του
καθενός να αµφισβητεί την ευρωπαϊκή αρχιτεκτονική του τραπε-
ζικού συστήµατος, αλλά οι εποπτικές τραπεζικές αρχές, δηλαδή
οι κεντρικές τράπεζες, είναι ανεξάρτητες και θωρακίζονται από
τις παρεµβάσεις του κεντρικού κράτους, ακριβώς για να αποφεύ-
γονται τέτοιου είδους παρεµβάσεις και πολιτικές συζητήσεις, για
να µπορεί να υπάρχει µια απόσταση από τις πολιτικές πιέσεις και
να λειτουργούν και να κάνουν το καθήκον τους µε τον τρόπο µε
τον οποίο πρέπει να το κάνουν. Μπορεί κανείς να αµφισβητήσει
το µοντέλο αυτό. Δεν λέω ότι είναι το µόνο, αλλά λέω ότι είναι
το ευρωπαϊκό µοντέλο και λέω ότι αυτό είναι συστατικό του τρό-
που µε τον οποίο λειτουργούν οι ευρωενωσιακοί θεσµοί. 

Τι άλλο, λοιπόν, έπρεπε να γίνει για το Ταχυδροµικό Ταµιευτή-
ριο; Διασφαλίστηκαν οι θέσεις εργασίας, διασφαλίστηκαν οι κα-
ταθέτες και διασώθηκε ένα κοµµάτι µε τη νέα τράπεζα. Γιατί δεν
έπρεπε να ακολουθηθεί αυτό; Τι έπρεπε να γίνει; Έπρεπε να συ-
νεχίσουµε να βάζουµε λεφτά σε κάτι το οποίο θα χανόταν; Σε
κάτι το οποίο δεν εµφάνιζε προϋποθέσεις βιωσιµότητας; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. Αλλά ακούω και την κριτική για το
θέµα των συγχωνεύσεων. Αν µου επιτρέπετε, κυρία Πρόεδρε, πι-
στεύω ότι σε ενάµισι λεπτό θα έχω τελειώσει και σε αυτό.

Γιατί βιάζεται κάποιος να πάρει θέση ως προς αυτό; Το ερώ-
τηµα, λοιπόν, είναι το εξής: Η ανακεφαλαιοποίηση αυτών των
δύο τραπεζών -της EUROBANK και της ΕΘΝΙΚΗΣ- δεν έπρεπε να
γίνει και µε συµµετοχή των ιδιωτών και µε συµµετοχή των µετό-
χων; Δεν έπρεπε να βάλουν αυτό το 10% που απαιτεί ο νόµος,
προ της συγχωνεύσεως; Αυτοί που σήµερα οδύρονται για το
ναυάγιο της συγχωνεύσεως αυτής, δηλαδή, τι θα προτιµούσαν;
Να γίνει η συγχώνευση, να υπάρξει αξιοποίηση της µετοχικής
αξίας απ’ αυτούς που ήδη είχαν τις τράπεζες και δεν είχαν βάλει
ένα ευρώ -ούτε αυτό το 10%- και εν συνεχεία, µέσα απ’ αυτό το
καινούργιο τραπεζικό ίδρυµα, να συζητούµε την ανακεφαλαι-
οποίησή του µε διαφορετικούς βεβαίως όρους, οι οποίοι προφα-
νώς ήταν ευνοϊκοί για κάποιους και δυσµενείς για κάποιους
άλλους; Αυτή είναι η επιλογή την οποία προκρίνουν; 

Δεν είπε κανείς να µη γίνει η συγχώνευση. Είπαµε: «Η συγχώ-
νευση πότε θα γίνει; Πριν από την ανακεφαλαιοποίηση των τρα-
πεζών ή µετά;». Διότι, αυτή είναι η συζήτηση. Αν, όµως, οι ιδιώτες
µέτοχοι, δηλαδή οι τραπεζίτες, δεν θέλουν να βάλουν αυτό το
10%, τότε µε συγχωρείτε πολύ. 90% έχουν βάλει οι φορολογού-
µενοι στην ανακεφαλαιοποίηση. 

Εν πάση περιπτώσει, ας γίνουν οι τράπεζες κρατικές και οι
κρατικές αυτές τράπεζες θα δουν την αναγκαιότητα της συγχω-
νεύσεώς τους µετά. Αυτό, όµως, είναι κάτι στο οποίο πλέον οι
ιδιώτες µέτοχοι -οι τραπεζίτες- δεν θα έχουν λόγο. Αν θέλουν να
έχουν λόγο, κυρία Πρόεδρε, ας βάλουν τουλάχιστον κάποια χρή-
µατα, για να µπορούν να κερδίσουν και µε τη συµµετοχή τους
στο εγχείρηµα αυτό το δικαίωµα λόγου. 

Άρα εγώ θέλω να ακούσω το εξής. Αυτοί που σήµερα κριτικά-
ρουν τη συγκεκριµένη επιλογή, εκείνο το οποίο λένε στην πραγ-
µατικότητα τι είναι; Ότι θα έπρεπε να πάρει θέση η ελληνική
Κυβέρνηση υπέρ της διευκόλυνσης της µη συµµετοχής των ιδιω-
τών σε αυτό το ελάχιστο που ορίζει ο νόµος, αυτό το 10%.

Άρα, κυρία Πρόεδρε, θεωρώ ότι εδώ καλό είναι να κρατάµε τη
µεγάλη εικόνα κι η µεγάλη εικόνα είναι: η διασφάλιση των κατα-
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θέσεων, η ενίσχυση της ρευστότητας, η διασφάλιση των θέσεων
εργασίας στον τραπεζικό τοµέα, µέσα σε ένα ιδιωτικό οικονοµικό
περιβάλλον. Αυτά είναι πράγµατα τα οποία επιτυγχάνει µε την
πολιτική της η ελληνική Κυβέρνηση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Βορίδη. 
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινω-

νικό Μέτωπο κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης έχει το λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Έχουµε ενώπιόν µας έναν Υπουργό, υπόλογο ενός µείζονος

εθνικού εγκλήµατος, που υπερβαίνει και τα όρια της Ελλάδας.
Μείζονος εθνικού εγκλήµατος! 

Ο κ. Στουρνάρας µαζί µε τον κ. Προβόπουλο κατέστρεψαν και
διέλυσαν –συνεργοί είναι- το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα της Κύ-
πρου, στέλνοντας στον Καιάδα την Κύπρο, στην ουσία, συνολικά.
Τώρα έρχονται να δώσουν κι οι δύο µαζί -συνεταιράκια- τη χαρι-
στική βολή στο χρηµατοπιστωτικό σύστηµα της χώρας, διαλύον-
τας και κάθε προοπτική για την ελληνική οικονοµία. Δεν έχετε το
δικαίωµα αυτό, κύριε Στουρνάρα, και δεν έχετε δικαίωµα να κά-
νετε τέτοιου είδους οµιλίες απ’ αυτό το Βήµα, να µας δίνετε πε-
ριλήψεις εκθέσεων. 

Κάνατε το εθνικό έγκληµα να διαλύσετε την Αγροτική Τράπεζα
της Ελλάδας σε µια νύχτα, χωρίς να δώσετε κανένα στοιχείο
στην Ελληνική Βουλή και κανένα στοιχείο στην ελληνική κοινή
γνώµη. Δεν µας είπατε γιατί δεν ήταν βιώσιµη η Αγροτική Τρά-
πεζα της Ελλάδας. Ποτέ δεν µας δώσατε, παρ’ όλο που σας τη
ζητήσαµε, την έκθεση της Τράπεζας της Ελλάδος, µε την οποία
τεκµηριώνεται αυτή η µη βιωσιµότητα. Ποτέ δεν µας δώσατε τις
αντίστοιχες εκθέσεις των ελεγκτικών οργάνων. Ποτέ δεν µας δώ-
σατε τις εκθέσεις διεθνών οίκων για την  Αγροτική Τράπεζα. 

Επίσης, αποκρύψατε την έκθεση του απερχόµενου τότε διοι-
κητή της Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδας, τον οποίο εσείς εί-
χατε διορίσει. Δεν οµιλώ προσωπικά, µιλάω συλλογικά ως
Κυβέρνηση, ως µνηµονιακές κυβερνήσεις. 

Κι όµως, σε µια νύχτα την κλείσατε την Αγροτική Τράπεζα και
την παραχωρήσατε µε προίκα πάνω από 7 δισ. -λεφτά των Ελλή-
νων φορολογουµένων- στην Τράπεζα Πειραιώς και ήρθατε εδώ
να µας πείτε τι καλά που κάνατε µε τις κυπριακές τράπεζες και
ότι οι κυπριακές τράπεζες δεν επιβάρυναν το δηµόσιο χρέος. 

Ψεύδεσθε! Ψεύδεσθε από το Βήµα της Βουλής! Τα 500 εκα-
τοµµύρια, µε τα οποία έγινε η εξαγορά, είναι λεφτά που δόθηκαν
από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Αυτά είναι δά-
νεια του ελληνικού δηµοσίου, είναι λεφτά των φορολογουµένων.
Μ’ αυτά κατά το 1/3 ή κατά τα 2/3 από την κυπριακή πλευρά έγινε
η ανακεφαλαιοποίηση. Και αυτά τα παρουσιάσατε ως τίµηµα που
δήθεν καταβάλλει η Τράπεζα Πειραιώς. Δεύτερη προίκα, λοιπόν,
για την Τράπεζα Πειραιώς. Δουλεύετε για ιδιωτικά συµφέροντα.
Δεν έχετε αυτό το δικαίωµα. 

Τώρα µιλάµε για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Όποια κίνηση
γίνει για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο πρέπει να είναι κίνηση δια-
φανής, να την ξέρουν όλοι οι Έλληνες πολίτες. Εσείς τα κρύψατε
όλα. Πού είναι η έκθεση της Τράπεζας της Ελλάδας µε την οποία
βγάζει µη βιώσιµο το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο; Πού είναι η έκ-
θεση της «ALVAREZ & MARSAL»; Πού είναι η έκθεση της «BLACK
ROCK»; Πέρασε από τρία τεστ το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο επι-
τυχώς. Καταθέστε τά µας εδώ. Από πού βγάζετε τη µη βιωσιµό-
τητα του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου; Ποιος το είπε; Με
απόρρητα στοιχεία, τα οποία δεν τολµάτε να εµφανίσετε στη
Βουλή; Έτσι βγάζετε µη βιώσιµο ένα ιστορικό Ταχυδροµικό Τα-
µιευτήριο; Εγκληµατείτε! 

Σε λίγο θα έχουµε µία χώρα, που θα είναι η µόνη χώρα στην
Ευρώπη η οποία  δεν θα έχει Αγροτική Τράπεζα. Και είναι µία
κατ’ εξοχήν αγροτική χώρα, µε µια ιστορική αγροτική παράδοση.
Έχουµε διάλυση, λοιπόν, της αγροτικής παραγωγής, γιατί, χωρίς
τράπεζα ειδικού σκοπού για τον αγροτικό τοµέα, δεν µπορεί να
σταθεί αγροτική παραγωγή και το ξέρετε πολύ καλά. Έπρεπε να
εκσυγχρονίσετε, να αναβαθµίσετε και να αναπροσανατολίσετε
το ρόλο της Αγροτικής Τράπεζας, για να παίξει µια ειδική απο-
στολή σ’ αυτήν την κρίση για τον αγροτικό τοµέα. 

Θα είµαστε η µόνη χώρα, επίσης, σε όλη την Ευρώπη, που δεν

θα έχει Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, διότι µε τον τρόπο µε τον
οποίο  παραχωρείτε στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότη-
τας Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας το Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο, σε λίγο θα το πουλήσετε και αυτό. Οι Γερµανοί επι-
βάλλουν στην Ελλάδα κάτι το οποίο δεν ισχύει στη χώρα τους,
που είναι γεµάτη από λαϊκά ταχυδροµικά ταµιευτήρια. Εκεί στη-
ρίζουν το τραπεζικό τους σύστηµα και τη λαϊκή αποταµίευση. Και
όµως, η Ελλάδα δεν θα έχει Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. 

Το καταληστεύσατε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο επί όλων των
κυβερνήσεων, εκσυγχρονισµού Σηµίτη, µετά Καραµανλή, τώρα
µνηµονιακών κυβερνήσεων. Το καταληστεύσατε κυριολεκτικά.
Δισεκατοµµύρια επί δισεκατοµµυρίων πήρατε από το Ταχυδρο-
µικό Ταµιευτήριο, για να κλείσετε µαύρες τρύπες. 

Και να πω ότι αυτήν την αυθαίρετη εκτίµησή σας την κάνετε
για να εξυπηρετήσετε ιδιοτελείς σκοπούς, ιδιοτελείς µε την ευ-
ρύτερη έννοια, όχι κατ’ ανάγκην προσωπικούς. Αφού κάνατε, λοι-
πόν, αυτήν την αυθαιρεσία, θα σας πω το εξής. Αν χρειαζόταν
ανακεφαλαιοποίηση το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και ήταν µη
βιώσιµο, γιατί να µην παραµείνει και να συνεχίσει το ρόλο του ως
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και να το εκποιήσετε στην τρίτη τρά-
πεζα; Αν χρειαζόταν διαχωρισµό η Αγροτική Τράπεζα ως µη βιώ-
σιµη, γιατί η καλή Αγροτική Τράπεζα δεν µπορούσε να συνεχίσει
το ρόλο της και να παίξει ρόλο στον αγροτικό τοµέα και έπρεπε
να παραχωρηθεί σε τρίτους; Αυτά είναι τα µείζονα θέµατα, τα
οποία αυτήν τη στιγµή µάς αποκρύπτετε. 

Λέτε για το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα ότι πάτε να το διασώ-
σετε µε αυτά που κάνετε. Όταν δίνετε στο Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας να παίξει αυτόν το ρόλο, στην ουσία
–µην πιάνουµε το νοµότυπο της υπόθεσης- κινείστε σε βάρος
του δηµοσίου και του δηµοσίου συµφέροντος. Γιατί ξέρετε πολύ
καλά ότι το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας κινείται µε
λεφτά των φορολογουµένων, µε λεφτά του δηµοσίου, µε δάνεια
του δηµοσίου, αλλά αυτό ανήκει στο ευρωσύστηµα, στην Τρά-
πεζα της Ελλάδος. 

Στην ουσία διευθύνεται από την τρόικα και συµµετέχουν στο
διοικητικό του συµβούλιο και εκπρόσωπος της Ευρωπαϊκής Κεν-
τρικής Τράπεζας και εκπρόσωπος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.
Είναι ανεξάρτητο και δεν παίρνει εντολές από την Κυβέρνηση. 

Με λίγα λόγια, τι κάνουν; Η Ελληνική Κυβέρνηση και το ελλη-
νικό δηµόσιο, δηλαδή ο φορολογούµενος, βάζει τα λεφτά -σε µία
περίοδο που λέτε ότι λεφτά δεν υπάρχουν- αλλά τη διαχείριση
την αναλαµβάνει η τρόικα, η Τράπεζα της Ελλάδος, το ευρωσύ-
στηµα και η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. 

Αυτό δεν έχετε δικαίωµα να το κάνετε. Δεν είναι δυνατόν να
πληρώνει ο ελληνικός λαός µε τη λεηλασία των εισοδηµάτων του
και τη διεύθυνση του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος και το
ρόλο του και την προοπτική του να τα καθορίζει η τρόικα, µε ξένα
συµφέροντα και για να υπηρετήσει τα γνωστά κέντρα από τα
οποία εξαρτάται. Δεν έχετε κανένα δικαίωµα να το κάνετε αυτό
και να λέτε ότι σώζετε µε τα λεφτά του δηµοσίου το χρηµατοπι-
στωτικό σύστηµα. Τι σώζετε; Πόσες είναι οι καταθέσεις; Τι λεφτά
θα βάλει ακόµα το δηµόσιο για να σώσει τις καταθέσεις;

Έχετε ανοίξει µια «µαύρη τρύπα». Όταν µιλάµε για καταθέσεις
περίπου 170 δισεκατοµµυρίων, είναι πολλαπλάσια τα δανεικά
που έχει χρεωθεί το ελληνικό δηµόσιο για να στηρίξει το τραπε-
ζικό σύστηµα και πολλαπλάσια τα δάνεια των τραπεζών. Αναφέ-
ροµαι σε δάνεια και προς την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, που
χρωστάνε λεφτά, αλλά και προς τρίτες τράπεζες στο εξωτερικό. 

Κάντε αυτό το ισοζύγιο, για να µας πείτε τι σώζετε. Βάζετε
λεφτά σε µια «µαύρη τρύπα» και σωστά ερωτηθήκατε προηγου-
µένως να µας πείτε αν τα 50 δισεκατοµµύρια -τα οποία είναι το
ένα τέταρτο του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος και τα βάζετε
τώρα, την ώρα που εφαρµόζετε αυτές τις άγριες πολιτικές λιτό-
τητας, για να σώσετε τη «µαύρη τρύπα» των τραπεζών, υποτίθε-
ται- θα αρκέσουν ή αν αύριο θα χρειαστεί και νέα επανακεφα-
λαιοποίηση και νέες κεφαλαιακές ενέσεις στις τράπεζες. 

Με τις πολιτικές ύφεσης που ακολουθείτε και την κλιµάκωση
των «κόκκινων δανείων» αύριο πάλι οι τράπεζες θα χρειαστούν
νέο χρήµα, νέες κεφαλαιακές ενισχύσεις. Ποιος θα βάλει τότε
αυτά τα λεφτά; Πείτε µου. Θα έχετε ξανά δανειοδότηση, για να
εκτινάξετε περαιτέρω το δηµόσιο χρέος ή θα αρχίσει πάλι το
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κούρεµα, το οποίο εσείς εγκαινιάσατε, µε δικές σας αποφάσεις,
από την Κύπρο; 

Εδώ που έχουµε φτάσει,  η µόνη λύση είναι µία προοδευτική
ανατροπή στη χώρα, για την άµεση εθνικοποίηση του τραπεζικού
συστήµατος, την εθνικοποίηση και κοινωνικοποίησή του και το
ριζικό αναπροσανατολισµό του, για να παίξει έναν αποκλειστικά
αναπτυξιακό, παραγωγικό, επενδυτικό ρόλο και όχι να συνεχίζει
την κερδοσκοπία, ακόµα και σήµερα, είτε υπό µορφή ιδιωτών
είτε υπό τη µορφή του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότη-
τας, δηλαδή των τροϊκανών ιδιοτελών στόχων σε βάρος της
χώρας, σε βάρος του δηµοσίου, σε βάρος του ελληνικού λαού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Λαφαζάνη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του  ΠΑΣΟΚ κ. Μιχάλης
Χρυσοχοΐδης έχει το λόγο. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Η συζήτηση σήµερα της επερώτησης των συναδέλφων των

Ανεξάρτητων Ελλήνων συµπίπτει µε τη σηµαντική -και υπό το
φως των εξελίξεων- υπόθεση της συγχώνευσης της Εθνικής Τρά-
πεζας της Ελλάδος µε τη EUROBANK. Βλέπω εδώ και δύο ηµέ-
ρες ορισµένους οι οποίοι επιχειρούν να πανικοβάλουν τον κόσµο,
τους καταθέτες και να δηµιουργήσουν ένα κλίµα πανικού, µιλών-
τας για αποτυχία. Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτή είναι µία ευκαιρία να
ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα και να στείλουµε ένα µήνυµα
απόψε εδώ από το ελληνικό Κοινοβούλιο, ότι οι καταθέσεις των
Ελλήνων καταθετών είναι ασφαλείς, ότι δεν πρόκειται να γίνει
απολύτως καµµία µείωση ή κούρεµα των καταθέσεών τους, ότι
θα συνεχιστεί απρόσκοπτα η λειτουργία των ελληνικών τραπεζών
και ότι το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα είναι απόλυτα ισχυρό και
µε τέτοιο τρόπο διασφαλισµένες οι συµφωνίες που έχει κάνει η
χώρα, που δεν χωρούν αµφιβολίες για την ασφάλειά του. 

Εδώ, λοιπόν, υπάρχει µια καθαρή υπόθεση, η οποία έγκειται
σε µια συµφωνία, όπου είναι υποχρεωµένο το Ταµείο Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας -το ελληνικό δηµόσιο ουσιαστικά- να
καταθέσει το 90% της ανακεφαλαιοποίησης, µε χρήµατα τα
οποία χρεώνεται ο ελληνικός λαός στο χρέος του, στο δηµόσιο
χρέος, και 10% να βάλουν οι ιδιώτες ή οι µέτοχοι. 

Από τη στιγµή, λοιπόν, που δεν βάζουν τα χρήµατα οι ιδιώτες,
πού είναι το πρόβληµα; Ποιον κατηγορούµε; Μήπως την Κυβέρ-
νηση; Η Κυβέρνηση ευθύνεται που δεν βάζουν τα άλλα χρήµατα
οι ιδιώτες, που δεν κάνουν την ανακεφαλαιοποίηση, που δεν θέ-
λουν να συµµετέχουν; Και λοιπόν; Αυτοί οι οποίοι υπερασπίζονται
ενδεχοµένως την αποτυχία όλης αυτής της υπόθεσης και επικα-
λούνται αποτυχία, τι έχουν να προτείνουν; Ότι δεν πρέπει να βά-
λουν τα χρήµατα οι ιδιώτες;

Έρχεται, λοιπόν, το δηµόσιο, το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας και βάζει τα υπόλοιπα χρήµατα. Αυτό δεν πρέπει
να γίνει; Εσείς, δεν µιλάτε, κύριε Λαφαζάνη, για κρατικοποίηση
των τραπεζών; Να, λοιπόν, προχωράµε αυτήν τη στιγµή και έρ-
χονται δύο µεγάλες τράπεζες, η µεγαλύτερη της χώρας και άλλη
µία, στα χέρια του ταµείου. Στη συνέχεια, µέσα από διαδικασίες
εξυγίανσης, θα περάσουν, µέσα από διαγωνισµούς, στα χέρια
κάποιων οι οποίοι θα καταθέσουν το µεγαλύτερο ποσό.

Υπάρχει κάποιο πρόβληµα; Χάνει κάποιος τα χρήµατά του, τις
καταθέσεις του; Κάποιες επιχειρήσεις που είναι πελάτες αυτών
των τραπεζών δεν θα χρηµατοδοτηθούν το επόµενο χρονικό διά-
στηµα; Σε τι συνίσταται, λοιπόν, η αποτυχία;

Άρα υπάρχει µια θετική εξέλιξη, ότι δηλαδή, παρά την προ-
σπάθεια να δηµιουργηθεί πανικός, δεν δηµιουργήθηκε κανένα
πρόβληµα στη λειτουργία του ελληνικού τραπεζικού συστήµα-
τος. Η Ελλάδα δεν υπέστη αυτήν τη µεγάλη ταλαιπωρία και ζηµιά
την οποία υπέστη, δυστυχώς, η Κύπρος πριν από λίγες µέρες.

Θέλω να πω σε όσους επικαλούνται, όπως ο προηγούµενος
οµιλητής, ο κ. Λαφαζάνης, το µείζον εθνικό έγκληµα του κ. Στουρ-
νάρα, ότι ο τελευταίος δεν ήταν ο συνοµιλητής της Κύπρου στο
Eurogroup. Υπάρχει Υπουργός Οικονοµικών, υπάρχει Πρόεδρος
της Κύπρου, ο οποίος συνοµιλεί µε την ηγεσία της Ευρώπης, µε
το Eurogroup και παίρνει αποφάσεις.

Εσείς, κύριε Λαφαζάνη, είπατε να πει η Κύπρος ένα µεγάλο
«όχι» και το είπε, δυστυχώς, µε αποτέλεσµα σήµερα να εξανεµί-
ζονται κόποι συνταξιούχων και φτωχών ανθρώπων και να χάνουν

τα λεφτά τους. Και δεν ζητήσατε ακόµα συγγνώµη, που έπρεπε
να το κάνετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Καλά, δεν ντρέπεστε λιγάκι;
Εµείς να ζητήσουµε συγγνώµη; 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Έπρεπε να ζητήσετε συγγνώµη. Και
έρχεστε τώρα και λέτε ότι το ευρώ δεν είναι ταµπού, δεν είναι
φετίχ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η εθελοδουλία µέχρι εκεί θα
φτάσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-
ζάνη, σας παρακαλώ. Είπατε αυτά που θέλατε και ο κ. Χρυσοχοΐ-
δης θα πει αυτά που κρίνει.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Νοµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ότι επιτέλους πρέπει να αποκαταστήσουµε τη λογική και να
µπορέσουµε να συνεννοηθούµε εδώ, µεταξύ µας.

Κυρία Πρόεδρε, σε ό,τι αφορά το ζήτηµα της επερώτησης των
συναδέλφων των Ανεξάρτητων Ελλήνων ξεκινάω µε το ερώτηµα
που έθεσε και ο κ. Βορίδης προηγουµένως. Δεν θέλουµε να
υπάρχει ένα βιώσιµο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο; Πιστεύω ότι όλοι
µας το θέλουµε. Είναι βιώσιµο το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο;
Όπως είπε ο Υπουργός, υπήρξε µια διαδικασία, µε βάση κάποια
κριτήρια εποπτικά και επιχειρηµατικά. Τι αποτέλεσµα είχαµε; Εί-
χαµε ένα αποτέλεσµα που λέει ότι η τεκµαιρόµενη ικανότητα να
αποπληρώσει το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο το ποσό της κεφα-
λαιακής ενίσχυσης, µέσα σε εύλογο χρονικό διάστηµα, δεν υφί-
σταται. Αυτή είναι η έννοια της βιωσιµότητας. Από την αξιο-
λόγηση, όπως είπε ο Υπουργός, προέκυψε ότι οι τέσσερις µεγά-
λες συστηµικές τράπεζες, ΕΘΝΙΚΗ, ALPHA, EUROBANK και ΠΕΙ-
ΡΑΙΩΣ είναι βιώσιµες, όµως όχι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.
Μπορούµε να κάνουµε κάτι διαφορετικό; Να πούµε ότι είναι βιώ-
σιµο; Ποιος θα το πει αυτό; Οι τεχνικοί δεν το λένε, αυτοί δηλαδή
οι οποίοι αξιολογούν τις τράπεζες, οι οποίοι είναι γι’ αυτήν τη
δουλειά και έχουν αυτή την αποστολή; 

Δηλαδή, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο δεν θα ήταν µακροχρό-
νια βιώσιµο, µε την έννοια ότι δεν θα µπορούσε να συνεχίσει να
λειτουργεί αυτοδύναµο και να αποπληρώσει την κρατική βοήθεια
σε λογικό βάθος χρόνου. Δηλαδή, δεν θα ήταν δυνατή η αποπλη-
ρωµή της κεφαλαιακής ενίσχυσης του ελληνικού δηµοσίου.

Ο Υπουργός είπε προηγουµένως ότι συνολικά το Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο εµφάνισε αρνητικές τιµές σε εννιά από τα δώδεκα
εποπτικά κριτήρια και είναι -61% σε σχέση µε τα επιχειρηµατικά
κριτήρια.

Γι’ αυτό, εφόσον εµείς αναθέτουµε σε κάποιους µελέτες, εί-
µαστε υποχρεωµένοι να λαµβάνουµε υπ’ όψιν τις µελέτες τους. 

Σηµειώνεται, επίσης, ότι η εκτίµηση της κερδοφορίας στην
αξιολόγηση της βιωσιµότητας έγινε χωρίς να ληφθούν υπ’ όψιν
οι ζηµιές οι οποίες έγιναν από το PSI. Δηλαδή, έγινε πρωτύτερα
και δεν ελήφθησαν καθόλου υπ’ όψιν οι ζηµιές σε σχέση µε το
PSI.

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο έχει πράγµατι µια µακρά ιστορία,
αλλά ταυτόχρονα τα τελευταία χρόνια έχει εµφανίσει σηµαντικές
ζηµίες, οι οποίες καταγράφονται στην έρευνα που έχει κάνει και
η «ALVAREZ». Βλέπω εδώ αυτό που µας έδωσε ο Υπουργός, το
οποίο δεν είναι πλήρες, αλλά λέει ακριβώς η «ALVAREZ» ότι πρέ-
πει να σπάσει η τράπεζα σε δύο κοµµάτια, σε «καλή» και «κακή».
Πού είναι, λοιπόν, αυτό που ακούστηκε, ότι η «ALVAREZ» προ-
τείνει κάτι διαφορετικό;

Λέω, λοιπόν, ότι αυτήν τη στιγµή έχουµε διασφαλίσει τη λει-
τουργία του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, τη διατήρηση τριών χι-
λιάδων θέσεων εργασίας, τη χρηµατοδότηση και τη συνέχιση της
δανειοδότησης για τους δηµοσίους υπαλλήλους κυρίως και τον
ελληνικό λαό για αγορά κατοικίας και έχουµε διασφαλίσει µια
τράπεζα, για να δούµε το µέλλον της µέσα από υγιή τρόπο. Άρα
δεν βλέπω πού έχει υποστεί ζηµία το εθνικό, το οικονοµικό, το
δηµόσιο, το λαϊκό συµφέρον. Ειλικρινώς, δεν βλέπω πουθενά
καµµιά ζηµία, η οποία να πλήττει τα συµφέροντα της οικονοµίας
και της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε  Χρυσοχοΐδη.
Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Δηµοκρατι-
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κής Αριστεράς κ. Ασηµίνα Ξηροτύρη-Αικατερινάρη.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός µε τις εξελί-

ξεις των τελευταίων ηµερών ότι η διαδικασία της ανακεφαλαι-
οποίησης, που είναι ιδιαίτερα δύσκολη από µόνη της και πολύ
δαπανηρή, παρουσιάζει µια εµπλοκή, ιδιαίτερα για το µεγάλο
τραπεζικό πυλώνα µας, την Εθνική Τράπεζα. Το µπλοκάρισµα
αυτής της συγχώνευσης ΕΤΕ και EUROBANK δεν είναι µία θετική
εξέλιξη. Είναι αρνητική εξέλιξη. Φοβούµαστε ότι το πισωγύρισµα
θα έχει ως συνέπεια να εµφανιστούν προβλήµατα στη λειτουργία
των δύο τραπεζών και στη δυναµική, που τουλάχιστον η Εθνική
Τράπεζα θα θέλαµε να έχει στην εξέλιξή της.

Από την άλλη πλευρά, στη EUROBANK, η οποία λειτουργούσε
το τελευταίο διάστηµα ως θυγατρική της Εθνικής Τράπεζας, φαί-
νεται ότι µπορεί να υπάρξει σηµαντικό πρόβληµα µε τους οκτώ
χιλιάδες εργαζοµένους. 

Κύριε Υπουργέ, είναι δύο µεγάλοι τραπεζικοί οργανισµοί και
θα έπρεπε ή θα πρέπει τουλάχιστον να δούµε τι έφταιξε σε αυτήν
τη συνολική προετοιµασία τους, αλλά και στους χειρισµούς των
διαπραγµατεύσεων. Γιατί, κύριε Υπουργέ, η τρικοµµατική Κυβέρ-
νηση υποστήριξε αυτήν τη συγχώνευση θερµά και πολύ σωστά,
κατά τη δική µας άποψη. Πρέπει, εποµένως, να δούµε γιατί δεν
προχωρούν αυτά τα θέµατα. Φταίει το γεγονός ότι η ΕΤΕ δεν
µπόρεσε να διασφαλίσει το 1 δισεκατοµµύριο ευρώ, για να κα-
λύψει το 10% της αύξησης του µετοχικού κεφαλαίου και µαζί µε
τη EUROBANK γιατί δεν εξασφάλισαν το 1,6 δισ.; Γιατί δεν προ-
ετοιµάστηκε η ΕΤΕ, τουλάχιστον, τόσον καιρό; Δίνουν πάτηµα σε
µια τρόικα, η οποία πραγµατικά περιµένει κάθε φορά στη γωνία,
για να χειριστεί τα θέµατα από τη δική της σκοπιά και να τα αξιο-
ποιήσει, για να παρέµβει στο ότι εµείς ζητάµε περισσότερα χρή-
µατα γι’ αυτήν τη συγχώνευση.

Από την άλλη πλευρά, εµείς θέλουµε να διασφαλίσουµε και
την Εθνική Τράπεζα και τη EUROBANK. Βεβαίως, κύριοι συνά-
δελφοι, περιέρχονται µε την ανακεφαλαιοποίηση στο ΤΧΣ, µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται, και κυρίως ότι εκεί οι υποχρεώσεις από το
µνηµόνιο είναι ότι µετά από ένα χρονικό διάστηµα θα πρέπει πάλι
να πωληθούν στους ιδιώτες.

Είναι θέµατα που πρέπει πράγµατι να δούµε, για να διορθώ-
σουµε αυτή την κατάσταση, κύριε Υπουργέ. 

Στη φάση λοιπόν αυτής της αναδιάταξης του τραπεζικού συ-
στήµατος, έρχεται και η συζήτηση που κάνουµε σήµερα για το
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και γίνεται πάλι επίκαιρη, παρ’ όλο που
οι αποφάσεις είχαν ληφθεί τον Ιανουάριο κι η επερώτηση έγινε
τον Ιανουάριο. Έρχεται πάλι να µας βάλει στις σκέψεις ότι ένας
ακόµη πυλώνας, µε κυρίαρχο το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, θα
µπορούσε να απορροφήσει την Τράπεζα Αττικής, την PROBANK,
αλλά ακόµη και συνεταιριστικές τράπεζες, που αντιµετωπίζουν
τεράστιες δυσκολίες µε την ανακεφαλαιοποίηση, ώστε να µη χα-
θούν και να µπορέσουν να δηµιουργήσουν έναν ακόµη σταθερό
πυλώνα. 

Είναι γεγονός ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο έσπασε στην
«καλή» και στην «κακή» τράπεζα. Πράγµατι η νεοϊδρυθείσα τρά-
πεζα πήρε την άδεια λειτουργίας από την Τράπεζα της Ελλάδος
και ενισχύθηκε, όπως µας είπατε, κεφαλαιακά µε 4,5 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, ορισµένα τώρα, στην αρχή, και τα υπόλοιπα µετά,
σε επόµενη φάση. 

Η νέα τράπεζα, λοιπόν, είναι πλήρως κεφαλαιοποιηµένη και
έχει πρόσβαση σε ρευστότητα από το ευρωσύστηµα -πολύ
σωστά- µέσω της Τράπεζας της Ελλάδος και συνεχίζει κανονικά
τη λειτουργία της, µε στόχο το ταχύτερο δυνατόν να διατεθούν
οι µετοχές της προς πώληση. Η άδεια της παλιάς τράπεζας ανα-
κλήθηκε κι η παλιά τράπεζα τέθηκε σε εκκαθάριση.

Εµείς είχαµε από τότε προτείνει και θεωρούσαµε ότι το Ταχυ-
δροµικό Ταµιευτήριο µπορούσε και έπρεπε να συγχωνευτεί
χωρίς να διασπαστεί µε τις τράπεζες που σας προανέφερα και
να αποτελέσει την αρχή δηµιουργίας ενός τέταρτου, ισχυρότε-
ρου τραπεζικού συστήµατος. Αλλά νοµίζω ότι και τώρα υπάρ-
χουν αυτές οι δυνατότητες και οι προϋποθέσεις. 

Η νέα διοίκηση της νέας τράπεζας µε µοναδικό µέτοχο πλέον
το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας θα πρέπει µε χρη-

στή διοίκηση και διαχείριση, µε τα ανταγωνιστικά πλεονεκτήµατα
τα οποία διαθέτει το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, να αξιοποιήσει
την υπάρχουσα περιουσία του ελληνικού κράτους και να συνεχί-
σει να παρέχει ποιοτικές τραπεζικές και κοινωνικές υπηρεσίες,
καθώς και να διατηρήσει απρόσκοπτα τη συνεργασία της µε τα
ΕΛΤΑ.

Ουσιαστικά, εµείς διατηρούµε τη θέση µας ότι η νέα τράπεζα
µε την επωνυµία Νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο θα πρέπει να
αποτελέσει τον πυρήνα του τέταρτου ισχυρότερου τραπεζικού
συστήµατος, πλέον αυτών των οποίων υπάρχουν και δεν ξέρουµε
τώρα πώς θα εξελιχθεί η κατάσταση και γι’ αυτά. 

Εδώ ήθελα να τονίσω ότι πράγµατι και µε τις προσπάθειες της
Δηµοκρατικής Αριστεράς, αλλά και όλης της τρικοµµατικής Κυ-
βέρνησης, τουλάχιστον έχει λυθεί το µεγαλύτερο µέρος και τα
προβλήµατα των εργαζοµένων. Αυτό έγινε πρόσφατα και στη συ-
ζήτηση που είχαµε στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, κατά
την ακρόαση των φορέων -όπου ακούσαµε τον πρόεδρο των ερ-
γαζοµένων του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου- αλλά και µε βάση
τη ρύθµιση η οποία έρχεται στο νοµοσχέδιο για τα συνταξιοδο-
τικά και λοιπά θέµατα, που φέρνει το Υπουργείο Οικονοµικών
όπου προχθές είχαµε και τη δεύτερη ανάγνωση. Πράγµατι, εκεί,
τα θέµατα των δηµοσίων υπαλλήλων που ήταν στο Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο και η συνταξιοδότησή τους, επιλύονται, όπως επί-
σης τίθενται οι βάσεις για την εθελούσια έξοδο για όσους την
επιθυµούν. Αυτές οι διατάξεις είναι πολύ θετικές και έτσι κρίθη-
καν και από τον πρόεδρο των εργαζοµένων. Πρέπει όµως αυτή
η εθελουσία έξοδος να ολοκληρωθεί.

Από την άλλη πλευρά, όπως σας είπα, κύριε Υπουργέ, πρέπει
το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο να αναδιοργανωθεί άµεσα µέσα
από µία ουσιαστική διαδικασία. Να δει δηλαδή τις ανάγκες και
τα προσόντα του προσωπικού του, αλλά και γενικώς τις ανάγκες
του ελληνικού λαού, που αγκάλιασαν αυτήν εδώ την τράπεζα, το
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Πρέπει επίσης να ξεκινήσουν ξανά
αυτές οι συζητήσεις για τη δηµιουργία ενός άλλου πυλώνα µε το
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και τις άλλες τράπεζες -γιατί όχι και
συνεταιριστικές τράπεζες- σ’ αυτή τη δύσκολη διαδικασία της
ανακεφαλαιοποίησης, την οποία πράγµατι είµαστε υποχρεωµένοι
να ακολουθήσουµε έχοντας πράγµατι εξασφαλίσει σηµαντικά
χρήµατα.

Υπάρχει αυτή η σταθερότητα και η ασφάλεια, αλλά πράγµατι
στην αναδιάταξή του το τραπεζικό σύστηµα πρέπει να τα δει όλα
αυτά. Και οι ιδιώτες να βάλουν το 10% και το Ταµείο Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας, όπως ελπίζουµε και θέλουµε, να κάνει
την καλύτερη και την πιο χρηστή διοίκηση σε όλο αυτό το διά-
στηµα που κύριος µέτοχος θα είναι, κατά 90% ή κατά 100%, το
ταµείο και ελπίζουµε κατ’ επέκταση το ελληνικό κράτος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Ξηροτύρη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος κ. Γεώργιος Λαµπρούλης έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Μελετώντας τις συνέπειες της καπιταλιστικής οικονοµικής κρί-

σης στις τράπεζες στη χώρα µας, κατά τη γνώµη µας και εµείς
αυτό κάνουµε, βάζουµε µια βασική διαχωριστική γραµµή. Δη-
λαδή, από τη µια τις συνέπειες για το τραπεζικό κεφάλαιο και
από την άλλη τους εργαζόµενους του χρηµατοπιστωτικού συ-
στήµατος, αλλά και συνολικά τις επιπτώσεις που έχει η κρίση, αν
θέλετε, στις τράπεζες στη χώρα µας στην εργατική τάξη, στη
φτωχή µεσαία αγροτιά, στους µικρούς επαγγελµατοβιοτέχνες
και αυτοαπασχολούµενους. 

Δείτε τώρα, από το ξέσπασµα της κρίσης και µέχρι σήµερα,
πριν µπούµε στη φάση της συγχώνευσης και τη δηµιουργία των
τριών, τεσσάρων οµίλων -πόσοι θα προκύψουν- τι δείχνουν τα
στοιχεία για τους τραπεζίτες. Δεν θα κουράσω, δυο, τρία στοι-
χεία θα παραθέσω.

Το πρώτο τρίµηνο του 2009, οι οκτώ µεγαλύτερες τράπεζες
της χώρας είχαν καθαρά κέρδη 610 εκατοµµύρια ευρώ. Το
πρώτο τρίµηνο του 2012 οι ίδιες οκτώ τράπεζες είχαν κέρδη 721
εκατοµµύρια ευρώ, µόνο από τους τόκους. Και το ποσό αυτής
της κερδοφορίας, µόνο από τους τόκους, ξεπερνούσε κατά 75%
τα έξοδα µισθοδοσίας και των οκτώ τραπεζών. Να µην πούµε για
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παράδειγµα, της Εθνικής, όπως και άλλες τράπεζες, όπου στη-
ρίχθηκε η κερδοφορία τους κυρίως από τη δράση τους εκτός Ελ-
λάδος και το παράδειγµα της Εθνικής εν προκειµένω, όπου τα
τελευταία τρία έτη παρουσίασε κέρδη από τη συµµετοχή της και
δραστηριοποίηση στην Τουρκία, 400 εκατοµµύρια ευρώ το
χρόνο.

Συνεπώς, ακόµη και τώρα -και από την κουβέντα που άκουσα
από τους συναδέλφους προηγουµένως- η όποια µείωση κερδο-
φορίας καταγράφηκε -καταγράφεται εν όψει και της κρίσης- δεν
σηµαίνει ότι ακόµα και σε περίοδο κρίσης δεν έχουν κερδοφόρα
δράση οι τραπεζίτες ή οι τράπεζες. Η µείωση της κερδοφορίας
είναι, όµως, αυτή που κάνει το τραπεζικό κεφάλαιο να παίρνει
µέτρα, να θωρακίζεται, για να ανακάµψει µε πιο γοργούς ρυθ-
µούς.

Οι ζηµιές που καταγράφουν σήµερα οι τράπεζες έχουν να κά-
νουν κυρίως µε τις επιπτώσεις από το κούρεµα, από την έκθεσή
τους στα οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου. Τις επιπτώσεις
αυτές, όµως, έχει φροντίσει να τις καλύψει µε πακτωλό κρατικού
κλίµατος, µέσα από τη δυσβάσταχτη φορολογία και φορολεηλα-
σία του λαού µας, το ίδιο το αστικό κράτος, η Κυβέρνηση, όπως
και οι προηγούµενες. 

Άρα, λοιπόν, και σε σχέση µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, το
οποίο δεν θα µπορούσε να ξεφύγει και αυτό βεβαίως από την
τάση συρρίκνωσης και συγκεντροποίησης των τραπεζών, εµείς
έχουµε τονίσει επανειληµµένα στο παρελθόν, αλλά και κατά τη
διάρκεια των κινητοποιήσεων των εργαζοµένων στο Ταχυδρο-
µικό Ταµιευτήριο, τη ριζική µας αντίθεση στην ιδιωτικοποίηση
του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου. 

Πρακτικά αυτό εκφράστηκε και µε τις παρεµβάσεις µας εντός
και εκτός Βουλής, µε τη στήριξη και ανάδειξη του χαρακτήρα,
αλλά και των συνεπειών που θα έχει η ιδιωτικοποίηση του Ταχυ-
δροµικού Ταµιευτηρίου, τόσο για τους εργαζόµενους όσο και για
τους δεκάδες χιλιάδες µικροµετόχους, αλλά και των ασφαλιστι-
κών ταµείων που έχουν αγοράσει µετοχές του Ταχυδροµικού Τα-
µιευτηρίου.

Αποτέλεσµα: Με την κατάργηση του Ταχυδροµικού Ταµιευτη-
ρίου και την πώλησή του έχουµε απολύσεις των εργαζοµένων και
επαναπρόσληψη µε νέες συµβάσεις, µε  ό,τι αυτό συνεπάγεται
για τα µισθολογικά, ασφαλιστικά και λοιπά δικαιώµατά τους, την
άµεση αποµάκρυνση πεντακοσίων -η εθελουσία έξοδος- και ταυ-
τόχρονα έχουµε τη λεηλασία δεκάδων χιλιάδων µικροµετόχων
του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, µε τη ραγδαία απαξίωση των
µετοχών που περνούν στην κακή τράπεζα –αυτό που ακούστηκε
και σήµερα σ’ αυτήν την Αίθουσα- διαδικασία µέσα από την οποία
λεηλατούν, πέρα από τους µικροµετόχους και τα ασφαλιστικά
ταµεία που έχουν αγοράσει µετοχές του Ταχυδροµικού Ταµιευ-
τηρίου.

Με τα επόµενα βήµατα οι αυξηµένες χρεώσεις και τα διογκω-
µένα επιτόκια είναι που θα φορτώσουν στην πελατεία τους. Και
όπως οµολογείται από τον απολογισµό της διοίκησης του τα-
µείου, θα προχωρήσουν σε ανατιµολόγιση δανείου ενδεχοµένως
ύψους 1,4 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αυτό µπορεί να το αµφισβη-
τήσει κάποιος. 

Τα ισχύοντα επιτόκια -σύµφωνα µε τους ίδιους και για τα συµ-
φέροντα του νέου µεγαλοµετόχου, που θα προχωρήσει στην
εξαγορά του ταµείου- χαρακτηρίζονται ιδιαίτερα χαµηλά σε
σχέση µε αυτά που δουλεύει ο υπόλοιπος ανταγωνισµός. Πρό-
κειται για κατηγορίες δανείων κυρίως στεγαστικά -ή ένα µέρος,
αν θέλετε, είναι τα στεγαστικά- σε κυµαινόµενο επιτόκιο και µε
χρονική διάρκεια συµφωνίας που λήγει στο άµεσο, στο προσεχές
διάστηµα. Αντίθετα, αναµένεται να µειωθούν τα επιτόκια στις
προθεσµιακές καταθέσεις. 

Ποιος θα πληρώσει τη νύφη; Ή ποιος πληρώνει τη νύφη; Οι µι-
κροκαταθέτες και τα λαϊκά στρώµατα, που προσέφυγαν σε δα-
νεισµό είτε για πρώτη κατοικία -βλέπε στεγαστικό δάνειο- είτε
βάζοντας τις µικρές καταθέσεις τους στο Ταχυδροµικό Ταµιευ-
τήριο. Κατά τη γνώµη µας, λοιπόν, η συγκεκριµένη εξέλιξη µε το
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο -και όχι µόνο- ακουµπά πάνω στην
ανάγκη διάσωσης του τραπεζικού κεφαλαίου, ειδικά τώρα σε πε-
ρίοδο καπιταλιστικής οικονοµικής κρίσης. 

Η επιτάχυνση της διαδικασίας συγκέντρωσης και συγκεντρο-

ποίησης του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος σε τρεις ή δύο -
όσους προκύψουν- επιχειρηµατικούς οµίλους -όπως βεβαίως
προωθήθηκε και η συγχώνευση, η εξαγορά, η ιδιωτικοποίηση του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου- συνθέτουν το σηµερινό πεδίο των
διεργασιών στις τράπεζες, που συντελούνται σε φάση όξυνσης
και εξάπλωσης της καπιταλιστικής κρίσης. Αποτελεί µονόδροµο
για το κεφάλαιο. 

Πρόκειται για τη συνέχεια σε άλλες συνθήκες της συγκέντρω-
σης κεφαλαίων που συντελέστηκε στις προηγούµενες δεκαετίες
σε φάση εντατικής καπιταλιστικής κερδοφορίας µε τις µαζικές
απελευθερώσεις στην κίνηση κεφαλαίων, την άρση των ορίων
στη χορήγηση τραπεζικών δανείων, στην πολιτική που ενίσχυε
τη συσσώρευση κεφαλαίων και κερδών που σήµερα λιµνάζουν
στα σεντούκια των µονοπωλίων που αδυνατούν να βρουν τρόπο
να επενδυθούν για να κερδοφορήσουν ή αν θέλετε να µπουν στη
σφαίρα της παραγωγής. 

Κατά τη γνώµη µας, οι εργαζόµενοι, οι αυτοαπασχολούµενοι,
τα λαϊκά στρώµατα, αλλά και οι εργαζόµενοι στο χρηµατοπιστω-
τικό τοµέα, δεν έχουν να ωφεληθούν σε τίποτα από τα όποια νέα
σχήµατα προκύψουν στο χρηµατοπιστωτικό σύστηµα και από την
ενίσχυση των τραπεζών, που αποτελεί την καρδιά της καπιταλι-
στικής οικονοµίας. 

Αυτήν την κατεύθυνση στηρίζετε µε νύχια και µε δόντια. Αυτή
την κατεύθυνση υπηρετεί η Κυβέρνηση, η Ευρωπαϊκή Ένωση: τη
θωράκιση των τραπεζών προκειµένου να εξασφαλιστεί η κερδο-
φορία τους, αλλά και για να µπορέσουν να παίξουν και καλύτερα
το ρόλο τους στη συσσώρευση κεφαλαίων, κυρίως για το βιοµη-
χανικό κεφάλαιο, εκεί που παράγεται η υπεραξία από την εκµε-
τάλλευση των εργαζοµένων. 

Από αυτήν την εξέλιξη οι εργαζόµενοι, οι αυτοαπασχολούµε-
νοι, οι αγρότες και η πλειοψηφία του λαού µας δεν έχουν να ωφε-
ληθούν τίποτα. Να µην τρέφουν αυταπάτες. Εµείς αυτό τους
λέµε. Παρά µόνο θα µετράνε νέα βάρβαρα µέτρα, όσο συνεχίζε-
ται να ασκείται η συγκεκριµένη βαθύτατα ταξική πολιτική απέ-
ναντί τους. 

Απέναντι σε αυτήν την κατάσταση, εµείς τους καλούµε να ορ-
γανώσουν τη συµµαχία τους οι εργαζόµενοι, οι αυτοαπασχολού-
µενοι, οι µικροµεσαίοι αγρότες, οι γυναίκες και η νεολαία σε
κατεύθυνση οργάνωσης, συσπείρωσης, ενδυνάµωσης της λαϊ-
κής συµµαχίας που θα αµφισβητεί αυτήν την πολιτική και αυτό
το σύστηµα. Έτσι θα δροµολογηθούν και οι προϋποθέσεις για
έξοδο από την Ευρωπαϊκή Ένωση, µονοµερή διαγραφή του χρέ-
ους, κοινωνικοποίηση των µέσων παραγωγής µε λαϊκή εξουσία,
έτσι ώστε το τραπεζικό σύστηµα ή αν θέλετε οι τραπεζικές υπη-
ρεσίες να µπορούν να λειτουργήσουν σε όφελος των εργαζοµέ-
νων και του λαού γενικότερα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε και εµείς. 
Δύο συνάδελφοι αιτούνται ολιγοήµερης αδείας. Ο κ. Άρης

Σπηλιωτόπουλος… 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Απορρίπτεται. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Απορρίπτεται;

Φαντάζοµαι ότι τη δίνουµε. Τη δεύτερη δεν ξέρω αν την απορρί-
πτετε.

Ο Βουλευτής κ. Άρης Σπηλιωτόπουλος ζητεί άδεια ολιγοήµε-
ρης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια. 
Ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Παπανδρέου για άλλη µια φορά αι-

τείται …
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Εντάξει, θα του τη δώσουµε και αυτήν τη φορά. Έχει θέµα µε
την προανακριτική, αλλά ας το κανονίσει. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Τον πληρώνεται τον µισθό
του ο κ. Παπανδρέου; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Γι’ αυτό θα κά-
νετε µια ερώτηση ή θα πάτε στον κύριο Πρόεδρο. Εγώ δεν το
γνωρίζω, κυρία Γιαταγάνα. Θα έλεγα αν µου το επιτρέπετε ότι
είναι καλή ερώτηση. 
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Ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Παπανδρέου ζητεί άδεια ολιγοήµε-
ρης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε την ζητηθείσα άδεια. 
Το λόγο έχει η κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη για πέντε λεπτά. 
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είδαµε δυστυχώς σήµερα µία

προκλητική, θα έλεγα, εµφάνιση του κυρίου Υπουργού, ο οποίος
από όσα του ζητήσαµε να καταθέσει, περιορίστηκε στην κατά-
θεση της περίληψης µίας έκθεσης. Καµµία απολογητική διάθεση,
καµµία περίπτωση έστω να έχει κάνει κάπου κάποιο λάθος. Ακού-
σαµε µε άλλα λόγια την επανάληψη της περσινής του οµιλίας
στην Ολοµέλεια της Βουλής. Θυµίζω ότι για το θέµα του Ταχυ-
δροµικού Ταµιευτηρίου ο κύριος Υπουργός τοποθετήθηκε και
στις 7 Σεπτεµβρίου του 2012. 

Όταν µάλιστα ρωτήθηκε για τις δηµόσιες δηλώσεις του περα-
σµένου Αυγούστου -οπότε θυµίζω ότι είχε χαρακτηρίσει το Τα-
χυδροµικό Ταµιευτήριο µη βιώσιµο- ο κύριος Υπουργός απά-
ντησε στη Βουλή: «Φαντάζοµαι ότι δεν θέλετε τον Υπουργό Οι-
κονοµικών να έρχεται εδώ για να προκαλέσει άνοδο της τιµής
της µετοχής του». 

Υπενθυµίζω -όπως άλλωστε το είπε και η συνάδελφος, η κ. Για-
ταγάνα- πως ευθεία συνέπεια των δηλώσεων του κυρίου Υπουρ-
γού ήταν στις 30-8-2012 να καταρρεύσει η τιµή της µετοχής του
Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου στο χρηµατιστήριο και αµέσως µετά
να αποσυρθεί από την διαπραγµάτευση.  

Δυστυχώς, ούτε ο Πρόεδρος της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς
ο κ. Μποτόπουλος ούτε η δικαιοσύνη ασχολήθηκαν µε την υπό-
θεση. Εµείς όµως θεωρούµε πολύ σοβαρή υπόθεση τη χειραγώ-
γηση µετοχής και µε δεδοµένη τη ζηµιά που επήλθε τόσο για το
δηµόσιο όσο και για τους µικροµετόχους του Ταµιευτηρίου, θα
περιµέναµε να ακούσουµε από τον κύριο Υπουργό µία τοποθέ-
τηση που τουλάχιστον θα είχε κάποια στοιχεία µεταµέλειας. 

Όπως γνωρίζετε το νέο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο έχει περά-
σει στον απόλυτο έλεγχο του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Στα-
θερότητας, που δεν είναι τίποτα άλλο παρά µία παραφυάδα του
ευρωσυστήµατος. Όπως και νά έχει όµως, το Ταµείο Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας είναι εκείνο που καθορίζει τα πρόσωπα
που διοικούν το νέο Ταµιευτήριο και εποµένως έχει τον πρώτο
λόγο στη διαµόρφωση της πολιτικής της νέας αυτής τράπεζας.

Υπενθυµίζω πως η µέχρι πρότινος διοίκηση του ταµείου, ο
Πρόεδρος κ. Θωµόπουλος και ο Αντιπρόεδρος κ. Κύρκος, ήσαν
προσωπικές επιλογές του εν Ελλάδι εκπροσώπου του ευρωσυ-
στήµατος, δηλαδή του κ. Προβόπουλου. 

Ποιες ήσαν λοιπόν οι κατευθύνσεις που έδωσε το Ταµείο Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας στο Ταµιευτήριο, πέραν της προ-
ετοιµασίας του για να απορροφηθεί από κάποιον συστηµικό
όµιλο στο άµεσο µέλλον; 

Η διοίκηση του ταµείου, οι φίλοι του κ. Προβόπουλου που προ-
ανέφερα, ζήτησαν από το νέο Ταµιευτήριο το εξής: να ξεκινήσει
επανατιµολόγηση όλων των δανείων που ανανεώνονται ή µετα-
βαίνουν από σταθερό σε κυµαινόµενο επιτόκιο. Πρόκειται για χο-
ρηγήσεις συνολικού ύψους 1,4 δισεκατοµµυρίων ευρώ, κυρίως
από τον τοµέα της στεγαστικής πίστης που είχαν δοθεί στο πα-
ρελθόν µε χαµηλά επιτόκια. Με άλλα λόγια, ζήτησαν από το νέο
Ταµιευτήριο να ξεζουµίσει στην κυριολεξία την ελληνική οικογέ-
νεια που είχε την ατυχή ιδέα να αγοράσει ένα σπίτι για τα παιδιά
της. 

Παράλληλα, ανιχνεύοντας ο τότε Αντιπρόεδρος κ. Κύρκος το
πρόβληµα του παλαιού Ταµιευτηρίου, δεν βρήκε κάποια λόγια
να πει για τα τεράστια βάρη µε τα οποία το φόρτωσε το ελληνικό
δηµόσιο µέσω της συνεχούς αγοράς και του κουρέµατος των
οµολόγων που ακολούθησε. Ξέχασε όλους εκείνους που έδιναν
άνωθεν εντολές στις διοικήσεις του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου
για µαζικές αγορές κρατικών οµολόγων µέχρι και το Δεκέµβριο
του 2012. Ξέχασε βέβαια και τον κ. Βενιζέλο, που τελικά µεθό-
δευσε το PSI σε βάρος -στην συντριπτική τους πλειοψηφία- ελ-
ληνικών φορέων, συσσωρεύοντας έτσι τεράστιες ζηµίες ύψους
πολλών δισεκατοµµυρίων ευρώ και στο Ταχυδροµικό Ταµιευτή-
ριο. 

Η εξήγηση λοιπόν του κ. Κύρκου για την κακοδαιµονία του Τα-
χυδροµικού Ταµιευτηρίου που ταυτίζεται µε αυτήν της Τράπεζας
της Ελλάδος είναι πως έγινε µία ληστεία σε βάρος του Ταµιευ-
τηρίου. Μην βιαστείτε να πείτε ότι εννοούσε το PSI. Όχι, ακριβώς
το αντίθετο. Ο άνθρωπος αυτός που µέχρι πρότινος επόπτευε το
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, λαµβάνοντας µάλιστα παχυλότατο
µισθό, αναφερόταν στην πραγµατικότητα στα επιτόκια που
εκείνο πρόσφερε στους πολίτες και που ο κ. Κύρκος αποκάλεσε
ληστρικά.

Μάθαµε λοιπόν ποια ήταν η αιτία των προβληµάτων του Ταχυ-
δροµικού Ταµιευτηρίου κατά τον κ. Κύρκο. Ήταν δηλαδή τα λη-
στρικά επιτόκια που επέτρεψαν στους συναλλασσόµενους
Έλληνες να λεηλατούν για χρόνια το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.
Άρα και σε αυτήν την περίπτωση, σύµφωνα πάντοτε µε τους αν-
θρώπους του συστήµατος, πάλι «µαζί τα φάγαµε». 

Είναι εξοργιστικό, αλλά δυστυχώς αναµενόµενο πλέον σε κά-
ποιο βαθµό, να ακούµε τέτοιες τοποθετήσεις εντός και εκτός
Βουλής. Και αυτό γιατί οι ρόλοι που παίζει ο καθένας µε τον
καιρό, ξεκαθαρίζουν απόλυτα. 

Ο κόσµος δεν τρώει κουτόχορτο, κύριε Υπουργέ. Βλέπει πως
λειτουργούν τα γρανάζια του συστήµατος και µε ποιον τρόπο
επιβραβεύονται για τις υπηρεσίες τους. 

Μιλάω, όχι µόνο για την τρόικα του εσωτερικού, την τρικοµµα-
τική συγκυβέρνηση, αλλά και για τους εν Ελλάδι συνεργάτες της
τρόικας του εξωτερικού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Θα χρειαστώ λίγο χρόνο ακόµη, κυρία Πρόεδρε.
Για παράδειγµα, αφού είπε όλα αυτά που είπε για το Ταχυδρο-

µικό Ταµιευτήριο ο κ. Κύρκος διορίστηκε αµέσως µετά Επίτρο-
πος της Κοµισιόν στην Εθνική Τράπεζα µε παχυλό µισθό, για τον
οποίο σας έχω ρωτήσει εδώ και καιρό, κύριε Υπουργέ, κι ακόµα
δεν µου έχετε απαντήσει. 

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Ανεξάρτητοι
Έλληνες θα συνεχίσουµε να ζητούµε συγκεκριµένα και επίσηµα
στοιχεία που κρύβονται πίσω από τις αποφάσεις της συγκυβέρ-
νησης. Διότι, καµµία πολιτική απόφαση δεν µπορεί να είναι αυ-
θαίρετη, ιδιαίτερα όταν έχει τραγικές επιπτώσεις για την
ελληνική κοινωνία. 

Ο κοινωνικός έλεγχος επιλογών, όπως οι δικές σας για το Τα-
χυδροµικό Ταµιευτήριο, είναι επιβεβληµένος. Οι Ανεξάρτητοι Έλ-
ληνες δηλώνουµε ότι θα τον επιδιώξουµε µε κάθε τρόπο. 

Παράλληλα, όµως, περιµένουµε την ετυµηγορία της ανεξάρ-
τητης δικαιοσύνης για το θέµα της πρόσβασης στις σχετικές µε-
λέτες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κυρία Χρυσο-
βελώνη, παρακαλώ ολοκληρώστε. 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ολοκληρώνω σε ένα λεπτό.
Αναµφισβήτητα στηρίζουµε το δικαστικό έλεγχο που έχουν αι-

τηθεί οι µικροµέτοχοι του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου για την
απώλεια της περιουσίας τους. Σε περίπτωση δε που ο έλεγχος
αυτός δεν ολοκληρωθεί έγκαιρα, θα ζητήσουµε να λογοδοτήσετε
στον ελληνικό λαό για τη λεηλασία της περιουσίας του. 

Αυτή, κύριε Υπουργέ, είναι η δέσµευση των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων. Όπως λέει ο Πρόεδρός µας Πάνος Καµµένος: «Ό,τι λέµε,
ισχύει για πάντα». 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστώ

πολύ. 
Το λόγο έχει η κ. Γιαταγάνα για τρία λεπτά. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, δεν µας απαντήσατε πώς δικαιολογείται η

Τράπεζα της Ελλάδος πριν από δυο µόλις χρόνια να έχει κρίνει
ως βιώσιµο το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και να το πριµοδοτεί για
την απόκτηση της ASPIS BANK, µιας επισφαλούς τράπεζας και
ενάµισι χρόνο µετά να το χαρακτηρίζει µη βιώσιµο. 

Η πραγµατική εξάρτηση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου από
την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα ανέρχεται στο χαµηλότερο πο-
σοστό – στο 24,1%- σε σχέση µε τις υπόλοιπες τράπεζες που
προστατεύετε και κόπτεσθε να σώσετε. 
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Η Εθνική Τράπεζα εµφανίζει ποσοστό εξάρτησης 33,6%, η
ALPHA BANK εµφανίζει ποσοστό εξάρτησης 51,2%, η τράπεζα
EUROBANK εµφανίζει ποσοστό εξάρτησης 54,7% και η τράπεζα
Πειραιώς εµφανίζει  ποσοστό εξάρτησης 66,9%. 

Ποια είναι τελικά τα κριτήριά σας, κύριε Υπουργέ; Ποια είναι
τα κριτήρια τα δικά σας και κυρίως του Διοικητή της Τράπεζας
της Ελλάδος του κ. Προβόπουλου; Με ποια λογική σπεύσατε να
σώσετε για άλλη µια φορά τις ιδιωτικές τράπεζες µε τις τερά-
στιες επισφάλειες τους, την ίδια στιγµή που αποφασίσατε να κα-
ταστρέψετε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο που βρίσκεται σε πολύ
καλύτερη κατάσταση; 

Ευθέως σας δηλώνω ότι ασκείτε τα καθήκοντά σας µερολη-
πτικά, κύριε Υπουργέ. Έχετε αναδείξει τον κ. Σάλα στο µεγαλύ-
τερο προικοθήρα. Προίκα είναι η ΑΤΕ, προίκα είναι και το
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Τώρα θα του δώσετε προίκα την EU-
ROBANK. Δεν ξέρω πού το πάτε. Πάντως, πολύ µεγάλη προίκα
δίνετε στον κ. Σάλα. 

Ερευνήσατε την υπόθεση; Ερευνήσατε τυχόν ανάµειξη των
προκατόχων σας, κύριε Υπουργέ; Ερευνήσατε αν υπάρχουν χο-
ρηγήσεις κι άλλων δανείων; 

Ξέρετε, παρουσιάστηκε θέµα µε ένα δηµοσίευµα, το οποίο και
θα καταθέσω:  Σύµφωνα µε δηµοσίευµα στις 23 Δεκεµβρίου 2011
η διοίκηση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, παρακάµπτοντας
τους περιορισµούς του καταστατικού του και τον Κώδικα Χορή-
γησης Δανείων, ενέκρινε δάνειο ύψους 1 εκατοµµυρίου ευρώ
στην εταιρεία «ΥΙΟΙ Δ. ΜΠΑΚΑΤΣΕΛΟΥ ΑΕ», το οποίο εκταµιεύ-
θηκε αυθηµερόν. Η εταιρεία αυτή βρισκόταν ήδη πριν ξεσπάσει
κρίση χρέους και πριν µπει η Ελλάδα στο µηχανισµό επιτήρησης,
σε άσχηµη οικονοµική κατάσταση και αντιµετώπιζε σοβαρότατα
προβλήµατα εξυπηρέτησης των υποχρεώσεών της σε τράπεζες
και προµηθευτές. Την περίοδο εκείνη, όλες οι τράπεζες που τε-
λούσαν υπό τον έλεγχο του δηµοσίου -και το Ταχυδροµικό Ταµι-
ευτήριο το ίδιο- είχαν διακόψει τη γραµµή χρηµατοδότησης,
όπως πολύ καλά γνωρίζετε.

Γιατί υπήρξε η διάκριση αυτή υπέρ της εταιρείας «ΥΙΟΥ Δ.
ΜΠΑΚΑΤΣΕΛΟΥ ΑΕ», κύριε Υπουργέ; Υπάρχουν ξέρετε, πολιτι-
κές προεκτάσεις στο θέµα αυτό, δεδοµένου ότι Υπουργός Οικο-
νοµικών εκείνη την περίοδο ήταν ο κ. Βενιζέλος, ο οποίος έχει
συγγενική σχέση εξ αγχιστείας µε την οικογένεια Μπακατσέλου,
όπως όλοι γνωρίζουµε. Εσείς ερευνήσατε την υπόθεση, όπως
οφείλατε να πράξετε; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Ερευνήσατε τυχόν ανάµειξη του προκατόχου σας για τη χο-

ρήγηση αυτού του δανείου; Ερευνήσατε αν υπάρχουν χορηγή-
σεις και άλλων ανάλογων δανείων µε εντολές άνωθεν, ώστε να
αποδοθούν ευθύνες στους πολιτικούς εντολείς; 

Οι εποχές, κύριε Υπουργέ, που έµεναν οι Υπουργοί στο απυ-
ρόβλητο έχουν περάσει ανεπιστρεπτί. Νοµίζετε ότι µε τη «ντρο-
πολογία» που περάσατε στο αναπτυξιακό νοµοσχέδιο και ήρθε
δέκα λεπτά πριν την ψήφιση των άρθρων του και έλαβε αριθµό
άρθρου 78, µε την οποία ορίζεται ότι δεν συνιστά απιστία για τον
πρόεδρο και τα µέλη του διοικητικού συµβουλίου, τα στελέχη
των τραπεζών η σύναψη δανείων πάσης φύσεως σε νοµικά πρό-
σωπα δηµοσίου δικαίου ή ιδιωτικού δικαίου, γλιτώνετε µε αυτό
εσείς και οι τράπεζες και τα µέλη των διοικήσεων; Λάθος κάνετε. 

Μάλιστα, παρασύρατε πάρα πολλούς συναδέλφους, των
οποίων την εντιµότητα εγώ εγκρίνω και επαυξάνω και δεν πιστεύω
ότι θέλουν να βλάψουν τον ελληνικό λαό. Τους παρασύρατε γιατί
δεν είναι νοµικοί και δεν ήξεραν τι ψήφιζαν, όταν τα δώσατε τε-
λευταία στιγµή. Νοµίζετε ότι γλιτώσατε εσείς και οι διοικήσεις των
τραπεζών µε αυτόν τον τρόπο; 

Λάθος κάνετε, κύριε Υπουργέ. Θα λογοδοτήσετε στην ελλη-
νική δικαιοσύνη.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Χρυσούλα-Μαρία Γιαταγάνα
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,

κυρία Γιαταγάνα.
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, εµφα-

νιστήκατε προηγουµένως στο Κοινοβούλιο λίγο έως πολύ παρα-
πονούµενος κιόλας για την κριτική που σας ασκείται και µάλιστα
υπό την προστασία των δυο τουλάχιστον συνεταίρων της συγ-
κυβέρνησης. Είδα και τις σαφείς αποστάσεις που κράτησε η
ΔΗΜΑΡ από τις αποφάσεις σας, τουλάχιστον έτσι όπως τις εξέ-
θεσε η Κοινοβουλευτική της Εκπρόσωπος. 

Εµφανίζεστε, λοιπόν, παραπονούµενος για την κριτική και
δήθεν κατηγορούµαστε τώρα εµείς ότι τάχα σπέρνουµε τον πα-
νικό όταν βοά όλος ο Τύπος σήµερα για το «κραχ» που συνέβη
στη συµφωνία µεταξύ των δυο µεγάλων τραπεζών, όταν «έχει
πάρει φωτιά» το διαδίκτυο για τις αµφιβολίες που έχετε σπείρει
για την απογοήτευση και την απελπισία που έχει κατακυριεύσει
στην αγορά και εσείς κάνετε την ανήξερο, κάνετε σαν να µην ξέ-
ρετε, σαν να είστε ευχαριστηµένος και υπερήφανος για το έργο
αυτής της Κυβέρνησης και της προηγούµενης, για το πώς έχει
κατρακυλήσει σήµερα η ελληνική οικονοµία και το µεσαίο ελλη-
νικό νοικοκυριό. 

Τι κάνετε; Κάνετε ένα απίστευτο τρικ. Ορµάτε µε ένα «φορο-
κυκλώνα» στα µεσαία και στα µικρά εισοδήµατα, όταν αρπάζετε
τα αποθεµατικά των ταµείων, όταν αρπάζετε τα αποθεµατικά του
Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας. Και έρχεστε σήµερα και λέτε
«είναι εγγυηµένες οι τράπεζες, είναι εγγυηµένες οι καταθέσεις
σας, µην ανησυχείτε». Αλλά την εγγύηση δεν τη λέτε στον κόσµο.
Να την ακούσουµε θέλουµε. Γι’ αυτό έγινε αυτή η επίκαιρη επε-
ρώτηση, για να ακούσουµε αυτήν τη συγκεκριµένη εγγύηση,
γιατί –να το ξέρετε- αν δεν υπάρχει εγγύηση, εγγράφετε πολιτική
υποθήκη και, δυστυχώς, εγγράφετε και εθνική υποθήκη. 

Η διαφορά µας είναι ότι στις πράξεις σας δεν υπάρχει ηθικό
έρµα, δεν υπάρχει ηθικό ανάστηµα, δεν υπάρχει ηθική ποιότητα,
δεν υπάρχει αξία, να πείτε ότι αυτό γίνεται και αυτό δεν γίνεται,
ότι αυτό πουλιέται και αυτό δεν πουλιέται, ότι αυτό είναι ελληνικό
και παραµένει και αυτό δεν είναι. Δυστυχώς, αυτό το πράγµα δεν
µπορέσατε να το υπηρετήσετε σωστά και νοµίζω ότι θα είστε από
τις µαύρες σελίδες του Υπουργείου Οικονοµικών, όπως είναι
πολλές της τελευταίας πολιτικής ιστορίας. 

Ακούµε και σε αυτό το Κοινοβούλιο από τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ να λέει ότι πρέπει να ζητηθεί συγγνώµη
για τη θέση µας για την Κύπρο, για την οµόφωνη θέση της κυ-
πριακής Βουλής. Στο µεσοδιάστηµα των δυο αποφάσεων έψαχνε
η Κύπρος να βρει δύο δισεκατοµµύρια για να εκπληρώσει αυτήν
την υποχρέωση και επιτέλους να σωθεί. 

Ξέρετε ποια είναι τα δύο δισεκατοµµύρια που λείπουν; Είναι
εκείνα που µε τη βαριά δική σας υπογραφή στις 23 Αυγούστου
χαρίσατε στη «SIEMENS», τότε που τα δύο δισεκατοµµύρια
εκείνα που επιδικάστηκαν από τα ευρωπαϊκά δικαστήρια ως ελά-
χιστη αποζηµίωση για τη διαφθορά, για τη χαλιναγώγηση των
τιµών που έκανε η «SIEMENS», όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά σε
όλο τον κόσµο, εσείς τα δώσατε µε δική σας υπογραφή –όχι της
Κυβέρνησης, όχι του ΠΑΣΟΚ, όχι της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά
µε την υπογραφή «Στουρνάρας». Αυτή θα σας ακολουθεί. 

Εκείνα τα δύο δισεκατοµµύρια θα µπορούσαν να πάνε εκεί και
να µην πάνε στην άφεση των αµαρτιών της «SIEMENS». Άκου-
σον-άκουσον! Μας είχαν υποσχεθεί –λέει- να µας κάνει σεµινάρια
κατά της διαφθοράς η «SIEMENS»! Είναι η απόλυτη παραδοξό-
τητα. Αυτή ζούµε, αυτήν υπηρετείτε και να ξέρετε ότι δεν θα συ-
νεχιστεί πολύ αυτό το πράγµα.

Δεν ξέρω αν έχετε την αυταπάτη ότι µπορείτε να επιµένετε
στην κοροϊδία και ο ελληνικός λαός να συνεχίζει να ανέχεται.
Γιατί µας ρωτάνε και εµάς: Πώς θα κυβερνήσετε αύριο; Ποια
είναι η δική σας λύση; Πώς θα µπορέσετε να πάτε τα πράγµατα
παρακάτω; Η απάντηση είναι απλή: Εντίµως. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Γιοβανόπουλε.
Η κ. Σταυρούλα Ξουλίδου έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, άκουσα µία φράση

και µου δώσατε το έναυσµα να σας κάνω µία ερώτηση: Από πότε

10170 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



έχετε και πτυχίο ιατρικής και είστε χειρουργός, γιατί κάπου χρη-
σιµοποιήσατε τη λέξη «εγχειρίσατε» µε πολλή συντοµία και
πολλή ακρίβεια. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Χειρουρ-
γικά.

ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Χειρουργικά, δηλαδή, µε νυστέρι
πραγµατικά, αξιότιµε κύριε Υπουργέ  των Οικονοµικών, φροντί-
σατε να εµφανίσετε ζηµιές στα οικονοµικά του Ταχυδροµικού Τα-
µιευτηρίου και δεν θα είναι παράξενο να ακούσουµε αύριο και
το «ξεπούληµα», όπως κάνατε µε την Αγροτική Τράπεζα, σε γνω-
στούς τραπεζικούς οµίλους. 

Γι’ αυτές τις ζηµιές, βέβαια, δεν ευθύνεται το ίδιο το Ταχυδρο-
µικό Ταµιευτήριο, αλλά την όλη ευθύνη την έχει το ίδιο το κράτος
µε έναν τρόπο που πραγµατικά δείχνει να σχεδιάστηκε από το
ίδιο το κράτος, που εσείς υπηρετείτε, ώστε να βοηθήσει και να
προχωρήσει σήµερα που οι συνθήκες είναι –εντός εισαγωγικών
«ευνοϊκές» και το επιτρέπουν στο ξεπούληµα του Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου. Το ίδιο το κράτος ζηµίωσε τον εαυτό του, το Τα-
χυδροµικό Ταµιευτήριο, για να µπορεί σήµερα να ξεπουληθεί στα
χέρια των αρπακτικών η καλύτερη τράπεζα του δηµοσίου.

Γνωρίζουµε, όµως, όλοι ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο είχε
µέχρι και το 2012 τον καλύτερο δείκτη επισφαλειών σε σχέση µε
οποιαδήποτε άλλη τράπεζα, συστηµική ή όχι, όπως επίσης ότι
έχει και τη µικρότερη εξάρτηση από την Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα και την Τράπεζα της Ελλάδος, αλλά και ένα από τα κα-
λύτερα χαρτοφυλάκια χορηγήσεων. Δεν επιβαρύνει ούτε στο
ελάχιστο τον κρατικό προϋπολογισµό. 

Το µεγάλο σκάνδαλο, φυσικά, ήταν αυτό που «έσκασε» πριν
από έξι µήνες περίπου, όταν το ίδιο το δηµόσιο κάλεσε τους δύο
γνωστούς οίκους της αξιολόγησης, την «BLACKROCK» και την
«ALVAREZ & MARSAL», αµερικάνικες εταιρείες ελέγχου τραπε-
ζικών οµίλων, οικονοµικών και χρηµατοπιστωτικών ιδρυµάτων.
Και οι δύο εταιρείες κατέθεσαν ξεχωριστά η καθεµιά έκθεση, ου-
σιαστικά βράβευση για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, το οποίο
στις αξιολογήσεις τους βρίσκεται και κατέχει την πρώτη θέση
στην Ελλάδα και την τρίτη θέση στην Ευρώπη σε αποθεµατικά. 

Οι ίδιες αυτές εταιρείες παρέδωσαν σε εσάς, κύριε Στουρ-
νάρα, τον Υπουργό των Οικονοµικών, αλλά και στην τρόικα, τις
εκθέσεις τους. Σας πρότειναν να µην προχωρήσετε σε πώληση
του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, γιατί είναι µια από τις ελάχιστες
βιώσιµες τράπεζες. Φυσικά, αυτές οι εκθέσεις δεν δόθηκαν ποτέ
στη δηµοσιότητα ούτε και στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Όµως,
εκπλαγήκατε όταν πριν από περίπου τρεις µήνες βρέθηκαν στα
χέρια των εργαζοµένων του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου. 

Το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο απέδειξε το κοινωνικό του πρό-
σωπο προσφέροντας ό,τι του ζητήθηκε για το καλό του κράτους
και των πολιτών του και απ’ ότι φαίνεται θα το πληρώσει, δυστυ-
χώς, πολύ ακριβά. Είναι προφανές πλέον ακόµα και στον πιο αδαή
ότι κάποιοι συν-Έλληνες αντιλαµβάνονται το κράτος σαν ξέ-
φραγο αµπέλι και κάθε φορά που τους χρειάζεται οτιδήποτε,
απλώνουν το χέρι και αρπάζουν «φιλέτα» της κρατικής περιου-
σίας.

Αυτό γίνεται σήµερα και στο υγιές Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.
Απλώνουν το χέρι τους στο κρατικό κεφάλαιο, για να σωθούν οι
ίδιοι και οι µεγαλοµέτοχοί τους. Θέλουν να πετάξουν έξω το δη-
µόσιο από το τραπεζικό σύστηµα και να κάνουν ακόµα ένα δώρο
στους τοκογλύφους πέρα από τα δεκάδες δισεκατοµµύρια που
τους έχουν ήδη χαρίσει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Αυτές οι τράπεζες είναι που µας οδήγησαν και στο ΔΝΤ, αχά-

ριστες και ανθελληνικές µέχρι τέλους. Γιατί; Διότι είναι αυτές οι
οποίες για να πλουτίσουν έκλεψαν δισεκατοµµύρια από τον ελ-
ληνικό λαό χωρίς να τιµωρηθούν. Στη συνέχεια, του άρπαξαν επι-
πλέον δισεκατοµµύρια, για να σωθούν από την οικονοµική κρίση.
Αυτές επιβίωσαν χάρη στα χρήµατα του λαού και στη συνέχεια
έπαιξαν µε την αξία των κρατικών οµολόγων, προκειµένου να
µπούµε στο ΔΝΤ, το οποίο τους υποσχέθηκε και νέα χρηµατο-
δότηση εις βάρος της επιβίωσης του ελληνικού λαού. 

Αυτές είναι οι ελληνικές ιδιωτικές τράπεζες; Γι’ αυτόν το λόγο

σήµερα δεν επιθυµούν την ύπαρξη των δηµοσίων τραπεζών; Φο-
βούνται µήπως χάσουν τον όµηρο, ο οποίος δίνει το άλλοθι στους
υπαλλήλους τους για να χρηµατοδοτούν το κρατικό χρήµα; Φο-
βούνται µήπως δεν έχουν δικαιολογίες τα υπερχρεωµένα κόµ-
µατα των φίλων και συµµαθητών σας για να τις βοηθούν;
Εκβιάζουν µε τις καταθέσεις των πολιτών και αν συνεχιστεί το ίδιο
παραµύθι, στην κυριολεξία το κράτος θα έχει εξαγοράσει αυτές
τις καταθέσεις, χωρίς να τις έχει προστατεύσει στο ελάχιστο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κι εµείς, κυρία

συνάδελφε.
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ, για δέκα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Θα προ-

σπαθήσω να απαντήσω κατά τη σειρά που µου απευθύνθηκαν οι
ερωτήσεις. Κατ’ αρχάς θα απαντήσω στον κ. Μαριά, αλλά και σε
άλλους αξιότιµους οµιλητές που έθεσαν το ερώτηµα αυτό. 

Αυτό που θέλω να πω είναι ότι κανείς δεν έθεσε βέτο στη συγ-
χώνευση ΕΘΝΙΚΗΣ-EUROBANK.

Αυτό που συνέβη είναι ότι χθες το βράδυ οι δύο τράπεζες απέ-
στειλαν απάντηση στην Τράπεζα της Ελλάδος ότι δεν µπορούν
να βρουν το 10% των ιδιωτικών κεφαλαίων που απαιτούνται. Επο-
µένως, τώρα δεν µπορούν αυτές να κρίνουν αν θα πρέπει να συ-
νεχιστεί η συγχώνευση, θα πρέπει να αποφασίσει ο νέος µέτο-
χος, όταν θα γίνει η κεφαλαιοποίηση, που θα είναι το Ταµείο Χρη-
µατοπιστωτικής Σταθερότητας. 

Αυτό δεν σηµαίνει ότι ναυάγησε η συγχώνευση. Μπορεί να
γίνει ή να µη γίνει, ανάλογα µε τα κριτήρια που θα χρησιµοποι-
ήσει το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. 

Άρα, ουδείς έβαλε βέτο. Υπάρχει µία πραγµατικότητα. Δεν
βρήκαν το 10%.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Είπατε ότι η τρόικα δεν συµφωνεί.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Όχι, δεν
σας είπα κάτι τέτοιο. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Δεν µου είπατε; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Όχι, δεν
σας είπα.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Αρνείστε ότι µου είπατε τέτοιο πράγµα;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Βεβαίως,
το αρνούµαι. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Αρνείστε ότι είπατε ότι η τρόικα δεν συµφωνεί; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Είπα ότι
θα πρέπει να αποφασίσει ο τελικός µέτοχος. Αν βρουν το 10%...

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Είπατε ότι η τρόικα δεν συµφωνεί. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Όχι, δεν
σας το είπα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Πρό-
εδρε, σας παρακαλώ, µη διακόπτετε τώρα. Αν θέλετε, µπορείτε
να έχετε µετά ένα δίλεπτο, για να τοποθετηθείτε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Συνε-
χίζω. 

Θυµίζω στον κ. Μαριά ότι όσον αφορά το δηµοσιονοµικό έλ-
λειµµα έχουµε καλύψει τα 2/3 της απόστασης που µας χωρίζει
από τον τελικό στόχο, δηλαδή την παραγωγή πρωτογενούς πλε-
ονάσµατος και όσον αφορά την ανταγωνιστικότητα έχουµε κα-
λύψει τα � που µας χωρίζει από τον τελικό στόχο, που είναι να
ξαναγυρίσουµε στην ανταγωνιστικότητα που είχαµε όταν µπή-
καµε στο ευρώ. 

Με ρωτήσατε αν θα χρειαστούν επιπλέον ποσά των 50 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ. Δεν θα χρειαστούν περισσότερα. Ευτυχώς
που έγκαιρα φροντίσαµε και έχουµε αυτά τα 50 δισεκατοµµύρια
και άρα, µπορούµε µε πολύ µεγάλη άνεση να ανακεφαλαιοποι-
ήσουµε τις ελληνικές τράπεζες. 

Κυρία Ξηροτύρη, δεν κατάλαβα γιατί τίθεται σε αµφισβήτηση
η εργασία των οκτώ χιλιάδων εργαζοµένων, οι θέσεις εργασίας
τους. Δεν βλέπω το συσχετισµό. Η EUROBANK θα ανακεφαλαι-
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οποιηθεί και αυτή, όπως οι άλλες τράπεζες. Άρα, δεν υπάρχει
κανένα πρόβληµα µε τους εργαζόµενους. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αφού είπατε ότι η EUROBANK
δεν µπορεί να ανακεφαλαιοποιηθεί…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Θα έρθει
και η σειρά σας, κύριε Λαφαζάνη. Περιµένετε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αφού λέτε ότι θα ανακεφαλαι-
οποιηθεί…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα σας απαν-
τήσει, κύριε Λαφαζάνη. Αφήστε τον να απαντήσει. Μη διακό-
πτετε. Σας άκουσε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Θα ανα-
κεφαλαιοποιηθεί από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότη-
τας. Μάθετε τις διαδικασίες.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να µάθω; Εσείς είπατε προηγου-
µένως…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ρωτή-
σατε αν εγγυόµαστε την προστασία των καταθέσεων. Και βέβαια,
εγγυόµαστε τις καταθέσεις. Αυτό κάνουµε, αυτή είναι η πολιτική
µας, αυτή είναι η µεγάλη εικόνα. Η πολιτική µας στο τραπεζικό
σύστηµα είναι η απόλυτη εγγύηση των καταθέσεων και των θέ-
σεων εργασίας. 

Θέλουµε λιγότερα τραπεζικά ιδρύµατα –πράγµατι- και αυτό το
κάνουµε µέσω συγχωνεύσεων, προστατεύοντας απολύτως τις
καταθέσεις και τις θέσεις εργασίας. Δεν κάνουµε εκκαθαρίσεις.
Δεν κλείνουµε πιστωτικά ιδρύµατα, όπως έκαναν άλλες χώρες. 

Δεν καταλαβαίνω τι σηµαίνει ότι η Εθνική Τράπεζα είναι στα
χέρια των δανειστών. Η Εθνική Τράπεζα, εάν τελικά κεφαλαιοποι-
ηθεί από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, θα έχει
µέτοχο το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Επαναλαµ-
βάνω ότι δεν έβαλε κανένα βέτο η τρόικα. 

Όσον αφορά τις γερµανικές αποζηµιώσεις που είπατε, που
είναι άσχετο, βέβαια, µε το θέµα µας, αλλά µια και το είπατε,
θέλω να σας πω ότι ο Γενικός Διευθυντής του Γενικού Λογιστη-
ρίου του Κράτους δεν έδωσε απόρρητα στοιχεία του πορίσµα-
τος. Το πόρισµα έχει χαρακτηριστεί απόρρητο από την ίδια την
επιτροπή του Υπουργείου, της οποίας προΐσταται ο ίδιος ο Γενι-
κός Διευθυντής του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. Αυτό που
ανέφερε ο γενικός διευθυντής ήταν µόνο πού βρίσκονται τα έγ-
γραφα, από πού µαζεύτηκαν, ποιος ο όγκος τους και ποια η µε-
θοδολογία συλλογής τους. Δεν είπε τίποτα για το περιεχόµενο
του πορίσµατος. 

Όσον αφορά τον κ. Καµµένο, πράγµατι, τα χρηµατιστήρια
έχουν διακύµανση τιµών. Άλλοι πουλάνε, άλλοι αγοράζουν. Αν
υπάρχει κάτι το περίεργο, υπάρχουν εποπτικές αρχές. 

Αναφερθήκατε στην Τράπεζα Πειραιώς και εσείς και ο κ. Λα-
φαζάνης. Νοµίζω ότι δεν είναι σύµπτωση που και οι δύο αναφερ-
θήκατε. Θέλω να πω ότι εµείς κάνουµε ανοιχτές διαδικασίες. Η
Τράπεζα Πειραιώς προσήλθε, όπως και άλλες τράπεζες, για να
πάρει τα κυπριακά καταστήµατα στην Ελλάδα. Προκρίθηκε η
προσφορά της Τράπεζας Πειραιώς. Επαναλαµβάνω ότι η τρά-
πεζα, όχι, δεν έβαλε βέτο. Αυτό που συνέβη είναι ότι οι δύο τρά-
πεζες δεν µπόρεσαν µε επιστολή που έστειλαν να έχουν το 10%,
εποµένως δεν µπορούν να αποφασίσουν αυτές για τη συγχώ-
νευση και θα αποφασίσει µε τα κριτήρια που θα θεσπίσει το Τα-
µείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας µε βάση το δηµόσιο
συµφέρον. 

Τώρα, όσον αφορά το αν παίχτηκαν παιχνίδια µε τα CDS -ανα-
φέρετε άτοµα, αναφέρεστε στο µνηµόνιο- αυτό εκφεύγει των αρ-
µοδιοτήτων µου να απαντήσω. Υπάρχουν εποπτικές αρχές,
υπάρχει δικαιοσύνη, η οποία, προφανώς και ερευνά τις καταγγε-
λίες σας, αν δεν κάνω λάθος. 

Ο λόγος µου ήταν σαφέστατος. Σας ανέφερα τα κριτήρια, µε
πολύ µεγάλη λεπτοµέρεια, βάσει των οποίων το Ταχυδροµικό Τα-
µιευτήριο κρίθηκε µη βιώσιµο. Μιλήσατε για χειραγώγηση µετο-
χής -και η κ. Χρυσοβελώνη το είπε πριν- ο Υπουργός Οικονο-
µικών, όταν έρχεται εδώ να απαντήσει σε κοινοβουλευτικό
έλεγχο, δεν έχει στο µυαλό του την τιµή της µετοχής στο Χρηµα-
τιστήριο. Πρέπει να πει την αλήθεια και την αλήθεια είπα. Να σας
κρύψω ότι κρίθηκε µη βιώσιµο το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο; Όχι,
δεν θα µπορούσα να το κάνω ποτέ. Βλέπω ότι επιµένετε, όµως. 

Βεβαίως, έχουµε την απόλυτη στήριξη της Ευρωπαϊκής Κεν-
τρικής Τράπεζας, κύριε Καµµένε είτε µέσω του ΕLA είτε κατευ-
θείαν µέσω της ΕΚΤ. Δεν υπάρχει απολύτως κανένας κίνδυνος.
Οι ελληνικές τράπεζες είναι θωρακισµένες. Αυτό απεδείχθη από
την κυπριακή κρίση. Δεν είχαµε απολύτως κανένα αρνητικό απο-
τέλεσµα ως αποτέλεσµα της πολιτικής µας. 

Για τον κ. Λαφαζάνη τι να πω πια; Με αποκάλεσε µακελάρη της
κυπριακής οικονοµίας και του τραπεζικού συστήµατος. Μου είπε
ότι δεν έχω δικαίωµα να κάνω τέτοιου είδους οµιλία στη Βουλή,
λες και είµαστε σε µία σταλινική περίοδο και απαγορεύεται να
πούµε αυτό που πρέπει να πούµε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ότι κρύβετε στοιχεία…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Μη µε

διακόπτετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-

ζάνη, σας παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αγνόησε

ότι εδώ ήρθαµε µε τον κ. Προβόπουλο και επί τετράωρο απαν-
τούσα στις ερωτήσεις του στην αρµόδια Οικονοµική Επιτροπή
της Βουλής για την Αγροτική Τράπεζα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν ήρθατε εσείς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Το χει-

ρότερο απ’ όλα, αναφερόµενος στην Τράπεζα Πειραιώς, είπε ότι
δουλεύω για ιδιωτικά συµφέροντα! Αυτό είναι συκοφαντία. Επι-
στρέφω αυτόν το συκοφαντικό και συνάµα γελοίο χαρακτηρισµό,
που διακρίνεται από αµετροέπεια και έλλειψη πολιτικών επιχει-
ρηµάτων. 

Επειδή έχετε µιλήσει πάρα πολλές φορές για επιστροφή στη
δραχµή, θα µπορούσα να σας ονοµάσω εσάς ως εκ των πρωτερ-
γατών του λόµπι της δραχµής. Δεν το κάνω. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το κάνετε ήδη. Δεν είναι κατηγο-
ρία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Θα µπο-
ρούσα να σας χαρακτηρίσω ως προστάτη πελατειακών κρατικο-
δίαιτων συνδικαλιστικών συµφερόντων. Δεν το κάνω. Απλώς σας
λέω ότι τα επιχειρήµατά σας χαρακτηρίζονται από αµετροέπεια.
Μου είπατε ότι δουλεύω για ιδιωτικά συµφέροντα. Σας το επι-
στρέφω, λοιπόν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πολιτικά οµιλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν

έχετε πολιτικά επιχειρήµατα. Βγάζετε µόνο κραυγές.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είστε ο µόνος που το λέει…
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Και εµείς το λέµε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …αλλά είστε εκτός Βουλής, γι’

αυτό το λέτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-

ζάνη, σας παρακαλώ, µη διακόπτετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν κα-

ταλαβαίνω. Είπατε τι ισοζύγιο θα σώσουµε. Αυτήν τη στιγµή
έχουµε 50 δισεκατοµµύρια για να ανακεφαλαιοποιήσουµε τις
τράπεζες, για να προστατεύσουµε καταθέσεις 200 δισεκατοµµυ-
ρίων, για να µη χρεοκοπήσουν επιχειρήσεις. Δεν καταλαβαίνω!
Δεν έπρεπε να το κάνουµε αυτό; Δεν έπρεπε να εξασφαλίσουµε
50 δισεκατοµµύρια, για να ανακεφαλαιοποιήσουµε τράπεζες;
Εσείς, δηλαδή, τι θα κάνατε; Τι θα τις κάνατε; Μα δεν έχετε επι-
χειρήµατα. Δεν είπατε απολύτως τίποτα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το είπαµε. Εσείς δεν ακούτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αναφερ-

θήκατε σε ξεπούληµα. Ποιο ξεπούληµα; Εδώ η ΕΘΝΙΚΗ και η EU-
ROBANK δεν βρήκαν 10% να βάλουν ιδιωτικά κεφάλαια. Πού
είδατε εσείς ξεπούληµα;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κερδοσκοπία…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Μιλή-

σατε για την ALVAREZ & MARSHAL.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-

ζάνη, δεν έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κάνουµε διάλογο σ’ αυτήν την

Αίθουσα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Εδώ έχει

δηµιουργηθεί ένας µύθος. Το ανέφερε και ο κ. Χρυσοχοΐδης. Σας
ανέφερα τα συµπεράσµατα της ALVAREZ & MARSHAL, που πε-
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ριγράφει ακριβώς αυτά που κάναµε. Όλη αυτή η ιστορία περί AL-
VAREZ & MARSHAL ήταν απολύτως τίποτα. Ήταν µία ποµφό-
λυγξ.

Επαναλαµβάνω –για να τελειώνουµε- ότι η µεγάλη εικόνα της
πολιτικής µας είναι απόλυτη προστασία καταθέσεων και θέσεων
εργασίας. Πείτε µου εσείς τι διαφορετικό θα κάνατε; 

Κυρία Ξηροτύρη, δεν καταλαβαίνω τι εννοείτε µπλοκάρισµα.
Δεν έγινε κανένα µπλοκάρισµα διαδικασίας. Οι δύο αυτές τρά-
πεζες δεν βρήκαν το 10% των ιδιωτικών κεφαλαίων. Συµφωνείτε;
Μακάρι να το βρίσκανε. Εγώ θα ήθελα να το έβρισκαν. Δεν το
βρήκαν. Δεν βλέπω κανένα µπλοκάρισµα διαδικασίας. Η διαδικα-
σία είναι σαφής από το νόµο. Το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Στα-
θερότητας θα κεφαλαιοποιήσει και τις δύο τράπεζες σε απόλυτη
ασφάλεια και για τις καταθέσεις και για τις θέσεις εργασίας.

Η κ. Χρυσοβελώνη επιµένει ότι δεν έπρεπε να πω –σε απάν-
τηση κοινοβουλευτικού ελέγχου- ότι το Ταχυδροµικό Ταµιευτή-
ριο εκρίθη µη βιώσιµο. Πραγµατικά, δεν σας καταλαβαίνω! Τι
έπρεπε να πω; Ότι εκρίθη βιώσιµο; Να πω δηλαδή ψέµατα, για
να µην επηρεαστεί η τιµή της µετοχής του.

Η κ. Γιαταγάνα διερωτήθη πώς η Τράπεζα της Ελλάδος στην
αρχή έκρινε βιώσιµο το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και µετά από
δύο χρόνια µη βιώσιµο. Μα, δύο χρόνια είναι µία πολύ µεγάλη
περίοδος. Αλλάζουν οι συνθήκες. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Αφού του φορτώσατε όσα
του φορτώσατε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αυτό
που προσπάθησα πραγµατικά όλη αυτήν την ώρα να πω είναι -
µε βάση την κοινή λογική- ποια είναι η πολιτική µας η οποία κατά
τεκµήριο έχει πετύχει. Βλέπετε ότι το ελληνικό τραπεζικό σύ-
στηµα έµεινε αλώβητο από την κυπριακή κρίση και από άλλες
κρίσεις. 

Παρά τις φωνές του κ. Γιοβανόπουλου, σήµερα εγώ δεν είδα
στην αγορά κανένα πρόβληµα. Δεν είδα απόσυρση καταθέσεων.
Θα θέλατε να υπήρχε απόσυρση καταθέσεων; Σαν να µου φά-
νηκε ότι κάτι τέτοιο επιδιώκετε. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό που λέτε είναι γε-

λοίο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεν

υπήρξε απολύτως τίποτα. Υπήρξε απόλυτη ησυχία σήµερα στην
αγορά. Αυτό, λοιπόν, είναι µια επιβράβευση της πολιτικής µας…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό που λέτε είναι γε-
λοίο. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Πρό-

εδρε, έχετε το λόγο για τρία, τέσσερα λεπτά ως παρέµβαση, δεν
είναι δευτερολογία. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Για µια παρέµβαση, κυρία Πρόεδρε. 

Κατ’ αρχήν, έχουµε µια πολύ σοβαρή εξέλιξη. Ο κύριος Υπουρ-
γός Οικονοµικών αρνείται αυτό που µου είπε στη συζήτηση που
είχαµε -στην ενηµέρωση- ότι δηλαδή δηµιουργεί πρόβληµα η
τρόικα και δεν δέχεται τη συγχώνευση. Ευτυχώς το δήλωσα στο
ΑΠΕ και στα κανάλια µόλις βγήκα έξω από τη συζήτηση. Απε-
δείχθη ότι η τρόικα ήταν εκείνη που δεν επιθυµούσε και απαγό-
ρευε να γίνει αυτή η συγχώνευση.

Δεύτερον, εδώ βλέπουµε δηµοσιεύµατα από το πρωί που λένε
ότι τουλάχιστον για τη EUROBANK προσπαθούν να βρουν το
10% προκειµένου να βάλουν οι ίδιοι το ποσοστό για την ανακε-
φαλαιοποίηση. Ξέρει ο κύριος Υπουργός ότι δεν θα το βρουν;
Αυτό είναι πολύ σοβαρό. Παίρνει θέση και σήµερα το βράδυ θα
φύγουν όλοι από εδώ µπερδεµένοι. 

Τρίτον, όσον αφορά τις δηλώσεις σας, εσείς ήσασταν που κά-
νατε δηλώσεις για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο στις 10 Αυγού-
στου και τις ανατρέψατε στις 29 Αυγούστου. Στις 10 Αυγούστου
λέγατε ότι είναι βιώσιµο το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο και στις 29

Αυγούστου έρχεστε εδώ και η µετοχή καταρρέει στο -30, διότι
λέτε ότι δεν είναι βιώσιµο. Είναι δικές σας δηλώσεις.

Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς παρεµβαίνει και για δηµόσιες δη-
λώσεις που γίνονται και επηρεάζουν τις µετοχές. Γι’ αυτό ζητάµε
τον έλεγχο του τι έγινε ακριβώς σήµερα. Αν νοµίζετε ότι σήµερα
δεν έγινε τίποτα, όταν µια τράπεζα όπως η EUROBANK ξεκινάει
στο limit down στο -30 και κλείνει στο +30, ότι κάποιοι που αγό-
ρασαν στο 0,1 και πούλησαν στο 0,2 διπλασιάζουν τα χρήµατά
τους, τότε πραγµατικά λυπάµαι. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ο Υπουργός Οικονοµικών…
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Ακριβώς. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν πρόκειται να βρουν ιδιωτικά

κεφάλαια. Το επανέλαβε σήµερα και µετά αλλάζει. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Υπάρχουν και δηλώσεις από τη µεριά της EUROBANK.
Άκουσα µε προσοχή τον κ. Βορίδη, ο οποίος είπε ότι ο νόµος

Αλογοσκούφη προέβλεπε αυτό ακριβώς που γίνεται σήµερα. Δεν
είναι έτσι. Κύριε Βορίδη, τότε ήσασταν στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συ-
ναγερµό, στον κ. Καρατζαφέρη. 

Ο νόµος Αλογοσκούφη, για τα 28.000.000.000 που δόθηκαν
τότε στις τράπεζες, εξασφάλισε προνοµιούχες µετοχές των τρα-
πεζών και µάλιστα φέτος το κράτος πήρε και 500.000.000. Μετά
το νόµο Αλογοσκούφη δεν υπήρχε καµµία εγγύηση. Ό,τι δίνουµε
δηλαδή στις τράπεζες µπαίνει στο δηµόσιο χρέος ουσιαστικά και
ο ελληνικός λαός χρηµατοδοτεί τους τραπεζίτες. 

Αυτή είναι η µεγάλη διαφορά του Κώστα Καραµανλή και της
κυβέρνησής του από τον Αντώνη Σαµαρά. Τότε υπήρχαν εγγυή-
σεις που δόθηκαν και ο ελληνικός λαός είχε τις µετοχές των τρα-
πεζών. Τώρα έχει καµµία µετοχή; Απολύτως τίποτα.

Ως προς τις ανεξάρτητες τραπεζικές αρχές, στην Κύπρο πριν
έντεκα µήνες ανεξάρτητες τραπεζικές αρχές που αναφέρατε
έκαναν crash test για τη Λαϊκή και την Τράπεζα Κύπρου και το
crash test απέδειξε ότι όλα είχαν καλώς. Σε έντεκα µήνες ανα-
τράπηκαν τα πάντα; 

Ο κ. Γιαννόπουλος υπήρχε εκεί προ των έντεκα µηνών και τα
µετοχοδάνεια δίνονταν πριν τους έντεκα µήνες. Αυτήν τη στιγµή
η κυπριακή Βουλή κάνει έρευνα για το τι ακριβώς έγινε και η
έρευνα αυτή αφορά και Έλληνες. Μάλιστα, θα αφορά και πρό-
σωπα που εµπλέκονται στενά ως επιχειρηµατίες στην πολιτική
ζωή της Ελλάδας σήµερα. 

Άκουσα µε προσοχή όταν είπατε γιατί δεν έπρεπε να βάλουν
το 10% οι ιδιώτες. Μα ο Πρωθυπουργός έκανε την ανακοίνωση
αυτή και τον πανηγυρισµό. Όταν ανακοινώθηκε ότι θα γίνει η
συγχώνευση της ΕΘΝΙΚΗΣ µε τη EUROBANK ο Πρωθυπουργός
έκανε δηµόσια δήλωση, ότι πρόκειται για µια εξαιρετική προ-
οπτική, ότι πρόκειται να αλλάξουν τα πράγµατα, ότι έρχεται πάλι
η ελπίδα κ.ο.κ..

Ο Πρωθυπουργός δηλαδή, δεν είχε δίκιο όταν έκανε την ανα-
κοίνωση ή όταν έβγαιναν οι εκπρόσωποι της Νέας Δηµοκρατίας
στο twitter και έκαναν δέκα twitter το λεπτό και έλεγαν ότι κατέρ-
ρευσε ο µύθος και πάµε στην ανάπτυξη και ότι αυτή η συγχώ-
νευση -πριν δοθεί το 10% των ιδιωτών- θα φέρει την ελπίδα; Ο
Πρωθυπουργός είχε δίκιο τότε ή εσείς έχετε δίκιο τώρα; 

Πρέπει να καταλήξετε τι θέλετε και όχι µεταξύ εταίρων αλλά
και µεταξύ του κόµµατός σας. 

Και βεβαίως, εδώ έχουµε να κάνουµε µε ένα ολόκληρο παι-
χνίδι, το οποίο παίζεται και µε την περιουσία της Εθνικής Τράπε-
ζας – και κλείνω µε αυτό- διότι, κατ’ αρχάς, ο κ. Τουρκολιάς έδινε
διαφηµίσεις στον δηµοσιογραφικό οργανισµό «Λαµπράκη» για
να επιβεβαιώνει τη συµφωνία ότι προχωράει. Το 85% των µετο-
χών της EUROBANK έχουν πάει στην Εθνική Τράπεζα. 

Και ερωτώ. Ποιος θα πληρώσει τη ζηµιά της ανατροπής της
συµβάσεως; Τι θα κάνετε µε την ανατροπή της συµβάσεως
αυτής; Πρέπει να απαντήσετε. Κάποιοι άνθρωποι έχουν χάσει τα
λεφτά τους. Είχε προχωρήσει η συγχώνευση. Εσείς είστε Κυβέρ-
νηση, εσείς είστε υπεύθυνος Υπουργός. Και ερωτώ. Τις διαφη-
µίσεις τις βάζανε για να στηρίξουν τη συγχώνευση ή για να
στηρίξουν τη διοίκηση της Τράπεζας της Ελλάδος; Θα τον δια-
τηρήσετε τον κ. Τουρκολιά εκεί που είναι ή, όπως πρέπει να κά-
νετε, θα τον ξηλώσετε αύριο το πρωί; Έπρεπε ήδη να τον έχετε
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ξηλώσει, ασχέτως αν κατάγεται από την Καλαµάτα.
Κύριε Υπουργέ, και µία ακόµη ερώτηση που εσείς ξέρετε να

την απαντήσετε καλά, γιατί νοµίζω ότι χειριστήκατε και  το
«swap» επί Σηµίτη της «GOLDMAN SACHS», αν θυµάµαι καλά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Όχι.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Αν δεν το χειριστήκατε, ρωτήστε αυτούς που το χειρίστη-
καν για το εάν έχει µετατραπεί σε µία ανώνυµη εταιρεία που
λέγεται «TITLOS» και αν ουσιαστικά έχει, αυτήν τη στιγµή, η
Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος να πληρώσει τα CDS της «TITLOS». 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά):  Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Νότης Μαριάς.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κύριοι Βουλευτές, νοµίζω ότι από τη συζήτηση απο-
δείχθηκε, πρώτα απ’ όλα, ότι πολύ σωστά κάναµε και θέσαµε
αυτήν την επίκαιρη επερώτηση. Από τότε επιµέναµε, δηλαδή από
τις αρχές Ιανουαρίου, ότι το ζήτηµα αυτό είναι πάρα πολύ σο-
βαρό. 

Ακούσαµε ενδιαφέροντα πράγµατα αλλά να τα βάλουµε σε µία
σειρά. Πρώτα απ’ όλα, κύριε Υπουργέ, ο πρώτος βασικός στόχος
του µνηµονίου ήταν, µέσω της µείωσης του ελλείµµατος, να πε-
τύχουµε µείωση του χρέους.

Αυτό που σας είπα ήταν ότι παρ’ ότι κάνατε όλες αυτές τις
προσπάθειες µείωσης του ελλείµµατος, τελικά το χρέος όχι µόνο
δεν µειώθηκε αλλά αυξήθηκε. Άρα, ο πρώτος στόχος απέτυχε
και γι’ αυτό πήγατε στον δεύτερο αποτυχηµένο στόχο, που είναι
το PSI. 

Πρώτον, το αποτέλεσµα του PSI, σύµφωνα µε ό,τι λέτε εσείς
οι ίδιοι, δηλαδή την από 2013 έκθεση επί του προϋπολογισµού,
στηρίχθηκε σε µέτρα που λήφθηκαν και έφτασαν τα 49 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. «Κουρέψατε», δηλαδή, ασφαλιστικά ταµεία, νο-
σοκοµεία και πανεπιστήµια και είχαµε και µία ζηµιά µε µέτρα 49
δισεκατοµµυρίων ευρώ, για να γλυτώσουµε υποτίθεται 100 δισε-
κατοµµύρια ευρώ. 

Δεύτερον, πετύχατε, λέτε, στην ανταγωνιστικότητα. Πώς το
πετύχατε; Ενάµισι εκατοµµύριο είναι οι άνεργοι, οι µισθοί έχουν
φτάσει σε µισθούς Βουλγαρίας και οδηγείτε την οικονοµία σε
ένα µοντέλο ανταγωνιστικότητας που είναι αποτυχηµένο, γιατί
στηρίζεται σε οικονοµία εντάσεως εργασίας και όχι οικονοµία
της γνώσης.

Τρίτον και πιο σηµαντικό, η ανακεφαλαιοποίηση. Για να κατα-
λάβουµε ή να καταλάβουν όσοι µας βλέπουν, θα πληρώσει ο Έλ-
ληνας φορολογούµενος 50 δισεκατοµµύρια ευρώ και αυτά
περνούν στο δηµόσιο χρέος, προκειµένου να γίνει τι;

Πρώτον, να διασωθούν οι µεγαλοµέτοχοι, γιατί αυτός ήταν ο
στόχος σας και τώρα µερικοί από εδώ παριστάνουν τους αντι-
µνηµονιακούς των αντιµνηµονιακών. Γιατί ακούσαµε απίθανα
πράγµατα. Θέλατε µε την πολιτική σας να σώσετε τους µεγαλο-
µετόχους. Τους αφήσατε µέχρι σήµερα και είναι ακόµη στη διοί-
κηση οι ολιγάρχες, έχοντας πάρει την ανακεφαλαιοποίηση. Τώρα
που δεν βγαίνει το σύστηµα, έρχεστε να κατηγορήσετε εµάς ότι
εµείς στηρίζουµε δήθεν τους µεγαλοµετόχους.

Ακούστε, σας έχουν καταλάβει όλοι. Εµείς αυτό που αποδεί-
ξαµε σήµερα είναι ότι, πρώτον, η πολιτική που ακολουθήσατε σε
σχέση µε την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών έχει φέρει βάρη
στον ελληνικό λαό.

Δεύτερον, µε βάση τα δικά σας στοιχεία, κύριε Υπουργέ, µας
είπατε ότι για µεν την Αγροτική Τράπεζα –και δεν το έχετε αρνη-
θεί- η προίκα που δόθηκε είναι 6,7 δισεκατοµµύρια ευρώ συν 700
εκατοµµύρια ευρώ, σύνολο 7,4 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τα έδωσε
ποιος; Το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, δηλαδή
ποιος; Ο ελληνικός λαός.

Δεύτερον, 4 δισεκατοµµύρια στην περίπτωση του Ταχυδροµι-
κού Ταµιευτηρίου και 500 εκατοµµύρια στην περίπτωση των υπο-
καταστηµάτων των κυπριακών τραπεζών. Σύνολο 11,9 δισε-
κατοµµύρια ευρώ. Αυτά τα έδωσε ο ελληνικός λαός για να γίνει
τι; Για να πάει προίκα η µεν Αγροτική στην Πειραιώς και το νέο
Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο να δοθεί αργότερα σε κάποιον που
εσείς θα επιλέξετε.

Εγώ ρωτώ. Αυτά τα 12 δισεκατοµµύρια, αν τα βάζατε, δεν θα
µπορούσε να γίνει ανακεφαλαιοποίηση και συγχώνευση αυτών
των δύο κρατικών πυλώνων και να σταθούν σαν σοβαρή τρά-
πεζα;

Κύριε Υπουργέ, αποδεικνύεται και από την έκθεση του Διοι-
κητή της Τράπεζας της Ελλάδος για το 2012, που λέει τι; Ότι οι
κεφαλαιακές ανάγκες στο σύνολο των ελληνικών εµπορικών τρα-
πεζών εκτιµήθηκαν το Μάιο του 2012 σε 40 δισεκατοµµύρια, εκ
των οποίων 27,5 δισεκατοµµύρια πήγαν στις τέσσερις συστηµι-
κές τράπεζες. Τα υπόλοιπα, λοιπόν, ποια είναι; Είναι αυτά που
είπα, αυτά που πήγαν ως προίκα στους υπόλοιπους.

Άρα, λοιπόν, εδώ πρέπει να µας απαντήσετε -και όχι σε εµάς
αλλά στον ελληνικό λαό- τα 12 δισεκατοµµύρια που πήγαν προ-
ίκα, γιατί να πάνε προίκα και να µη στηθεί, να µη διατηρηθεί µία
σηµαντική κρατική τράπεζα η οποία θα παίζει το ρόλο της ανά-
πτυξης της ελληνικής οικονοµίας;

Λέτε για το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας ότι όλες
οι µετοχές, έτσι όπως θα γίνει, θα ανήκουν στο ελληνικό δηµόσιο.
Μας ρωτάτε εµάς να σας πούµε. Από την ώρα που θα υπάρξει
µία αντιµνηµονιακή διακυβέρνηση, θα υπάρχουν βεβαίως µε αυ-
τούς τους όρους οι µετοχές και θα ανήκουν στο ελληνικό δηµό-
σιο. Στην πράξη, δεν χρειάζεται να γίνει καν εθνικοποίηση, όπως
ανέφερε κάποιος συνάδελφος, διότι το ελληνικό δηµόσιο είναι ο
µέτοχος, είναι ο ιδιοκτήτης. Εποµένως, από εκεί θα µπορεί να
ασκήσει κανείς µία συγκεκριµένη πολιτική, η οποία θα έχει και
ένα δηµόσιο πυλώνα και θα δει πώς θα αξιοποιήσει το ζήτηµα
του ανταγωνισµού σε επίπεδο τραπεζικής πολιτικής.

Σήµερα, όµως, εµείς λέµε το εξής. Πρέπει να γίνει διαχειριστι-
κός έλεγχος στις συστηµικές τράπεζες οι οποίες ανακεφαλαι-
οποιούνται µε χρήµα του ελληνικού λαού. Δεύτερον, να φύγουν
οι ολιγάρχες από τη διοίκηση των τραπεζών. Να γίνει διαχειρι-
στικός έλεγχος. Τότε θα βρούµε ενδεχοµένως πολύ περισσότερα
και ενδιαφέροντα πράγµατα απ’ αυτά που βρήκαν στην Κύπρο.
Όταν πάµε σε αυτές τις διαδικασίες, τότε θα µπορέσουµε να µι-
λούµε πραγµατικά για µία άσκηση πολιτικής µε διαφάνεια στο
θέµα του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας.

Άκουσα, λοιπόν και άλλα ενδιαφέροντα αλλά επειδή δεν θέλω
να αφήσω αυτά τα περί κατοχικού δανείου, θα σας πω το εξής.
Λέει στην εφηµερίδα «ΤΟ ΒΗΜΑ»: «Έπειτα από ειδική άδεια του
Υπουργού, συνοµίλησε µε το Γενικό Διευθυντή του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους για το έργο που του ανατέθηκε και ο
οποίος λέει αυτά». Ρωτώ. Αυτά που περιέγραψε στην εφηµερίδα,
δεν µπορούσε να τα δώσει ως απάντηση σε ένα Βουλευτή του
ελληνικού Κοινοβουλίου; Έστω τα στοιχεία τα οποία αναφέρετε
εσείς, τα οποία στοιχεία δεν είναι τόσο απλά όσο τα αναφέρετε,
γιατί αναφέρει και άλλα ζητήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα, βάλτε µία τάξη εκεί και ξεκαθαρίστε ότι εδώ θα πρέπει
να έρχεστε και να απαντάτε πολύ συγκεκριµένα, διότι υπάρχουν
απαιτήσεις του ελληνικού δηµοσίου. Σας το έχω πει και άλλη
φορά. Είναι τα 162 δισεκατοµµύρια ευρώ και για το κατοχικό δά-
νειο και για τις πολεµικές επανορθώσεις και όλα αυτά χωρίς τό-
κους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Μαριά.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Τη στιγµή, λοιπόν, που µπορούµε και διεκδικούµε αυτά τα χρή-

µατα, έρχεστε εσείς και έχετε φεσώσει τον ελληνικό λαό µε συ-
νεχή δάνεια. Διότι πήρατε 110 δισεκατοµµύρια ευρώ συν 130
δισεκατοµµύρια ευρώ, που είναι όλο το πακέτο, δηλαδή, 240 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Ένα µεγάλο ποσό απ’ αυτά τα χρήµατα ως
δάνεια έχουν ήδη έρθει. Δεύτερον, χρωστούν οι τράπεζες 130
δισεκατοµµύρια στον ELA -όπου έγινε το «έλα να δεις» στην
ουσία- και στην κεντρική τράπεζα και υπάρχουν και εγγυήσεις
του ελληνικού δηµοσίου πάνω από 230 δισεκατοµµύρια στις τρά-
πεζες.

Όλο αυτό το πακέτο -το είπατε εσείς εδώ- περί τα 550 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ έχει πάρει η Ελλάδα λόγω µνηµονίων. Και σας
ρωτώ. Έχει πάρει 550 δισεκατοµµύρια ευρώ και έχουµε ενάµισι
εκατοµµύριο ανέργους και κατεστραµµένη χώρα;
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Πρέπει να δώσετε µία απάντηση, κύριε Υπουργέ, στα θέµατα
αυτά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για την τριτολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Τι θα

µπορούσα να απαντήσω;
Κατ’ αρχάς, θέλω να πω στον κ. Καµµένο ότι το Ταµείο Χρη-

µατοπιστωτικής Σταθερότητας κεφαλαιοποιεί τις τράπεζες και
παίρνει µετοχές. Υπάρχουν µετοχές. Είναι, δηλαδή, ιδιοκτήτης
το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας. Δεν χάνονται τα
λεφτά αυτά, παραµένουν στο ελληνικό δηµόσιο. Άρα, δεν κατα-
λαβαίνω πραγµατικά τι θέλετε να πείτε.

Όσον αφορά τώρα το swap της «GOLDMAN SACHS», αυτό
είναι ένας από τους µύθους σαν και τη µελέτη των «ALVAREZ
AND MARSAL». Έχει περάσει πολύς χρόνος από τότε. Έχουν
δοθεί οι κατάλληλες απαντήσεις. Δεν είναι το πρόβληµα…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων):Με συγχωρείτε, ο «TITLOS» είναι…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Ξέρετε,
ο «TITLOS» έγινε πολλά χρόνια µετά και δεν είχε καµµία σχέση
µε τις αποφάσεις της εποχής εκείνης. 

Τώρα θα αναφερθώ σε όσα είπε ο κ. Μαριάς. Για ποια «αντι-
µνηµονιακή διακυβέρνηση» µιλάτε, κύριε Μαριά;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων):Με συγχωρείτε, µπορώ να κάνω µία διακοπή;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Όχι. Δεν
σας επιτρέπω. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Θα ήθελα να σας δώσω τον τίτλο της ανακοίνωσης για το
swap της «GOLDMAN SACHS»…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Πρό-
εδρε, σας παρακαλώ. Ας απαντήσει ο Υπουργός. 

Κύριε Καµµένο, θα σας δώσω µετά το λόγο για ένα λεπτό να
πείτε ό,τι θέλετε. 

Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ συνεχίστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός  Οικονοµικών): Για ποια

«αντιµνηµονιακή διακυβέρνηση» µιλάτε, κύριε Μαριά; Χωρίς µνη-
µόνιο σηµαίνει δραχµή. Καταλάβετέ το. 

Δεν έχετε µάθει από την εµπειρία της Κύπρου; Πριν από λίγο
καιρό έγινε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο
κ. Μαριάς για την τριτολογία του και κλείνουµε.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, ακού-
στε µε. Η αντιµνηµονιακή διακυβέρνηση θα έρθει είτε το θέλετε
είτε δεν το θέλετε, γιατί το θέλει ο ελληνικός λαός κι επειδή µε
την πολιτική την οποία έχετε ακολουθήσει έχετε καταστρέψει την
ελληνική οικονοµία, έχετε καταστρέψει την ελληνική οικογένεια,
έχετε γεµίσει µε ανέργους τη χώρα. Και έχετε µια τέτοια πολι-
τική, που οδήγησε και σε τέσσερις χιλιάδες αυτοκτονίες. Άρα
είναι βέβαιο ότι θα έρθει. Το θέµα είναι πώς θα φύγετε εσείς απ’
αυτήν τη διαδικασία.

Το δεύτερο σηµείο, αφορά το παραµύθι το οποίο λέτε, ότι
«χωρίς µνηµόνιο δεν µπορούµε να κάνουµε, διότι θα έρθει η
δραχµή». Εάν αφήνατε την Κύπρο να προχωρήσει τι θα γινόταν;
Η Κύπρος µε το «όχι» τι απέδειξε; Απέδειξε ότι ανάγκασε το Eu-
rogroup να αλλάξει θέση και να πάρει δεύτερη απόφαση, που
την ψηφίσατε και εσείς, αλλάζοντας την πρώτη σας θέση.

Τρίτον, το Εurogroup και εσείς µαζί είπατε στην Κύπρο να σας
δώσει εναλλακτική πρόταση. Και αυτό έγινε για πρώτη φορά.
Ούτε για την Ελλάδα έγινε ούτε για την Πορτογαλία έγινε ούτε
για την Ιρλανδία. Η εναλλακτική πρόταση της Κύπρου προέβλεπε
5,8 δισεκατοµµύρια ευρώ, ένα Ταµείο Αλληλεγγύης. Εκεί, λοιπόν,
το τορπίλισε η ελληνική Κυβέρνηση, διότι σας ζήτησε η Κύπρος
τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Και σας το έθεσαν σήµερα στη συ-
ζήτηση και άλλοι συνάδελφοι και από τη δικιά µας πλευρά αλλά
και από άλλες πτέρυγες και δεν απαντήσατε σ’ αυτό.

Εάν, λοιπόν, τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ είχαν δοθεί σ’ αυτό το
Ταµείο Αλληλεγγύης, στο οποίο το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας θα ήταν µέτοχος και δεν θα ήταν δανεικά, τότε το
πακέτο της Κύπρου θα στηριζόταν. Όµως, δεν θέλατε να στηριχ-

θεί το πακέτο της Κύπρου, γιατί θα σας αποδείκνυε ότι µπορείς
να έχεις και άλλη πολιτική από αυτήν την οποία λέτε εσείς. 

Μάλιστα µε την πολιτική που ακολουθείτε, κύριε Υπουργέ και
η Κυβέρνησή σας, εσείς οδηγείτε τη χώρα στη δραχµή. Εσείς
είστε αυτοί που είστε αντιευρωπαϊστές. Διότι όταν δέχεστε και
υπογράφετε ότι πλέον δεν είναι διασφαλισµένες οι καταθέσεις,
εσείς ως Κυβέρνηση είστε αυτοί που πυροδοτείτε, που τορπιλί-
ζετε την ασφάλεια του τραπεζικού συστήµατος παντού στην Ευ-
ρώπη.

Τέλος, µας είπατε ορισµένα απίθανα, ότι δεν έβαλε βέτο η
τρόικα και ότι ξαφνικά το Διοικητικό Συµβούλιο της EUROBANK
-που δεν υπήρχε στην πράξη, που είχε εξαφανιστεί, που η EU-
ROBANK στην ουσία λειτουργούσε ως θυγατρική της Εθνικής-
θυµήθηκε να ζητήσει και να σας στείλει επιστολή.

Δεν έγιναν έτσι τα πράγµατα και το ξέρετε πολύ καλά. Διότι η
Κυβέρνησή σας ήταν αυτή, που είπε ότι πρώτα θα γίνει η συγ-
χώνευση και µετά η ανακεφαλαιοποίηση. Δεν το είπαµε εµείς. Το
παρουσιάσατε ως µεγάλη επιτυχία και όµως ανετράπη αυτό.
Πώς ανετράπη; Ανετράπη από εσάς ή από την τρόικα; 

Η διοίκηση της Εθνικής Τράπεζας διορίζεται από το Υπουργείο
Οικονοµικών. Ενήργησε µόνη της ή ως µέτοχος έλαβε εντολές
από εσάς για να τα ζητήσει αυτά;

Εποµένως, κύριε Υπουργέ, -και τελειώνω µε αυτό- θεωρούµε
ότι η συζήτηση ήταν αποκαλυπτική.

Αποδεικνύει ότι έχετε τεράστιες ευθύνες. Εσείς οδηγείτε τη
χώρα στη δραχµή αλλά να είστε βέβαιος ότι ο ελληνικός λαός
δεν θα αφήσει να καταστρέψετε την ελληνική οικονοµία µε το
µνηµόνιό σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Μαριά.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Πρό-

εδρε, έχετε το λόγο αλλά σας παρακαλώ, για ένα λεπτό.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κύριε Υπουργέ, επειδή αµφισβητείτε και αυτό, πείτε στους
συνεργάτες σας να σας φέρουν τους «NEW YORK TIMES» της
14ης Φεβρουαρίου 2010, σελίδα Α1, όπου έχει δηλώσεις του Έν-
τουαρτ Μάντσεστερ, Senior Vice President of Moody’s, ο οποίος
αναφέρεται στο «TITLOS» και στην Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ, θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ να
µην αµφισβητήσετε ξανά στοιχεία που σας δίνουµε, τα οποία
είναι δηµόσια και δηµοσιευµένα. Είναι στοιχεία τα οποία αφο-
ρούν το swap το οποίο ο «µέντοράς» σας δηµιούργησε µε την
«GOLDMAN SACHS» και µετατράπηκε το 2005 σε «TITLOS» και
από τότε την ευθύνη πληρωµής και τα CDS, τα οποία έχει εκδώ-
σει, τα έχει η Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος. Μη νοµίζετε ότι θα
το καλύψετε και αυτό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλήνων)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κυρία

Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Σας είπα,

πως δεν γνωρίζετε ότι δεν έχει καµµία σχέση το swap του 2001
-που ήταν µία πάρα πολύ απλή ανταλλαγή, σαν ένα swap που
έκαναν όλες οι χώρες τότε στην Ευρωζώνη- µε το «TITLOS».
Αυτό έγινε πολλά χρόνια µετά, αφού έφυγε ο «µέντορας». Έγινε
πάρα πολλά χρόνια µετά! Άσχετο, λοιπόν, το ένα µε το άλλο. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Οι «NEW YORK TIMES» αναφέρουν ότι το συγκεκριµένο
swap έγινε «TITLOS». Αν εσείς τον διαψεύδετε τον αντιπρόεδρο
της «MOODY’S», τότε θα πρέπει να κάνετε αγωγή και στους
«NEW YORK TIMES».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’
αριθµόν 28/21/11-1-2013 επίκαιρης επερώτησης του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πα-
ναγιώτη Καµµένου και των Βουλευτών του κόµµατός του προς
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τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη διάλυση του Ταχυδρο-
µικού Ταµιευτηρίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
των συνεδριάσεων της Πέµπτης 28 Φεβρουαρίου 2013, της Πα-
ρασκευής 8 Μαρτίου 2013, της Δευτέρας 11 Μαρτίου 2013 και
της Τρίτης 12 Μαρτίου 2013 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυ-
ρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς τα

Πρακτικά της  Πέµπτης 28 Φεβρουαρίου 2013, της Παρασκευής

8 Μαρτίου 2013, της Δευτέρας 11 Μαρτίου 2013 και της Τρίτης
12 Μαρτίου 2013 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.16’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 9 Απριλίου 2013 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                       ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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